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Z á p i s n i c a 
z 26. zasadnutia (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre 

 
Dátum a miesto konania: Nitra, 12. 12. 2024  
Prítomní:                         podľa prezenčnej listiny  
Ospravedlnení:   
Neskorší príchod:   
 
 
 
P R O G R A M:  
 
 
1. Otvorenie 
 
2. Voľba pracovných komisií 
 
3. Správa o výsledku kontroly uplatňovania sistačného práva primátora mesta                            

pri pozastavení výkonu uznesení mestského zastupiteľstva a kontroly dodržiavania                 
čl. 52 Rokovacieho poriadku mestského zastupiteľstva v Nitre  
Spravodajca:        p. Peter Mezei      mat. č. 759/2024 
 

4. Návrh plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2025 
Spravodajca:        p. Miloš Dovičovič       mat. č. 755/2024 
 

5. Návrh na vyčlenenie finančných prostriedkov z rozpočtu mesta Nitra (dotácia                    
pre OZ FC Nitra deti a mládež) vo výške   20 000,- EUR s DPH na športovú činnosť                
v roku 2024 
(bez spravodajcu)        mat. č. 757/2024-1 
 

6. Návrh Dodatku č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 
o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8 
Spravodajca:        p. Miroslav Gut     mat. č. 478/2024 
 

7. Návrh dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 
o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
dodatkov č. 1,2,3,4,5,6 a 7 
Spravodajca:        p. Miroslav Gut     mat. č. 725/2024 
 

8. Návrh Dodatku č. 11 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 4/2014                                                                   
o sociálnych službách v znení Dodatkov č. 1 - 10 
Spravodajca:        p. Miloslav Špoták     mat. č. 747/2024 
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9. Návrh na prijatie úveru na financovanie kapitálových výdavkov mesta Nitry v roku                     
2025 - 2027 
Spravodajca: p. Pavol Obertáš     mat. č. 762/2024 
 

10. Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2024 
(bez spravodajcu)        mat. č. 765/2024 

11. Návrh časových plánov práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre                                 
na I. polrok 2025 
Spravodajca: p. Peter Mezei      mat. č. 746/2024 
 

12. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 204/2024-MZ zo dňa 
30.05.2024 (Memorandum o spolupráci – Pamätník obetiam totality a holokaustu) 
(bez spravodajcu)         mat. č. 763/2024 
 

13. Návrh na odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Topoľová, Nitra  
Spravodajca: p. Igor Kršiak      mat. č. 754/2024 
 

14. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra v k. ú. Mlynárce         
(SPP – Distribúcia, a. s., vecné bremeno k stavbe „Rekonštrukcia plynovodov, 
Lužianky, ul. Hlohovecká, ÚO 01957“) 
Spravodajca: p. Igor Kršiak            mat. č. 760/2024 

 
15. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra v k. ú. Nitra                 

(SPP – Distribúcia, a. s., vecné bremeno k stavbe „Rekonštrukcia plynovodov Nitra, 
Dolnočermánska, Tehelná, ÚO 01944“) 
Spravodajca: p. Igor Kršiak      mat. č. 761/2024 
 

16. Návrh viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2025 - 2027 
Spravodajca: p. Miroslav Gut     mat. č. 758/2024 

 
17. Diskusia 

 
18. Návrh na uznesenie 

 
19. Záver  

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 
 

  Otváram rokovanie 26. zasadnutia (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre,                              
na ktorom Vás všetkých srdečne vítam. Skôr ako pristúpime k pracovnej časti zasadnutia, Vám 
prišiel popriať krásne sviatky súbor Borinka.  
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Vážené mestské zastupiteľstvo! 
 

 Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí prítomných 31 poslancov,                       
to znamená, že mestské zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

 
 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 
 

Predkladám Vám návrh na vytvorenie návrhovej komisie, ktorá bude dozerať                               
na hlasovanie o uzneseniach počas celého rokovania a priebežne písomne spracovávať 
uznesenia prijaté k jednotlivým bodom rokovania.  
 

Odporúčam ju zriadiť z poslancov mestského zastupiteľstva v tomto zložení: 
 

predseda návrhovej komisie:   p. Roman Ágh  
členovia  návrhovej komisie:   p. František Hollý 
                                                 p. Denisa Branikovičová 

 p. Igor Kršiak  
 p. Ján Vančo 

 
Hlasovanie č. 1 o návrhu na založenie návrhovej komisie 
 
prezentácia – 25 
za –23 
proti – 0 
zdržal sa – 1 
Návrh bol schválený. 
 
 

Ďakujem. Konštatujem, že návrhová komisia bola /jednomyseľne/ schválená. 
Žiadam týmto členov návrhovej komisie, aby začali svoju činnosť. 
 
 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 
 

Program dnešného zasadnutia je uvedený v pozvánke, ktorá Vám bola spolu                         
s materiálmi zaslaná do cloudového úložiska Wy Drive. Pozvánka Vám bola doručená                    
aj v písomnej podobe do osobných priečinkov poslancov.  
 

Dodatočne Vám boli do Wy Drivu 3 dni pred zasadnutím zaslané nasledovné materiály: 
 

- mat. č. 654/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Klokočina – Dolnočermánska 
ulica“, 

- mat. č. 655/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Pod Šúdolskou ulicou, Nitra“,  
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- mat. č. 774/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Diely centrum Sever, Nitra“, 
- mat. č. 766/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 

Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych území s prvkami modrej a zelenej 
infraštruktúry“, 

- mat. č. 767/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská mesto 
Nitra““, 

- mat. č. 768/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko - SK - EFRR/KF/FST/ESF+ s názvom: „Rekonštrukcia kuchyne ZŠ 
Beethovenova““,  

- mat. č. 769/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych parkov na ulici Škultétyho-Novomeského                      
v Nitre a Jarmočnej ulici v Nitre“, 

- mat. č. 770/2024 „Návrh na schválenie projektových zámerov v rámci UMR Nitra 
z prostriedkov Programu Slovensko“ 

- mat. č. 771/2024 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 395/2024-
MZ zo dňa 24.10.2024 (Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 49 
000 eur pre Nitriansku investičnú s.r.o. na zabezpečenie rekonštrukcie elektrických rozvodov 
osvetlenia  a kúrenia v zápasníckej hale)“, 

- mat. č. 772/2024 „Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 20 000 eur                    
pre Nitriansku investičnú s.r.o. na vybudovanie závlahy na pomocnom ihrisku P1 v areáli                          
pod Zoborom“  

 
Ďalej ste obdržali: 
 

- Stanovisko hlavného kontrolóra k mat. č. 762/2024 „Návrh na prijatie úveru na financovanie 
kapitálových výdavkov mesta Nitry v roku 2025 – 2027“ (v programe uvedený pod por. č. 9), 

- Stanovisko hlavného kontrolóra k mat. č. 758/2024 „Návrh viacročného rozpočtu Mesta 
Nitry  na roky 2025 - 2027“ (v programe uvedený pod por. č. 16), 

- Prílohu – „Návrh sadzieb dane zo stavieb pre rok 2025 vo vybraných krajských mestách“                    
k mat. č. 478/2024 „Návrh Dodatku č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry                            
č. 10/2014 o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8“ (v programe uvedený 
pod por. č. 6). 
 

Dodatočné materiály navrhujem v prečítanom znení zaradiť za bod „Návrh viacročného 
rozpočtu Mesta Nitry na roky 2025 – 2027“, nakoľko ste avizovali viacerí, že tu v poobedných 
hodinách nebudete prítomní, aby sme to stihli prerokovať. A taktiež navrhujem tento materiál 
„Návrh viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2025 – 2027“ spolu s ďalšími materiálmi 
predradiť, aby sme začínali na začiatku, a to za bod 2. Ďalej dávam návrh na vyradenie 
materiálu pod por. č. 9 „Návrh na prijatie úveru na financovanie kapitálových výdavkov mesta 
Nitry v roku 2025 – 2027“ mat. č. 762/2024. Nakoľko štátny deficit presahuje 50% HDP 
a uplatňovanie dlhovej brzdy môže negatívne ovplyvniť investičný rozvoj nášho mesta, bol 
tento materiál predložený na rokovanie decembrového mestského zastupiteľstva. Pri ďalšom 
šetrení sme zistili, že situáciu, ohľadne štátnej dlhovej brzdy vieme vyriešiť aj tým, že 
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rozpočet mesta Nitry na rok 2026 schválime už v novembri 2025. Na čo mám teda informáciu, 
že je všeobecný súhlas, aby sme to tak urobili v budúcom roku. Materiál o prijatí úveru si 
určite zaslúži podrobnejšiu analýzu na čom sme sa zhodli aj pri individuálnych rozhovoroch, 
tak aj na príslušnej komisii. V analýze budú zapracované pripravené, či rozpracované 
projekty, ktoré nemajú finančné krytie na realizáciu, ako aj investičné požiadavky z komisií, 
či z VMČ, pri ktorých je výhľad ich dokončenia do dvoch rokov. Zároveň, v tejto analýze 
bude riešené spolufinancovanie projektov hradených z európskej únie. Tu by som chcel, ešte 
poprosiť VMČ 7 Chrenová – Janikovce, aby dodali prioritný balík ma opravu ciest 
a chodníkov. Materiál o prijatí úveru Vám bude opätovne predložený začiatkom roka aj so 
spomínanou analýzou a patrične upravenou alokáciou. Ďalej dávam návrh na vyradenie 
materiálu pod por. č. 5 „Návrh na vyčlenenie finančných prostriedkov z rozpočtu mesta Nitra 
(dotácia pre OZ FC Nitra deti a mládež) vo výške   20 000,- EUR s DPH na športovú činnosť 
v roku 2024“ mat. č. 757/2024-1. Nakoľko žiadateľ dotácie nemá ku dňu podania žiadosti 
vysporiadané všetky záväzky v lehote splatnosti voči mestu Nitra. A podľa VZN č. 9/2019 
v článku 4 ods. 3 b) mu dotácia nemôže byť poskytnutá. Kompletnú správu, resp. správu                    
za úrad máte predloženú na stole, kde to máte podrobnejšie vysvetlené.     

           
 

        Upozorňujem, že dodatočne zaslané materiály, neboli prerokované v MR okrem: 
                    - mat. 654/2024 a mat. 655/2024  – tieto boli prorokované v MR. 
 
 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 
 

Má niekto z poslancov mestského zastupiteľstva k takto predloženému návrhu  
pripomienky, prípadne iný návrh na zmenu programu?   

Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať o zaradení navrhovaných bodov do programu: 
 
 
Hlasovanie č. 2 o návrhu presunúť materiály za bod 2  
- mat. č. 725/2024 – „Návrh dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 

11/2014 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
dodatkov č. 1,2,3,4,5,6 a 7“, 

- mat. č. 478/2024 – „Návrh Dodatku č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 
10/2014 o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8“, 

- mat. č. 765/2024 – „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2024“, 
- mat. č. 758/2024 – „Návrh viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2025 – 2027“ 
 
prezentácia – 28 
za – 27 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 3 o návrhu zaradiť do programu   
- mat. č. 654/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Klokočina – Dolnočermánska 

ulica“, 
- mat. č. 655/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Pod Šúdolskou ulicou, Nitra“,  
- mat. č. 774/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Diely centrum Sever, Nitra“, 
- mat. č. 766/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 

Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych území s prvkami modrej a zelenej 
infraštruktúry“, 

- mat. č. 767/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská mesto 
Nitra““, 

- mat. č. 768/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko - SK - EFRR/KF/FST/ESF+ s názvom: „Rekonštrukcia kuchyne ZŠ 
Beethovenova““,  

- mat. č. 769/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych parkov na ulici Škultétyho-Novomeského                      
v Nitre a Jarmočnej ulici v Nitre“, 

- mat. č. 770/2024 „Návrh na schválenie projektových zámerov v rámci UMR Nitra 
z prostriedkov Programu Slovensko“ 

- mat. č. 771/2024 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 395/2024-
MZ zo dňa 24.10.2024 (Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 49 
000 eur pre Nitriansku investičnú s.r.o. na zabezpečenie rekonštrukcie elektrických rozvodov 
osvetlenia  a kúrenia v zápasníckej hale)“, 

- mat. č. 772/2024 „Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 20 000 eur                    
pre Nitriansku investičnú s.r.o. na vybudovanie závlahy na pomocnom ihrisku P1 v areáli                          
pod Zoborom“ 
 

prezentácia – 9 
za – 9 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Zmätočné hlasovanie.  
 
 
Hlasovanie č. 4 o návrhu zaradiť do programu  
- mat. č. 654/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Klokočina – Dolnočermánska 

ulica“, 
- mat. č. 655/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Pod Šúdolskou ulicou, Nitra“,  
- mat. č. 774/2024 „Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Diely centrum Sever, Nitra“, 
- mat. č. 766/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 

Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych území s prvkami modrej a zelenej 
infraštruktúry“, 
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- mat. č. 767/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská mesto 
Nitra““, 

- mat. č. 768/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko - SK - EFRR/KF/FST/ESF+ s názvom: „Rekonštrukcia kuchyne ZŠ 
Beethovenova““,  

- mat. č. 769/2024 „Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych parkov na ulici Škultétyho-Novomeského                      
v Nitre a Jarmočnej ulici v Nitre“, 

- mat. č. 770/2024 „Návrh na schválenie projektových zámerov v rámci UMR Nitra 
z prostriedkov Programu Slovensko“ 

- mat. č. 771/2024 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 395/2024-
MZ zo dňa 24.10.2024 (Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 49 
000 eur pre Nitriansku investičnú s.r.o. na zabezpečenie rekonštrukcie elektrických rozvodov 
osvetlenia  a kúrenia v zápasníckej hale)“, 

- mat. č. 772/2024 „Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 20 000 eur                    
pre Nitriansku investičnú s.r.o. na vybudovanie závlahy na pomocnom ihrisku P1 v areáli                          
pod Zoborom“ 
 

prezentácia – 29 
za – 29 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
Hlasovanie č. 5 o návrhu potvrdiť do programu  
- mat. č. 757/2024-1 – „Návrh na vyčlenenie finančných prostriedkov z rozpočtu mesta Nitra 

(dotácia pre OZ FC Nitra deti a mládež) vo výške   20 000,- EUR s DPH na športovú činnosť 
v roku 2024“, 

- mat. č. 765/2024 – „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2024“, 
- mat. č. 763/2024 – „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                            

č. 204/2024-MZ zo dňa 30.05.2024 (Memorandum o spolupráci – Pamätník obetiam totality 
a holokaustu)“ 

 
prezentácia – 29 
za – 28 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 6 o návrhu vypustiť z programu 
- mat. č. 762/2024 – „Návrh na prijatie úveru na financovanie kapitálových výdavkov mesta 

Nitry v roku 2025 – 2027“ 
 
prezentácia – 29 
za – 12 
proti – 14 
zdržal sa – 3 
Návrh nebol schválený. 
 
Hlasovanie č. 7 o návrhu vypustiť z programu  
- mat. č. 757/2024-1 – „Návrh na vyčlenenie finančných prostriedkov z rozpočtu mesta Nitra 

(dotácia pre OZ FC Nitra deti a mládež) vo výške   20 000,- EUR s DPH na športovú činnosť 
v roku 2024“ 

 
prezentácia – 29 
za – 14 
proti – 8 
zdržal sa – 6 
Zmätočné hlasovanie. 
 
Hlasovanie č. 8 o návrhu vypustiť z programu  
- mat. č. 757/2024-1 – „Návrh na vyčlenenie finančných prostriedkov z rozpočtu mesta Nitra 

(dotácia pre OZ FC Nitra deti a mládež) vo výške   20 000,- EUR s DPH na športovú činnosť 
v roku 2024“ 

 
prezentácia – 29 
za – 15 
proti – 8 
zdržal sa – 5 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 9 o programe ako celku vrátane schválených zmien 
 
prezentácia – 27 
za – 26 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 

Ďakujem. Konštatujem, že dnešný program rokovania bol schválený a budeme                                   
sa ním riadiť. 
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Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania určujem poslancov: 
 

 
p.  Štefana Štefeka  

 
a 
 

p. Petra Mezeia 
 
 
3. Návrh dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení 
dodatkov č. 1,2,3,4,5,6 a 7       mat. č. 725/2024 

 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Petrík, vedúci odboru miestnych daní a poplatkov. 

Spravodajca:        p. Miroslav Gut  
 
p. prednosta - ja chcem iba doplniť pána Petríka, že teda to bolo zrozumiteľné. Týmto 
navýšením poplatkov sa nezvyšuje ako keby príjem mesta na to, aby sme mali na nejaké ďalšie 
investície atď.. Naozaj toto navýšenie poplatku iba vykrýva reálny rast, reálny rast nákladov 
mesta spojený s odpadmi, či už je to spôsobené navýšením cien, jednak dodávateľov, jednak 
zvyšovaním DPH a podobne. Čiže naozaj toto je presne vypočítaný nárast nákladov, ktoré 
mesto budúci rok bude mať. 
 
p. Dovičovič - ja by som v tejto súvislosti sa chcel spýtať, alebo teda mali by sme sa 
porozprávať aj o tom, ako budeme riešiť situáciu, že okrem 75 741 obyvateľov, ktoré má mesto 
Nitra podľa matričnej evidencie, tu žije 15 444 cudzincov z nich je cca 5000 odídencov z 
Ukrajiny. A týchto, keď teda odrátam tých 5000, tak tých 10 000 ľudí neplatí smetné. A tých 
75 000, necelých 76 000 Nitrančanov sa na smetí, na odpad, ktorý oni produkujú, skladá. Čo 
budeme robiť s týmto? No my ideme zvýšiť poplatky Nitrančanov a 10 000 producentov 
odpadu máme akosi mimo evidencie, mimo platieb, samozrejme. A to je pri dnešnom poplatku, 
ktorý je 50 EUR, je to pol milióna eur. Pol milióna eur, o ktoré prichádzame tým, že týchto tu 
žijúcich ľudí nespoplatňujeme. 
 
p. Petrík - troška štatistiky z našich informačných systémov. My máme poplatok vyrubený pre 
takmer 82 000 ľudí. Treba si uvedomiť, že k dnešnému dátumu už máme takmer 10 000 ľudí, 
ktorí sú vo veku 72 rokov a viacej, čiže príjem z toho poplatku je polovičný. Čiže tam už 
strácame 5 000 ľudí, zhruba 3 800 ľudí máme, ktorým je poplatok odpustený z rôznych 
dôvodov. Buď študuje alebo pracujú mimo. Miesta trvalého bydliska, kde sú ubytovaní. Takže 
súhlasím s tým, čo povedal pán poslanec, že nám tu visí nejakých 5 000 ľudí, ktorí majú štatút 
odídenca. S tým, bohužiaľ v momentálnej legislatívnej situácii nemôžme nič urobiť, pretože 
stále je v platnosti zákon Lex Ukrajina. Keď sledujeme, tak títo odídenci to majú do marca, do 
konca marca budúceho roku. Tak neviem, či sa plánuje k tomu dátumu ukončiť platnosť zákona 
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Lex Ukrajina. Ale momentálny stav je taký, že týchto ľudí spoplatniť nemôžeme. V databáze 
už máme veľa cudzincov, ale samozrejme tak, ako v iných mestách, aj v našom meste sú určite 
rezervy, že v niektorých domácnostiach bývajú ľudia, o ktorých nevieme a nám neplatia. Ale 
to je prirodzené, lebo vstúpiť do bytu môžeme len so súdnym rozhodnutím. A keby sme aj mali 
možnosť vstúpiť do toho bytu, tak čo tých ľudí odpočítame, koľko je v tej domácnosti? Takže 
na základe rôznych hlásení robíme previerky, dovyrubujeme. Rezerva tam je, ale legitímne, 
môžem povedať teda, že 5 000 ľudí, odídencov nám neplatí ten poplatok za komunálny odpad.  
 
p. Greššo - aj s ohľadom na rozoberanie čísel na dozornej rade, rade, ktorú sme mali 3. 12. kde 
sme naozaj podrobne prešli, a to mi aj kolegovia potvrdia. Každé jedno číslo prerátavali, 
vyrátavali. Aj z pohľadu komunálnych služieb, ale aj z pohľadu mesta si dovolím predložiť 
pozmeňujúci návrh k tomuto uzneseniu, kde sa tie sadzby menia a nebudem to celé čítať, máte 
to predložené vo svojich materiáloch kde sa sadzby menia nasledovne. Sadzba poplatku                          
za komunálne odpady sa teda doterajšie znenie § 2 ods. 1 sa mení nasledovne – „Sadzbu 
poplatku za komunálne odpady 53,00 EUR za osobu a kalendárny rok. Sadzba poplatku 
0,046 EUR za 1 liter komunálneho odpadu pre podnikateľské subjekty a sadzba poplatku 
0,08 EUR za 1 kg drobných stavebných odpadov bez obsahu škodlivín.“ Tieto čísla nám stále 
dávajú vyrovnaný rozpočet, čo sa týka nakladania s odpadmi. Dokonca by som si dovolil tvrdiť, 
že aj istú rezervu pre prípadné možno nevybraté poplatky. A teda myslím, že nám tam ostane 
aj rezerva na ďalšie dobudovávanie polopodzemných kontajnerov.  
 
p. primátor - pán poslanec. Ja len, keď som si to dal teraz do kalkulačky, ktorú máme my, 
takto vychádza -137 000. Tak skúsme si tie čísla dať dokopy. Ja navrhujem, aby sme                              
po skončení diskusie si k tomu dali ešte krátku prestávku.  
 
p. Králová - ja som už v minulom volebnom období nepodporila tento návrh na zvyšovanie 
poplatku. A to hlavne z toho dôvodu, že ľudia vravia, že ich to demotivuje odpad separovať. 
Poplatok bol zvýšený. Ja by som sa chcela spýtať, aký to malo dopad na separovanie odpadu, 
že či sa znížila, zvýšila táto hranica, tie limity alebo proste ako je separovaný odpad po zvýšení 
poplatku v tomto roku, že či je viac vyseparovaného alebo menej. A druhá vec, už sme tu minule 
rozprávali, keď sa zvyšoval tento poplatok alebo bol návrh na zvýšenie o tom, že treba podnikať 
kroky nielen k motivácii ľudí na separovanie, ale aj k motivácii na znižovanie tvorby odpadu. 
Ja by som sa chcela spýtať, že čo sme urobili preto, aby sa ten odpad netvoril, aby ho bolo 
menej? 
 
p. primátor - ja poprosím potom pána Peniaška, aby prichystal k tomu čísla.  
 
p. Štefek - ja sa stotožňujem s tým doplňujúcim alebo pozmeňujúcim návrhom, čo navrhol pán 
kolega Greššo. Sme to spolu konzultovali. Neviem, či už niekto z mojich predrečníkov teda 
upozornil, že tam, kde je tá tabuľka, že to nie je zber len odpadu z KBV-čky, ale z IBV-čky. Na 
druhej strane áno, ja rovnako hovorím pri každom v tomto materiáli, že treba zaviesť 
množstevný zber. Ja som teraz pozeral, tá diskusiu, ktorá bola na zastupiteľstvách po ďalších 
iných krajských mestách. Čo sa tam teda deje. Páčilo sa mi ten prístup mesta Žilina, množstevný 
zber IBV atď.. Tiež sa zamýšľa nad tým, že kedy to zavedie. Pretože my ako štvorčlenná rodina, 
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tzn. máme nárok na odvoz komunálneho odpadu raz za týždeň. A v tej čiernej smetnej nádobe 
je na spodku jedna taška, lebo separujeme, delíme. A na druhej strane aj to separovanie niečo 
stojí, keď nám pribudli kontajnery, tak je treba ich aj odviezť od nášho domu. Takže aj to 
separovanie, niečo naše Nitrianske komunálne služby stojí. Rovnako ako nás stojí aj činnosť 
zberových dvorov, ktoré teda minimálne máme záujem aj rozširovať, resp. zriadiť jeden -dva 
nové. Takže ten návrh, čo predniesol Janko Greššo, tak ja plne podporujem. 
 
p. Greššo - ja len doplním ešte pána poslanca Štefeka, ktorý vymenoval niekoľko činností. A 
sú tam ďalšie činnosti. Tu si treba uvedomiť, že mesto Nitra organizuje jarné jesenné 
upratovanie, kde teda poskytujeme obyvateľom až k ich domovom kontajnery. Treba si 
uvedomiť, že legislatíva nám zaviedla zber biologicky rozložiteľného komunálneho odpadu, 
ktorý tiež niečo stojí. Máme už dávnejšie z projektu 9 500 smetných nádob na bioodpad. V 
individuálnej bytovej výstavbe to tiež niečo stojí, čiže tých služieb je násobne viacej, ako len 
odvoz toho bežného komunálneho odpadu. 
 
p. Horváth - z toho, aký pozmeňovací návrh predniesol Janko Greššo. My vychádza, že buď 
máme v materiáli nejakú nezrovnalosť v kalkulácii tej ceny alebo ideme nedodržať povinnosť 
financovať nakladanie s odpadom, vybratými poplatkami. Tzn., že my vieme, že sa nám musí 
rovnať výdavková príjmová strana tejto činnosti. V minulých rokoch pravidelne sme mali 
vyššie výdavky ako príjmy z tejto oblasti. A teda moja otázka na cenu toho poplatku, či bola 
vypočítaná správne, nakalkulovaných výdavkov v budúcom roku? A druhá oblasť je, že keď 
nenavýšime túto sadzbu, resp. navýšime ju v nižšej miere, ako bola navrhnutá a dostaneme tým 
pádom menej príjmov do rozpočtu. Či vieme opatreniami, ako napr. dvojtýždňový interval 
vynášania nádob alebo nejakým ďalšími opatreniami znížiť v priebehu roka tieto náklady, lebo 
dnešné rozhodnutie budeme znášať celý budúci rok. Tzn., že už nebudeme mať možnosť sa 
vrátiť k tomuto poplatku v priebehu budúceho roka. 
 
p. Kršiak -ja v prvom rade nadviažem možno na predrečníka, že asi odpad by nemal byť naozaj 
to, čo by sme mali dotovať a mali by sme sa správať zodpovedne minimálne k tým nákladom, 
ktoré nás ten odpad stojí. Trošku problém nastal možno v tých výpočtoch, ktoré sa v posledných 
dvoch týždňoch dosť radikálne menia. Začali sme na sume 55, potom sa objavilo číslo 52, 
potom sa objavilo číslo 54, tuším šlo od ekonomického odboru po nejakých prepočtoch. Teraz 
sme na číslo 53, kde hľadáme, poviem to tak, teraz, taký ten optimálny optimistický nejaký 
model, ako aj zvýšiť tie príjmy a súčasne s nimi čo najviac podľa možnosti jednak jednej 
sanovať aj tie výdavky. Takže ja osobne si myslím, že zatiaľ sme v nejakom čísle, ktoré sa 
najviac približuje realite, pokiaľ teda číslo 54 alebo niečo blížiace sa k 54 bolo od 
ekonomického odboru vypočítané správne. Ja by som k tejto téme ešte chcel povedať to, že tu 
nie je ani otázka pri poplatkovej povinnosti za komunálny odpad, aby sme motivovali alebo 
demotivovali ľudí, či sa k tomu odpadu správajú tak alebo onak, separovať alebo neseparovať. 
Nás, raz dobehne otázka množstvového zboru, zberu nás raz dobehne linky NBÚ, tzn. to budú 
enormné čísla, ktoré navýšia otázku zvozu a likvidácie odpadov. A my sa k týmto číslam 
postupne musíme približovať. Ja by som skôr apeloval, aby sme si nie vždy v decembri sadli k 
odpadu, ale aby sme si možno sadli k odpadu niekedy počas roka. Aby sme si aj cielene začali 
pripravovať na množstvový zber v štýle zapájania, váženia odpadu už aj pred zavedením 
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množstvového zberu. Natlačenia informácií do dát mesta v štýle, aby sme dokázali operovať, 
aké vlastne množstvá odpadu zberáme v súvislosti s GPS adresami, ku ktorým patria a aby sme 
sa vlastne na ten prechod nosového zberu začali pripravovať s nejakým ročným, možnože až 
dvojročným predstihom. Neviem, či takéto niečo beží, ale bolo by fajn, keby sme sa na úrovni 
úrad, vedenie, možno poslanci a zberová spoločnosť začali na túto tému baviť už trošku 
aktuálnejšie. 
 
p. primátor - ja len teda poviem, že áno, tento rok bol naozaj veľmi komplikovaný aj s tým 
výpočtom, nakoľko sme riešili UMB, či bude, nebude, tzn., že na poslednú chvíľu sme naozaj, 
že kalkulovali s tými dátami. Ja ešte len poviem, pán poslanec Greššo, čo sa týka toho vášho 
pozmeňujúceho. Ja som si to ešte raz nahodil. Čiže tam sa bavíme možno o jednej tisícine alebo 
stotine centu, čo sa týka množstevného zberu. Poďme si to možno len narýchlo skonzultovať, 
že nech máme naozaj presné dáta. Vyhlasujem teda 10 minútovú prestávku.  
Máme, po porade. Budeme teda pokračovať alebo po porade klubov.  
 
p. Greššo - po porade predsedov poslaneckých klubov upravujem svoj návrh, kde v § 2 
všeobecne záväzného nariadenia 11. 2014 v znení neskorších dodatkov sa upravuje sadzba v 
bode a to z 55, ktorý bol zo sumy 55 EUR, ktorý bol uvedený v pôvodnom návrhu na sumu 
53 EUR pre osoby a kalendárny rok.  
 
p. primátor - a ostatné ostáva tak, ako bol pôvodom materiáli, tzn., že 0,047 za množstevný a 
0,08 za drobné stavebné odpady za kilogram.  
 
p. Petrík - ja by som sa chcel ospravedlniť. V materiáli je taká chyba, že tam malo byť 
označenie písmen A, B, C, len dotiahlo to nejak do toho materiálu v mestskom zastupiteľstve, 
že D, E a F, tak poprosil by som v materiáli opraviť tak, ako je to v tom odstavci nad tým, že 
A, B, C, čiže vlastne meníme sadzbu A sadzbu B. 
 
p. Greššo - zjavne ide o formálnu chybu. Ja si osvojujem tento návrh, aby sa to upravilo, to 
označenie tých odstavcov v písmenách A, B, C a nie D, E, F. 
   
Hlasovanie č. 10 o pozmeňovacom návrhu p. Grešša –  
(1) Správca dane Mesto Nitra (ďalej len správca dane) stanovuje:  
a) Sadzbu poplatku za komunálne odpady 53,00 € za osobu a kalendárny rok                                    

(u subjektov, pre ktorých nie je zavedený množstvový zber komunálnych odpadov) 
 
prezentácia – 29 
za – 28 
proti – 0 
zdržal sa – 1 
Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 11 o osvojenom návrhu p. Grešša – zmena písmen d), e), f)  na  a), b), c) 
 
prezentácia – 28 
za – 28 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 12 o návrhu na uznesenie ako celok - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
Návrh Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6                
a 7  
u z n á š a    s a   n a   v y d a n í 
Dodatku č. 8 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č.11/2014 o miestnom poplatku                         
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6 a 7 spolu 
s nasledovnou schválenou zmenou: 
 
1. Doterajšie znenie § 2 ods. 1: 
 
(1)  Správca dane Mesto Nitra (ďalej len správca dane) stanovuje:  
a)  sadzbu poplatku za komunálne odpady 53,00 € za osobu a kalendárny rok (u subjektov,                    
pre ktorých nie je zavedený množstvový zber komunálnych odpadov),  
 
V návrhu Dodatku č. 8 je potrebné opraviť formálnu chybu v „§ 2, odst. (1) sa mení označenie 
„d), e), f)“ na „a), b), c)“. 
 
U z n e s e n i e    číslo     483/2024-MZ 
 
ž i a d a  
Mestský úrad v Nitre v zmysle § 16 ods. 2 písm. d) zákona č. 369/1990 Zb.  
zabezpečiť vykonanie tohto uznesenia nasledovne: 

- prostredníctvom referátu klientskeho centra služieb vyvesenie vydaného Dodatku č. 8 
k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom poplatku                          
za komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č.1,2,3,4,5,6 a 7 na 
úradnej tabuli mesta Nitry 

   T: do 16.12.2024 
- prostredníctvom referátu informačných technológií zverejnenie vydaného Dodatku č. 8 

k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 11/2014 o miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady v znení dodatkov č.1,2,3,4,5,6 a 7  na 
webovom sídle mesta Nitry 

                 T: 16.12.2024 
                 K: referát organizačný 
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o d p o r ú č a    primátorovi mesta  
v zmysle § 16 ods. 3 zákona č. 369/1990 Zb. uložiť vykonanie úloh podľa výrokovej časti tohto  
uznesenia vedúcim dotknutých organizačných jednotiek MsÚ tak, aby bolo uznesenie 
vykonané v zmysle jeho výrokovej časti 
 
prezentácia – 27 
za – 26 
proti – 1 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
4. Návrh Dodatku č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 

o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8  mat. č. 478/2024 
 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Petrík, vedúci odboru miestnych daní a poplatkov. 

 
Spravodajca:        p. Miroslav Gut  
     
p. Mojtová - dnes pred nami stojí rozhodnutie, ktoré bude mať priamy dopad na životy 
obyvateľov nášho mesta, a to zvýšenie dane z nehnuteľností na 1 EUR môže na prvý pohľad 
vyzerať ako jednoduché riešenie, ale musíme si uvedomiť aj jeho dlhodobé dôsledky. 
Obyvatelia Nitry, rovnako ako v iných mestách, čelia rastúcim nákladom na každodenný život. 
Mnohé rodiny a jednotlivci majú stále ťažkosti s pokrytím základných výdavkov. Máme vládou 
schválený konsolidačný balíček a prepad čoraz väčšej časti ľudí na hranicu chudoby. Zvýšenie 
daní v tejto situácii môže znamenať ďalšie finančné problémy pre tých, ktorí už teraz zápasia s 
vysokými cenami energií a potravín. Preto si myslím, že v roku 2025 by sme nemali daň z 
nehnuteľnosti zvyšovať a je našou zodpovednosťou riadiť nielen mestský rozpočet, ale takisto 
dbať na blaho našich občanov.  
Preto dávam pozmeňovací návrh k materiálu 478/2024 – „Návrh Dodatku č. 9 k Všeobecne 
záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 
4, 5, 6, 7 a 8“  
- v bode 1. návrhu dodatku č. 9 vo VZN č. 10/2014 v § 4 ods. 1 písmeno a) vypustiť znenie 
1,00 EUR a nahradiť znením 0,75 EUR, 
- v bode 2. návrhu dodatku č. 9 vo VZN č. 10/2014 v § 5 písmeno a) vypustiť znenie 1,00 EUR 
a nahradiť znením 0,75 EUR.  
 
p. Kršiak - ja sa pokúsim nadviazať na slová predrečníčky. Áno, zásahy štátu do ekonomiky, 
verejnosti, obyvateľov jednotlivých miest sú enormné, to sa týka aj samotou infláciou, ktorá 
prechádza z roka na rok, aj zmenami daňových zaťažení, ako je napr. DPH, nárastom cien 
služieb tovarov a všetkého, čo súvisí so životmi ľudí. Na druhej strane treba daňovú politiku 
poplatkovú a vlastne celú cenovú politiku mesta vo vzťahu k verejnosti vždy trošku poňať 
komplexnejšie. Pretože áno, daňový mechanizmus, hlavne daň z nehnuteľností predstavujú 
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najelegantnejšie, najrýchlejšie, najľahšie riešenie, ako vygenerovať určitý zdroj financií do 
rozpočtu mesta a sanovať tým zvyšujúce sa náklady na chod a prevádzku mesta. Na druhej 
strane zostávajú opomínané iné časti, kde tá cenotvorba tiež má prispieť k zvyšovaniu nejakých 
príjmových položiek, napr. je to aj samotný automat, valorizačný automat vo vzťahu k 
cestovnému, pretože sme sa tu o ňom minule bavili. Zavádzaný ho nemáme, ale treba sa nad 
ním zamyslieť, pretože pri 10 percentnej inflácii, ktorá nie je tak dávno, čo bola, by to 
znamenalo nárast ceny cestovného a to cestovné nie je len o obyvateľov mesta, ale je aj o ľudí, 
ktorí prichádzajú do mesta a jednoducho tú verejnú dopravu využívajú. Nemalo by to 
samozrejme znamenať pokles záujmu o verejnú dopravu, aby sme neprehusťovali autá 
osobnými vozidlami, ale naozaj podporovali, ale to je taký istý mechanizmus, ako aj pri tom 
daňovom. Na druhej strane si myslím, že stále je iba dobre na pamäti, aby sme pri akomkoľvek 
zásahu do daní z nehnuteľností dávali verejnosti aj ten signál vo vzťahu k mestskému rozvoju, 
tzn., že pokiaľ je nejaký výnos zo zvýšených daní, aby časť tohto výnosu išla na prevádzkovú 
potrebu mesta z dôvodu zvyšujúcich sa nákladov a určitá časť išla na práve mestský rozvoj v 
podobe investičných impulzov, v podobe nejakých kapitálových výdavkov. Tzn., že naozaj tá 
daňová politika je citlivý nástroj, ako napĺňať príjmovú položku, ale súčasne ako dávať aj signál 
verejnosti k tej výdavkové. Pretože ľudia, pokiaľ budú cítiť, že tie peniaze, ktoré zaplatia na 
daniach, na zvýšených daniach, sa objavia v ich životoch, v ich blízkostiach, tak budú asi inak 
mentálne vnímať tento mechanizmus zvyšovania daní. Preto by som sa prikláňal k tomu, aby 
sme práve v tomto ťažkom období, práve v období, kedy sme to dosť slabo odkomunikovali, 
napr. vo vzťahu k verejnosti nepristupovali k žiadnemu zvyšovaniu daní. A to nielen vo vzťahu 
k obyvateľom a možno aj vo vzťahu k tým podnikateľom. A aby sme sa naozaj zamysleli, že v 
priebehu roka naozaj vytvoríme nejaký systematický krok pokroku, ako ľuďom vysvetlíme, 
prečo chceme zvyšovať dane a na čo tie ich dane aj reálne budú použité. Preto ja by som chcel 
aj, aby sme v mene klubov, ktorý máme tento istý názor, v podstate nezvýšili dane a neschválili 
všeobecne záväzné nariadenie ako také a jednoducho ponechali v platnosti súčasnú právnu 
úpravu. A preto v podstate o tom neschválení, resp. o tom hlasovaní, o pôvodnom návrhu chcem 
dať procedurálny návrh, aby sme ako o prvom hlasovali, o pôvodnom návrhu predloženého 
všeobecne záväzného nariadenia. 
 
p. Greššo - v prvom rade asi naozaj je namieste hľadať zdroje v úsporách vo vlastných radoch. 
Ten návrh pani poslankyne Mojtovej je síce fajn, ale on vlastne vo finále situáciu nerieši. Keď 
neponechala v platnosti zvýšenú sadzbu dane pre právnické osoby, resp. pre podnikateľov, ktorí 
samozrejme, čo urobia? Premietnu to do cien svojich produktov, tovarov, služieb a vo finále to 
aj tak zaplatí konečný spotrebiteľ. Čiže tá fyzická osoba, ktorej dnes uľavíme. Preto považujem 
za ďaleko logickejšie, keď už nabrať odvahu zvýšiť dane, ale vieme, prečo asi to nechceme 
urobiť alebo potom nezvyšovať dane vôbec, a teda takisto ako pre fyzické osoby, tak aj pre 
právnické a podnikateľov. 
 
p. Králová - ja by som len chcela poprosiť kolegov a kolegyne, máme tu rokovaní mestského 
zastupiteľstva, naozaj, keď majú počúvať to, o čom sa tu rozpráva. A rozpráva sa o mimoriadne 
dôležitých veciach, ktorými sú zvyšovanie poplatkov tak, aby to rešpektovali a rešpektovali to, 
že sú na zasadnutí mestského zastupiteľstva, aby nevyrušovali.  
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p. Ágh - teda nejaký pozmeňovací návrh, o ktorom by sa malo teda hlasovať a ako o druhom. 
Len ja celkom nerozumiem tomu procedurálnemu návrhu, či takýto procedurálny návrh je 
vôbec možný, aby sme nehlasovali o pozmeňovacom návrhu a rovno išli hlasovať o návrhu 
uznesenia? Tak toto by som poprosil odpoveď.  
 
p. Obertáš - ja sa chcem len spýtať, však v podstate návrh na zvýšenie daní vyšiel z vedenia 
mesta. Pani Mojtová je teda, myslím, že zastúpená, pani kolegyňa poslankyňa je zastúpená v 
tíme pána primátora, ktorý teda má asi najlepšie informácie, čo sa bude robiť, čo sa bude 
pripravovať na meste. A čudujem sa teda, že nebola tam nejaká komunikácia asi z vašej strany 
v rámci klubu, teda, že niečo dá vedenie mesta, čo je zastúpené Tím kraj Nitra a teda potom to 
kvázi poviem uznesením, napadnú poslanci, za Tím kraj Nitra. Ja kvitujem znižovanie. Ja sa 
len idem opýtať, že či rovnako by nepôsobilo, ak teda prepočul som ešte tú druhú alternatívu, 
či teda siahame do navýšenia, resp. ideme na pôvodnú čiastku, či by nedoriešilo uznesenia - 
"neschvaľuje"? Tým pádom to, čo navrhoval vlastne kolega Igor Kršiak, teda pokiaľ prejde 
alternatíva, že neschválime návrh uznesenia, ostávajú pôvodné sadzby. Za mňa, že či takto si 
komplikovať život, že teda áno, predáme sa krásne, my sme tí pekní, ideme na 70, neviem 
koľko bol návrh 75 centov, ale vlastne rovnako, keď neschválime uznesenie, ktoré je 
navrhované, tak sadzby ostávajú, predpokladám na pôvodnej výške, ktorá je súčasne platnej 
VZN. Opravte ma, ak sa mýlim, budem teda rád poučený. Len toto mi tak pripadá trošku 
protichodné a kvitujem tento návrh, ale hovorím, že teda vedenie mesta je zastúpené vo väčšine 
Tím kraj Nitra a Tím kraj Nitra dá návrh na zníženie. To je troška, prepáčte, poviem to tak 
sprosto, že populistické alebo slabo komunikujete medzi sebou. Lebo teraz tam vy vidíte 
priestor na šetrenie. My máme asi za osemnástku jasný názor na to, predpokladám, a teda 
vedenie mesta dá za vašu politickú stranu návrh na zvýšenie a vy to negujete znížením. Okej, 
je to vaša voľba. Ja to kvitujem, nespochybňujem, len trošku mi to je také, taká schizofrénia.  
 
p. prednosta - myslím, že treba vnímať racionálnu a politickú rovinu. Toto je návrh, ktorý som 
dával ja za úrad, ja som predkladateľ tohto materiálu. Ale toto je proste racionálny návrh, ktorý 
vyšiel z úradu. 
 
p. Mojtová - pán poslanec Obertáš. Ja si myslím, že mi dáte za pravdu, že všetci, čo tu sedíme 
v sále, sme svojprávne osoby a máme právo slobodne sa vyjadriť na svoj názor a svoj postoj. 
A je pravdou, že každý z nás má nejaký názor a postoj ku každej veci a problematike. Takže je 
úplne evidentne jasné a myslím si, že úplne správne aj v rámci klubu a poslaneckého klubu 
máme rôzne názory a postoje k rôznym problematikám, takže toto je môj vlastný postoj. Nie 
sme jednotní vôbec v tomto celom a každý má slobodné právo sa rozhodnúť, zahlasovať ako 
chce.  
 
p. Dovičovič - takže v reakcii na vystúpenie pána Obertáša poviem aj ja svoj osobný názor, 
ktorý sa stotožňuje s názorom hlavnej kontrolórky, ktoré uviedla vo svojom stanovisku k návrhu 
rozpočtu. Takto sa veci nerobia. VZN sa pripravuje dlhodobo, úver sa pripravuje dlhodobo, 
konzultuje sa. A nie, že vzišlo z úradu, z úradu vzišlo, schvaľujú poslanci. Takže láskavo už si 
zvyknite, že namiesto výletov do Jihlavy by bolo bývalo vhodnejšie, keby sa ten pondelok a 
utorok bol venoval týmto debatám a dnes sme mohli ísť troška plynulejšie. 
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p. primátor - dobre. Nebudeme vŕtať a vyťahovať a jatriť staré rany. Naozaj, prosím, držme to 
pragmatickom znení. Nebudeme si hovoriť o Naperville a ostatných veciach, to zbytočne by 
sme zachádzali do debát. kde nechceme. Naozaj držme to v tej faktickej rovine.  
 
p. Obertáš - ja som povedal, pani kolegyňa, samozrejme, každý poslanec má právo na svoj 
názor a právo na to dávať pozmeňujúce návrhy. Hovorím, len mi to trošku pripadá také 
schizofrenické, ale rešpektujem. Zároveň sa spýtam, pán prednosta, tu nie je, kto je nadriadený 
pána prednostu? Predpokladám pán primátor z politického Tímu Kraj Nitra. Takže nadriadený 
pána prednostu. Predpokladám, že asi nadriadený vie, čo prednáša jeho podriadený 
zamestnanec, aj do zastupiteľstva. Teda myslím si, dúfam, ale teda trošku mi také pripadá, 
vyšiel návrh od pána prednostu, tak ja to tak poviem. Vážení obyvatelia, poďakujte za návrh 
pánovi Horákovi, že vám chce zvýšiť dane, poviem to tak politicky a my budeme tí zlí poslanci, 
ktorí budú zohľadňovať vašu životnú situáciu. 
 
p. Špoták - ja len jedna poznámka, rozhodovať o daniach, o rozpočte je na zastupiteľstve, tak 
sa toho nezbavujte. 
 
p. Horváth - pán kolega Obertáš, toto, čo ste naposledy povedali. To je vyslovená ukážka 
populistického správania sa, v tomto prípade teda poslanca. Nebudem to zovšeobecňovať. A 
rozumiem tomu, prečo je téma zvyšovania daní tak citlivo vnímaná z politického hľadiska 
poslancami tohto zastupiteľstva. Na druhej strane zas musím povedať, že rozumiem aj tomu 
návrhu kolegyni Mojtovej, ktorá má predsa len k tej sociálnej oblasti oveľa bližšie ako mnohí 
z ostatných z nás a vníma každú takúto zmenu v dopade na našich obyvateľov veľmi citlivo. 
Odpoveď na tú prvú vašu otázku, že áno, aj v našom klube nie je jednoznačný názor na túto 
tému, predsa každý poslanec má svoju hlavu, môže sa rozhodovať slobodne. V tomto prípade 
ja som zástancom toho opačného názoru, tzn. s tým návrhom, ktorý bol predložený, sa 
stotožňujem a poviem aj dôvody, prečo. Budeme tu preberať pri téme rozpočtu veľmi 
komplikovaný proces zostavenia rozpočtu na 2025 rok. Ja už som si myslel, že po covidových 
rokoch a energetickej krízy, že už to bude ľahšie, že tie rozpočty sa budú približovať tomu pred 
covidovému obdobiu, ako sa zostavovali, že teda sa budú dať zostavovať, by som povedal, 
ústretovejšie v rôznych položkách aj voči obyvateľom, aj voči zámerom úradu. Bohužiaľ, opäť 
tomu nie je tak a domnievam sa, že ten rozpočet na 2025 sa zostavuje ešte ťažšie ako 
ktorýkoľvek predtým, napr. len zvýšenie DPH-čky, čo urobí na čísla mesta. Inflácia opäť 
očakáva na viac ako 5 %. Minimálna mzda stúpa o percento, ktoré historicky sme najvyššie 
my. Odmeny zamestnancov vo verejnej správe 800 EUR, myslím, sú schválené, plus tie 
transakčné dane, ktoré síce sa priamo nedotknú úradu, ale všetkých dodávateľov úradu, služieb 
aj tovarov sa dotknú, to všetko bude znamenať veľký tlak na výdavkovú časť rozpočtu. Opäť 
tak ako po iné roky, to boli energie a podobné položky, teraz to budú zase služby, tovary, 
mzdové náklady a podobne. Všetky tieto, ktoré som vymenoval, to nie sú všetky, to sú len 
niektoré, sú to v skutočnosti externého charakteru, tzn. samotné mestá ich nemôžu nejako 
ovplyvniť. Prídu, poviem to, že z jasného neba, pretože veľa z nich sa odohralo koncom tohto 
roku. Teda poschvaľovalo v parlamente. To, čo vedia mestá ovplyvniť, je príjmová časť 
rozpočtu, a to sú teda tie majetkové dane alebo dane za tovary a služby a v obmedzenej miere 
aj nejaké vlastné príjmy z podnikania, podielové dane, ktoré po minulé roky zaznamenali 
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kolísavý vývoj, tak aj v 2025 nám významne nepomôžu a nepohneme s nimi nijako. Preto si 
myslím, že mesto by malo veľmi zodpovedne pracovať aj s týmto typom dane, a to zodpovedne 
myslím aj vo vzťahu k dopadu na jednotlivých občanov, tzn. pokiaľ sme sa tu po minulé roky 
bavili, že koľko to je na jeden byt alebo rodinný dom v prepočte, či už na rok alebo na mesiac, 
tak znova sa bavíme o položkách, ktoré sú rádovo v jednotkách, resp. desiatkach eur dopadu na 
občana. Ale služby, ktoré dodáva mesto tým občanom, vidíme ich v rozpočte za celé mesto, 
kumulované, sú rádovo v miliónoch eur. Ja by som ešte pripomenul poslancom, ktorí predniesli 
návrh, že nepracovať daňových vôbec, že my sme tu sedeli, my sme aj v 22 pri schvaľovaní 
zrovna tejto položky, ktorú kolegyňa Mojtová navrhla nezvýšiť, to je daň z domov a bytov a 
viedli sme tu debatu, či ten skokovitý nárast o skoro 100 % je zodpovedný. V tej dobe posúdili 
poslanci, že nebude to o toľko, koľko bol návrh úradu. Stúpla daň na 0, 75 v 23 sme tu opäť 
viedli túto istú debatu a tiež nebola ochota poslancov podporiť návrh zvýšiť túto sadzbu na 
1 EUR. Čiže dnes máme vlastne po dvoch rokoch rovnakú sadzbu, ako sme schválili v 22. A 
ostatné mestá krajské, myslím, že sme mali už aj vtedy najnižšiu sadzbu z ostatných krajských 
miest, ale dnes, pokiaľ neschválime zvýšenie, tak budeme určite mať najnižšiu sadzbu. A pokiaľ 
by sme ho aj zvýšili na 1 EUR za meter štvorcový, čo je dopad na jednu domácnosť rádovo 12, 
15, 17 EUR. Možno tak budeme posledným mestom, ktoré bude mať takúto nízku sadzbu a 
všetky ostatné mestá budú mať do budúceho roka zdroje aj na poskytnutie dotácií, aj na 
spolufinancovanie projektov a podobné položky. A my budeme celý rok zápasiť s tým, odkiaľ 
dofinancujeme tento nárast bežných výdavkov. Za mňa preto posudzujte zodpovedne, či dnes 
rozhodnutie populistické neschváliť akékoľvek navýšenie tejto dane nám do budúceho roka 
neurobí ďaleko komplikovanejšie situácie pri schvaľovaní výdavkov na bežné výdavky, ktoré 
nás čakajú a ktoré dnes ani nevieme celkom kompetentne posúdiť, pretože tie transakčné dane 
a tá DPH-čka, to sú len odhady, ktoré my si robíme. Realita môže byť úplne iná a to sa týka aj 
zmeny financovania školstva, teda materských škôl, kde máme nejaké predikcie, ale môže to 
byť ešte úplne inak číselne vyjadrené, preto nateraz nebudem predkladať nejaký návrh 
pozmeňovacieho návrhu, počkám ešte, ako sa ostatní vyjadria v diskusii. Ale nepokladám 
neschválenie dnešného návrhu v akejkoľvek verzii za pozitívny krok pre fungovanie mesta v 
roku 2025. 
 
p. Obertáš - trošku treba zvýrazniť aj ďalších poslancov a poslankyne, ktorí v sociálnej oblasti 
pracujú, nielen pani Mojtová, to ste trošku pozabudli, myslím, že je tu dosť aktívnych medzi 
nami kolegami, ktorí sa tej sociálnej oblasti venujú. My vieme asi všetci, aj ľudia, ktorí. A 
zároveň teda ja by som si dovolil prečítať aj z hlavnej kontrolky správy. Proces zvyšovania 
sadzieb daní a poplatkov by mal prebiehať v priebehu roka tak, aby bol dostatočný priestor na 
kvalitnú prípravu nového rozpočtu. Ostatné ste asi čítali všetci, tzn., že nie za päť dvanásť, hurá 
systémom, potom tu vymýšľame čísla a podobné veci. A zároveň nakoniec poviem jedno. 
Prepáčte, nikde nevidím rozpočet, šetrenie úradu, poďme ľuďom navýšiť dane. Nech si žijeme 
ako králi, spravíme si z mesta cestovnú kanceláriu, nech nám to tí ľudia zaplatia. Toto nie je 
cesta. Prepáčte, to nie je o populizme, treba šetriť na oboch stranách, ako v každej rodine. 
 
p. Dovičovič - myslím, že kolega Horváth takmer vymenoval všetko, čo v nasledujúcom období 
ovplyvní financie každého z nás a aj mestá. Len nepočul som zatiaľ vyjadrenie o tom, prečo 
sme nečerpali 6 miliónový úver, ktorý sme si zobrali v roku 2023, prečo sme nezrealizovali 
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investičné akcie, ktoré boli schválené? Pretože to všetko transakčná daň, inflácia atď. to všetko 
bude znamenať to, že za tie isté peniaze v tom budúcom roku spravíme oveľa menej. Takže tu 
bolo treba robiť. A pozrite si, ako je, ako sa plní, ako sa plnia investičné akcie. 
 
p. primátor - pán poslanec, je to asi trošku téma na inú debatu, ale skúsim v krátkosti 
zareagovať. Čerpanie k dnešnému dňu na kapitálových výdavkoch je približne 5,5 milióna. 
Kľudne by sme mohli úver, ktorý sme si zobrali, pokryť práve týmito výdavkami, je ale 
neekonomické, aby sme míňali úver, keď to vieme zakryť s vlastnými peniazmi. Takže 
argumentácia, to, že máme nevyčerpaný úver, je naozaj, že v tomto prípade neobstojí, pretože 
je efektívnejšie týmto úverom prikrývať jednotlivé projekty, ktoré dnes idú do realizačnej fázy. 
A kľudne si k tomu ešte môžeme povedať. Potom ale naozaj argumentovať tým, že je 
efektívnejšie využiť úver ako naše vlastné peniaze, neobstojí.  
 
p. Králová - ja sa plne stotožňujem s kolegami, ktorí hovoria o tom, aby sa v podstate sumy 
nezvyšovali pre budúci rok. Každoročne tu takto sedíme priamo pred Vianocami a každoročne 
to robíme pred Vianocami. Ja naozaj som proti zvýšeniu týchto poplatkov a myslím si, že pokiaľ 
sa neodhlasuje zvýšenie daní a zostanú na takej úrovni, akej sú, tak to ľudia asi jeden z pekných 
darčekov pre obyvateľov mesta Nitry k Vianociam.  
 
p. Dovičovič - troška mi to možno sekundičku potrvá. Ja si chcem nájsť, ako sme plnili 
investičné plány v roku 2023. Že čo všetko sme si poschvaľovali a čo ešte nie je realizované z 
roku 2019, 20, 21, 22, 23. Pán primátor, toto je ekonomické rozmýšľanie. Peniaze v čase 
strácajú hodnotu. Áno a tie peniaze, ktoré sme nevyužili na realizáciu schválených investičných 
akcií, to sú tie, ktoré sme nechali znehodnotiť a za ne urobíme v budúcom roku oveľa menej. 
 
p. primátor - pán poslanec, súhlasím, áno, máme kopec projektov, ktoré sú postavené 
povolením a dnes nemajú krytie v rozpočte. A je to len a len vaše rozhodnutie. Ale hovorím, 
zbytočne sa dostávame do tejto debaty. Sme pri daniach a nie pri investičných akciách.  
 
p. Ajdariová - ja by som len pripomenula to, čo už tu povedal Janko Greššo. No strašne krásne 
znie na mikrofón. Nezdvíhajme ľuďom dane, bežným občanom a zvyšovať podnikateľom. 
Všetci veľmi dobre vieme, že akonáhle sa zdvihnú dane podnikateľom, odrazí sa to, kde? Na 
každodennom živote bežného občana a každého jedného. Prosím vás, rozmýšľajme, keď 
dávame návrhy. 
 
p. Kršiak - myslím si, že sa tu stále točíme v takej emócií ekonomicko-sociálnej. Nedá mi 
nezareagovať, ale na to, čo tu odznelo, tuším teda z úst pána kolegu Horvátha. Necítim sa teda 
ja osobne a verím, že veľa kolegov ako populista z dôvodu, že nezahlasujem za zvýšenie daní. 
Necítim sa ako populista a necítim ani zodpovednosť za to, že k tomu dnes nepristúpime, 
pretože keď sa vrátim v tej minulosti rokov 22, 23, ktoré ste spomínali, tak áno, pristúpili sme 
k úprave daní a zvýšili sme ich namiesto požadovaných 100 % zvýšenia o 50 %. Už vtedy sa 
nás ľudia pýtali, že prečo to robíme, prečo dochádza k takému razantnému zvyšovaniu. A čo to 
vlastne v ich živote bude znamenať? A už ak si dobre pamätáte a myslím si, že ste bol prítomní 
tých stretnutí. Už vtedy sme hovorili úplne nahlas, keď chceme zvyšovať dane. Dane podľa 
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žiadnej odbornej literatúry, podľa žiadnej finančnej metodiky nemajú slúžiť len na sanovanie 
bežných prevádzkových potrieb, nazvem to tak, akože na také prejedenie z dôvodu toho, že 
rastú všeobecne náklady na život. Dane majú byť základným motívom rozvojových aktivít. To 
znamená, pokiaľ pristúpime k zvyšovaniu daní, tak časť týchto daní, aj keď nie všetky, ktoré je 
ten zisk z toho zvýšenia, by mali byť investičným impulzom pre toto mesto. To je jedna, či to 
bude na opravu ciest, chodníkov, či to bude na verejné priestranstvá, či to bude na školy, škôlky, 
sociálne zariadenia alebo akékoľvek iné aktivity. Ale mali by sa ocitnúť v investičných 
impulzoch. Už vtedy sme hovorili, že pokiaľ máme dobré marketingové oddelenie alebo máme 
nejakú propagáciu, tak dajme im úlohu číslo 1 a to začať komunikovať s verejnosťou o práve 
ich participácii vo vzťahu k tomu, že ten mestský rozvoj bude sčasti financovaný a sanovaný aj 
práve zo zvyšovaných daní. Neurobili sme v tejto veci nič. A myslím si, že tu sme najviac 
pochybili, pretože my dnes za 5 minút 12 ideme rozhodovať o zvyšovaní daní, čo sme si mohli 
prežúvať svojím spôsobom, už minimálne pol, trištvrte roka. A mohli sme aj tú verejnosť začať 
pripravovať tými projektami alebo tými investičnými impulzami do toho mestského rozvoja. 
Preto sa úplne nestotožňujem s tým, že vy, či ste ako ekonomicky, čo má logiku, ako 
ekonomický pragmatik, dávate na stôl jasné fakty, prečo tie dane musíme zvýšiť. Ale my nie 
sme tu len vyslovene na ten ekonomický pragmatizmus, ale sme tu aj na to, aby sme niekam to 
mesto posúvali. A to nás bude stáť aj nejaké peniaze, my tie peniaze musíme aj generovať a 
častokrát sanovať, ako je napr. verejná doprava, nikdy nám nebude zisková. Verejnú dopravu, 
vždy ju budeme dotovať. Ale nenavrhli ste minimálne valorizačný automat v prípade 
zvyšovania cestovného. Kde ešte raz hovorím, cestovné nevyužívajú len rezidenti tohto mesta, 
ale aj ľudia, ktorí sem prichádzajú a ktorí musia jednoducho sa spolupodieľať na výdavkoch vo 
verejnej doprave. To znamená, že nehovorme tu o nejakom populizme, ale radšej a ja som to 
deklaroval v komunikácii s klubmi, aj v komunikácii s vedením mesta, sadnime si a nejakým 
spôsobom normálne nastavme daňovú politiku tohto mesta. Odkomunikujeme ju s verejnosťou, 
dajme im ten participatívny zmysel fungovania a zásahu verejnosti do toho, čo sa za ich zvýšené 
dane urobí. A potom si myslím, že za to zahlasuje každý z poslancov bez otázok a nejakého 
obláčiku populizmu.  
 
p. Rácová - pôvodne som sa nechcela vyjadriť k tejto téme, lebo mám v tom jasno, ako budem 
hlasovať, ale musím sa vyjadriť k tomu, čo tu zaznelo. Ja som si veľmi pozorne pozrela 
stanovisko hlavnej kontrolórky. Robila som to, vždy je to také vodítko objektívneho pohľadu 
na to, čo sa deje a vypočula som si aj diskusné príspevky mojich kolegov, ktoré tu odzneli a 
hlavne teda tie ekonomické dôvody. Mne sa skutočne zdá, že tento proces sme veľmi vážne 
podcenili. Vytkla by som to predovšetkým predkladateľom. Zavedenia, akékoľvek zmeny je 
veľmi vážny proces. A keď je naviazaný na výdavok a na financie u občana, o to viac. 
Jednoducho, prepáčte, ale tak, ako to pani kontrolórka naznačila, nevenovali ste sa alebo 
nevenovali sme sa. Jednoducho ste to teraz vytiahli ako aktuálnu tému a myslím si osobne, že 
je to nesprávne. Poukázala by som na také tri myšlienky, ktoré ma v súvislosti s týmto procesom 
napádajú. Poviem vám na rovinu, nemáme morálne právo zvyšovať dane a žiadať peniaze od 
občanov, keď toto mesto neprijíma žiadne úsporné opatrenia, svojich výdavkov. Žiadne. 
Pozrela som si rozpočet, budeme o tom debatovať, ak mesto nie je príkladom a nedokáže si 
utiahnuť opasok, prečo to žiadate od občanov? Prečo chcete, aby si utiahli opasok a priplatili 
peniaze? Preto nesúhlasím so zvyšovaním daní. Ďalší dôvod a ten je ešte horší. Ak bol, zaznelo 
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to tu v rôznych variantoch. A chceme, aký charakter dane majú ako finančný balík, aký majú 
význam a prečo sa to robí. Vôbec nikto nepovedal občanovi, kedy ďalej budeme zvyšovať. 
Teraz? A potom čo? Potom bude dva, tri roky pokoj alebo kedy ďalšie zvýšenie bude? To nikto 
ani nespomína. To znamená, totálne absentuje dlhodobá a daňová politika mesta minimálne na 
toto volebné obdobie. Napr. nejaké také vyhlásenie. A čo a čo je ešte najhoršie podľa toho, ako 
to tu bolo popísané aj kolegom a tým ekonomickými dôvodmi, čo ponúkneme občanovi za to, 
že mu zvýšime dane? Ako sa zlepší jeho životná úroveň? Ako to on pocíti, že aha, priplatil som 
si, zaplatil som viac? Naplníme mi očakávania občanov? No nie, vôbec nie sme na to pripravení. 
Ešte by som mohla hovoriť veľmi dlho, ale nebudem, čas beží, tzn., že toto sú u mňa hlavné 
dôvody. Materiál je nekoncepčný, nebol v časovom predstihu prediskutovaný, nebol 
pripravený, je to narýchlo a z týchto dôvodov zvýšenie daní nepodporím. 
 
p. prednosta - ešte možno pre vysvetlenie. Samozrejme, ani mňa neteší to, že musíme 
racionálne teda mali by sme pristúpiť, navýšenie týchto daní. Zároveň iba chcem vysvetliť v 
priebehu roka, resp. v druhej polovici roka bola schválená napr. zvýšená DPH a keď sme si to 
vypočítali, čo to bude v praxi znamenať pre mesto, tak iba samotný rast DPH bude vo 
výdavkoch mesta robiť viac ako 2.000.000 EUR. Tzn. v reálnom živote za tie isté tovary a 
služby v tom istom množstve, ktoré sme tento rok kupovali, tak keby bola tento rok tá DPH-
čka 23 %, tak tento rok by sme za tie isté tovary a služby v tej istej cene by sme zaplatili o viac 
ako 2.000.000 EUR viac. Čiže to je to, čo musíme brať do úvahy, že budúci rok naozaj, že 
zaplatíme viac ako 2.000.000 EUR viac bez toho, aby sme poskytovali nejaké väčšie služby 
alebo dostávali niečoho viac. Proste už iba rást DPH-čky nás bude stáť 2.000.000. 
 
p. Obertáš - ja si myslím, že budúci rok, teda, keď sme sa už bavili, aby sme teda nemuseli 
brať úver, aby sme si nejako stabilizovali výdaje bude predpokladám, že predložený návrh 
rozpočtu už na schválenie v novembri. A tým pádom aj návrh nejakých zvyšovania poplatkov 
obyvateľom tohto mesta bude určite skôr predrokovaný ako na poslednú chvíľu obdobie 
Vianoc. Takže toto je tak do vedenia mesta predpokladám aj odbory, ktoré pripravujú rozpočet. 
Áno, kľudne, pripravte rozpočet tak, aby sme v novembri ako zastupiteľstvo mohli už 
schvaľovať a budeme mať po problémoch, poväčšine problémov myslím si. 
 
p. Horváth - bolo by to fajn, keby sme to aj tento rok mohli urobiť v novembri, ale v novembri 
sme nemali žiadne vstupné údaje pre zostavenie rozpočtu na 25, tzn. pán Peniaško nevedel, ako 
dopadne likvidácia komunálneho odpadu, či bude povinnosť odložená alebo nebude povinnosť. 
My sme nevedeli, ako dopadne schvaľovanie DPH-čky, čo bude obsahovať a čo nebude 
obsahovať konsolidačný balíček. O mzdách, náraste a podobných veciach sme v novembri 
nevedeli skoro nič. Takže budem rád, ak sa to bude dať v 25 schvaľovať v novembri. Ale po 
skúsenostiach s tým, ako funguje naša krajina, resp. politici, ktorí ju uvedú, tak nemám celkom 
dobrý pocit z toho, že sa s tým vysporiadame načas. Aj keby sme z našej strany urobili preto 
všetko. V tom prípade by sme sa dostali, keby sme dnes mali schválený už rozpočet z novembra, 
tak dnes by sme tu sedeli a robili úpravy v rozpočte na 25 z dôvodov, že sa zmenili okolnosti, 
ktoré nás k tomu donútia, či už teraz alebo neskôr. 
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p. Dovičovič - úprava rozpočtu je súčasťou každého jedného zastupiteľstva, každého jedného. 
Dnes tu máme tiež návrh na rozpočtové opatrenia. Takže týmto neoperujme. A naozaj takto sa 
to jednoducho nerobí, takto sa to nerobí. Ešte raz odkazujem a vrátim sa tomu aj pri návrhu 
rozpočtu na stanovisko hlavnej kontrolórky, ktorá potvrdzuje to, čo som ja hovoril aj minule a 
to, čo tvrdím aj dnes. Že nemôžeme fungovať pri príprave rozpočtu a návrhu na to, aby sme si 
zobrali 15 miliónový úver s tým, že 21. 11. na zastupiteľstve primátor medzi rečou povie, že 
poďme hentam dozadu, aby sme sa pobavili o rozpočte a o tom úvere. Takto to nefunguje. 
 
p. Špoták - ja by som sa chcel ešte vrátiť k vystúpeniu pána poslanca Kršiaka. Trošku mi to 
nejde do hlavy. Len ujasniť si teda, ak ste hovorili a pamätám si to, že aj pred dvoma rokmi 
ohľadne využitia zvýšených daní, resp. daní, že by nemali teda podľa žiadnej metodiky byť 
použité na také bežné služby, ktoré mesto dotuje. Či už to je sociálna oblasť školská, ale aj 
verejná doprava, ale na nejaký rozvoj, na nejaké investície myslíte teda všetky dane, aj 
podielové dane, všetky tým pádom. Keď ste povedali dane. Tak potom neviem z čoho tieto 
služby vykrývať. Chápem to pri poplatku za rozvoj, keď, ktorý mal byť použitý hlavne na 
rozvoj v danej oblasti, keď tam niekto investuje, je to také vlastne podpora za to, že niekto 
rozvíja oblasť, tak mesto ju tiež rozvíja. Ale pri ostatných daniach ja myslím, že ten daňový 
mix, aký je, taký je. Ale niečo rozhoduje štát a myslím, že nie je úplne spravodlivo pre 
samosprávy, že máme len dane z príjmu fyzických osôb. Takže keď tam nie je úprava a keď 
tam sú predikcie, aké sú, tak by sme mali jedinú možnosť. My máme dopĺňať tieto dane, 
prípadne potom mať vlastné príjmy. Ale mesto nemá kapacity na to, aby bol nejaký veľký 
podnikateľský subjekt. Takže len toto som chcel ujasniť, že či teda myslíte, že dane by nemali 
byť použité na takéto služby? 
 
p. Ágh - ono to zaznelo už viackrát, že pokiaľ budeme zvyšovať dane a teda zaťažíme 
obyvateľov a natečú nám viacej peňazí do rozpočtu, tak by to tí obyvatelia mali potom vidieť 
aj v našom meste a v našich uliciach. A myslím si, že viac menej sa s tým dá súhlasiť. Treba 
povedať, že je to práve mestské zastupiteľstvo, ktoré rozhoduje o tom, akým spôsobom sa 
peniaze, ktoré natečú do rozpočtu mesta, využijú. Tzn. ak dnes mestské zastupiteľstvo zahlasuje 
za to, aby sa zvýšili dane a za to, aby nám natieklo podľa materiálu 1,5 milióna eur, tak to bude 
zase mestské zastupiteľstvo, ktoré rozhodne o tom, akým spôsobom sa tieto peniaze, tento 1,5 
milióna využije. Či bude alebo nebude vidieť v našich uliciach. Ja začínam mať čím ďalej, tým 
viacej pocit, že my to tu tak len hovoríme, že chcem, aby bolo vidieť niečo v uliciach, ale my 
to asi nechceme, my si radšej necháme tu možnosť na zastupiteľstvách pri rôznych materiáloch 
kritizovať mesto, že nič sa nerobí, nič sa nedeje a ako všetko je zlé. Mám taký pocit, že toto 
zastupiteľstvo ide stratégiou, čím horšie, tým lepšie, aby sme mohli hovoriť, že toto vedenie 
nič nerobí a nič sa nedeje v tých uliciach. A dnes sa mi to len potvrdzuje, že my vlastne ani 
nechceme, že možnože máme možnosť a nechceme. Dobre tu zaznelo, že my máme veľa 
projektov pod stavebným povolením, ale nemáme alokované prostriedky v rozpočte, tým 
pádom nerobíme. Ja spomeniem aj iný prípad, keď my sme tie prostriedky mali v rozpočte, ale 
na začiatku roka toto zastupiteľstvo ich škrtlo z rozpočtu, len aby sme nerobili. Hovorím o 
parkovisku pri poliklinike na Párovciach, kde sme boli vyslovene pred realizáciou, ale 
zastupiteľstvo sa nakoniec rozhodlo, že nie, zrušíme túto investičnú akciu, stiahneme peniaze z 
rozpočtu a nerobme. Mám taký pocit, že žijeme trošku v takej schizofrénii a je mi to teda osobne 
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ľúto. Za mňa bol by som radšej, keby sme mali obyvateľom čo ukázať, čo ponúknuť, priniesť 
do toho mesta viacej investičnej aktivity, ale musíme my sami chcieť. Nielen to hovoriť, ale 
musíme aj my chcieť, my tu v zastupiteľstve. 
 
p. Košťál - len k tebe, v krátkosti budem citovať môjho predrečníka, pána Grešša spred 
niekoľkých mestských zastupiteľstiev a budem hovoriť o mestskej časti Chrenová. Môžem ich 
všetky vymenovať, čo máme finančne kryté rozpočtom, schválené pánom primátorom, 
podpísané všetkých 10, čo tu mám k dnešnému dňu 2,4,6,8,10,12. Nemáme k dnešnému dňu 
vôbec spravené. Ty tu hovoríš, ako tu máme stiahnuť peniaze z rozpočtu. My tu za tých 6 rokov, 
čo tu máme, nemáme nič urobené. Ty tu hovoríš, že tu žijeme v schizofrénii, to hovoríš o sebe? 
A že my musíme chcieť. Však toto už malo byť dávno hotové. Môžem ti kľudne vymenovať 
tie investičné akcie. Minule ti ich pán Greššo pekne vymenoval oproti Starému mestu. Tak 
poprosím ťa vstúp si do seba, než začneš niečo hovoriť.  
 
p. Kršiak - naozaj by som si neželal vnášať emóciu do tohto, pretože to asi nezmení to konečné 
rozhodnutie o nevôli možno dnes pristúpiť k zvýšeniu daní. Nedá mi ale nezareagovať, kolega 
Ágh, na vás. Podľa mňa nie sú, to len reči, že sa tu vyrozprávame, možno trošku pourážame, 
ale že niekto nemá záujem prispievať k tomu rozvoju mesta. Ja poviem len zopár vecí, s ktorými 
sme, či už my klub alebo klub v spojitosti s inými poslaneckými klubmi prišli do tohto 
zastupiteľstva a myslím si, že prispievali k mestskému rozvoju. Bolo to rámcové obstaranie na 
cesty a chodníky. Schválené peniaze na veľkoplošné opravy, schválené financie na projektovú 
prípravu vnútroblokov a revitalizácie vnútroblokov a verejných priestorov. Bol to vlastne celý 
model fotovoltiky ako energetickej sebestačnosti našich verejných budov. Apelujeme dosť 
často na bytovú výstavbu. Dáme, dávali sme už pred 1,5 rokom návrh na riešenie športovej 
infraštruktúry. Zimný štadión, hala Škultétyho. Ja si myslím, že toto je dosť príkladov na to, že 
len nerozprávame, ale prinášame vlastne konkrétne návrhy do zastupiteľstva, ktoré v konečnom 
dôsledku aj väčšina z nich je dnes pod uznesením a mali by sa možno asi aj realizovať. Otázka 
je, či sa realizujú? To je ten otázniček, ktorý tam nastáva. Čiže nebolo to vystúpenie úplne 
korektné, ktoré ste mali, pretože áno, veľakrát tu hovoríme o ničom, ale veľakrát si myslím, že 
sme aj naozaj prispeli. A myslím si, že hlavne tie naše tri poslanecké kluby k tomu, že dnes 
veľa z tých rozvojových aktivít aj skutočne riešime. 
 
p. Dovičovič - takže poslanci vraj zobrali nejaké peniaze a za to sa nemohli realizovať 
investičné akcie. Tak si, prosím pekne, otvorte záverečný účet mesta Nitra za rok 2023. Príloha 
časť číslo 3, strana 84-89. Zo schválených 7.962.770 EUR. Plnenie 2.396.000. 5,5 milióna, 
ktoré tam poslanci schválili, sa nerealizovalo. Takže tam sa treba pozrieť pán Ágh.  
 
p. primátor - pán poslanec, škoda, že sa nerozumieme. Rok 2023 je v záverečnom účte 26,9 
milióna eur kapitálové výdavky.  
 
p. Mezei - pani poslankyňa Rácová tu správne hovorí, že kreatívne centrum bola veľká suma a 
bol to veľký projekt a ja som veľmi vďačný za to, že sme ho posunuli do realizácie a podarilo 
sa spoločnými silami dokončiť. Bola to naozaj obrovská investícia v našom meste, rovnako ako 
starý park, ktorý v tých číslach, ktoré pán kolega Dovičovič čítal, nebol zahrnutý. Áno, je to 
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hra s číslami a veľmi správne ste ju použili momentálne proti úradu. A čo sa týka samotnej 
Chrenovej, keď sa pozriem na akcie, ktoré majú vyčlenené financovanie realizácie, tak z nich 
sú všetky vo fáze, kedy sa posúvajú smerom k realizácii, či už je to cesta Akademická, ktorá 
bola konzultovaná intenzívne aj s pánom Sitkeyom, ale aj ďalšie projekty, ktoré tam boli 
schválené s financovaním realizácie. A rovnako tam máme projekty, ktoré majú stavebné 
povolenie, ako napr. kino Lipa, kde je potrebné financovať jeho realizáciu, aby sme sa pohli.  
 
p. Dovičovič - viete, ono sa na to treba pozrieť očami tých ľudí, ktorí v tomto meste bývajú. 
Myslíte si, že občanov Krškán zaujíma viac to, že v roku 2023 sa zúčtovalo, nie urobilo, 
zúčtovalo financovanie kreatívneho centra a parku. Alebo ich troška viac zaujíma, že či budú 
mať dôstojný dom smútku, či budú mať to, lebo ono. To isté zaujíma ľudí na Klokočine, to isté 
zaujíma ľudí na Chrenovej, to isté zaujíma ľudí v Dražovciach. To všetko sú položky, ktoré v 
rozpočte boli schválené a nezrealizované. Takže prestaňte manipulovať nejakými peniazmi a 
záverečným zúčtovaním s niekoľkoročných investičných akcií. 
 
p. primátor - pán poslanec, naozaj, že zbytočne sa tu handrkujeme o tom, že čo sa robilo alebo 
nerobilo. Však to je vidieť v tých číslach. Naozaj, že zbytočne si to interpretujete po svojom.  
 
p. Košťál - Peter, som rád, že si tu spomenul opätovne tie investičné akcie, ale tie investičné 
akcie ešte raz. Už mali byť dávno hotové. To sú investičné akcie, ktoré boli schválené, 
podpísané mali byť. Boli v roku 2019-20, teraz 24. Nie, že teraz je riešené. Toto malo byť dávno 
za nami a mali tu byť ďalšie. Kvôli tomu na Chrenovej nie sú urobené tieto veci, ktoré, ešte raz 
sa opakujem, mali byť dávno urobené. Tak prosím ťa, nedávajme tu nejaké príklady. Nič v 
zlom, už to malo byť dávno hotové. To úplne chápeš aj ty. Len je ľúto, že tu mám aj kolegov z 
iných klubov za Chrenovú, ktorí takto až nelobujú, ak to lobujú iní ľudia. Nechcem ich 
menovať, pán Horváth a viceprimátor Milo. Nič v zlom, len aj tu by ste si vy mohli vstúpiť do 
svedomia a trošku za bojovať za našu mestskú časť, kde tieto veci hovorím, mali byť dávno 
hotové.  
 
p. Mezei - ono je to asi na širšiu debatu. My sme mali teda stretnutie s predsedami výborov 
mestských častí, kde bolo povedané, že ideme robiť cesty, chodníky a vymieňať ich povrchy. 
Som rád, že dnes si mi dal vedieť, že včera ste mali výbor mestskej časti a konečne budeme 
mať dodaný zoznam nejakých priorít. Takže som rád, že sa to posunie aj teda zo strany výboru 
mestskej časti a že tento zoznam môžeme dať dokopy a pustiť sa do prípravy tejto obnovy ciest. 
Ale keď sa ešte pozriem na investície, ktoré sme tu spomínali ako kreatívne centrum alebo starý 
park, to sú predsa investície, ktoré používajú všetci obyvatelia Nitry. A myslím, že všetci 
obyvatelia Nitry sú na to aj náležite hrdí. Takže ja som rád v tejto realizácie, že to tu máme, 
bolo na to vyčlenené množstvo kapacít nášho úradu. A ja som naozaj hrdý, že tieto realizácie v 
našom meste vieme mať a že vieme tam vodiť aj naše návštevy. 
 
p. Špoták - čiastočne zareagujem na pána poslanca Košťála. Vieš, že cesty a chodníky, to nie 
je úplne moja šálka kávy, to nechávam ostatným, nech si určujú, ale veľmi lobujem za kino 
Lipa. Podporil si ho aj ty. Ďakujem. Teraz bude možnosť podporiť skatepark dnes, ktorý tiež 
na hraniciach Chrenovej, Starého Mesta, Zobora. A napr. čo týka opráv škôl, tak to sa snažíme 
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na odbore, aby bolo pekne rovnomerne po celom meste opravené školy, niekedy to podľa mňa 
nebolo až tak. A takisto boli opravené školy, či už v Dražovciach alebo v Krškanoch, čiže pekne 
sa opravujú, aby bola každá Mestská časť spokojná. 
 
p. Horváth - ja ešte sa vrátim opäť k tomu bodu programu, ktorý nás ešte len čaká, zostavovanie 
rozpočtu. V samotnom stanovisku hlavnej kontrolórky je v časti identifikácie rizík návrhu 
rozpočtu spomínané tie skutočnosti, ktoré som v predchádzajúcom príspevku pomenoval. A 
priamo sú tam pomenované potom riziká, ktoré z toho vyplývajú pre náš rozpočet, konkrétne v 
oblasti verejnej dopravy, nakladania s odpadmi, dofinancovanie prenesených kompetencií 
konkrétnych troch škôl. A ja k tomu pridám ešte aj, že dnes vlastne nemáme jasno v tom, kedy 
budeme môcť ako mesto poskytnúť dotácie na sociálnu oblasť, šport, kultúrne pamiatky a pod.  
Preto skúsim predniesť jeden návrh na pozmeňovací návrh v Návrhu dodatku číslo 9 
všeobecného záväzného nariadenia mesta Nitry 10/2014 o miestnych daniach v znení dodatkov 
1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8. Navrhujem zmenu – „v bode 1 tohto dodatku v časti § 4 ods. 1, písmeno a) 
nahradiť znenie 1,00 EUR na 0,90 EUR“, to sa týka teda rodinných domov. A v „§ 5 písmeno 
a) nahradiť znenie 1,00 EUR na 0,90 EUR“. Tak, ako sme zvyknutí, zjednotené sadzby za 
domy a byty v bytových domoch. Myslím si, že takýto kompromisný návrh bude znamenať pre 
občanov tohto mesta zvýšenie rádovo o 10 EUR v ročnom vyjadrení na bežný 65 metrový byt. 
Myslím si, že pre rozpočet mesta to bude kompromisné východisko do budúceho roka na to, čo 
nás čaká. A zároveň vyšleme tak signál, že sme pripravení ako mesto dofinancovať tie veci, 
ktoré dnes na budúci rok nie sú jasné, z čoho budeme financovať, pretože ak neprijmeme žiadne 
zvýšenie, tak mám veľkú obavu, že budúci rok budeme veľakrát sa tu rozprávať o položkách, 
na ktoré nebudeme vedieť nájsť zdroje financovania. 
 
p. Štefek - v podstate dá sa s každým názorom súhlasiť. Je tam veľa pre, veľa proti. Dnes teda, 
keď budeme o tom úvere hovoriť, preto sme ho nevyradili alebo budeme hovoriť v rozpočte 
mesta, tak dávam do pozornosti súhlasiť presne s týmto materiálom a odporúčam, aby pri 
ďalších rokovaniach, keď budeme hovoriť či o úvere alebo o UMR alebo iných veciach. Dajme 
si na stôl vážené kolegyne, kolegovia, koľko z ktorej mestskej časti vyberieme daní a koľko 
sme tam za posledných 6 rokov do tých mestských častí vrátili? Urobme si tento prehľad. A to 
vás ešte len prekvapí, čo tu hovorí Greššo, čo tu hovorí Košťál, čo tu hovoria mnohí ďalší, keď 
hovoria, že ani zďaleka, ani zďaleka. Ja dnes, keby som vedel, že za tú korunu, za ten rodinný 
dom, za tú garáž a to čokoľvek, čo do tej mestskej časti dokážeme vrátiť, tak za to zahlasujem. 
V takejto podobe nie som ochotný za to zahlasovať. A teda odporúčam, nebudem to dávať teraz, 
nebudem tu rýchlo písať pozmeňovák, ale odporúčam, ale veď koniec koncov si to dohľadám 
a prenesiem vám to sám. Dajme si na stôl dane z mestskej časti. Čo prichádza a čo tam za 6 
rokov urobil. Budete veľmi prekvapení, veľmi budete prekvapení. 
 
 
Hlasovanie č. 13 o procedurálnom návrhu p. Kršiaka – hlasovanie o prvom pôvodnom návrhu 
– „neschváliť“ 
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prezentácia – 31 
za – 21 
proti – 2 
zdržal sa – 8 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 14 o návrhu p. Kršiaka – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 
Dodatku č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 10/2014 o miestnych daniach 
v znení Dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8 
 
n e s ch v a ľ u j e 
Dodatok č. 9 k Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č.10/2014 o miestnych daniach 
v znení Dodatkov č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8 
 
U z n e s e n i e    číslo     484/2024-MZ 
 
prezentácia – 30 
za – 20 
proti – 1 
zdržal sa – 9 
Návrh bol schválený. 
 
 
5. Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2024 

mat. č. 765/2024 

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

  
(bez spravodajcu)  
 
p. Špoták - takže ja prednesiem ten doplňujúci a pozmeňujúci návrh, ktorý avizoval práve teraz 
pán Daniš, ktorý sa týka teda ešte úprav, ktoré vzišli z potrieb úradu, resp. z niektorých 
okolností napr. z tej, že za niektoré projekty neprídu ešte do konca decembra a už neprídu 
prostriedky. To je hlavne ZŠ Tulipánova projekt a projekt MOPS. Čiže prečítam. 

 
Príjmy 
   

 
-60 000,00 € 

   
  

  

schválený 
rozpočet 

         návrh na  
         zmenu 

     rozpočet       
 po zmenách 

 Vypúšťa sa    
233001 Z predaja pozemkov       0,00        305 000,00 305 000,00 
312001 Projekt : MO a PS  ESF+        98 030,00        -18 030,00 80 000,00 

 Nahrádza sa    
233001 Z predaja pozemkov       0,00        535 000,00 535 000,00 
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312001 Projekt : MO a PS  ESF+        98 030,00        -98 030,00 0,00 

 Dopĺňa sa    
231 Príjem z predaja bytov 0,00            27 000,00 27 000,00 
239002 Príjmy z kapitálových vratiek 0,00           13 000,00 13 000,00 
454001 Z rezervného fondu mesta 3 211 276,49         735 340,39 3 946 616,88 
292008 Z výťažkov lotérií a iných podobných hier 15 000,00          40 000,00 55 000,00 
322001 Projekt: ZŠ Tulipánová - Rekonštrukcia  

pavilónu 3 - Plán Obnovy       
 1 025 340,39  -1 025 340,39 0,00 

Výdavky  
                                      -60 000,00 € 

 
 
Odbor majetku 

 

                                               0,00 € 

  

schválený 
rozpočet 

           návrh na    
             zmenu 

rozpočet po 
zmenách 

 Dopĺňa sa    
635006 Oprava, údržba budov - Orechov dvor     0,00 45 000,00 45 000,00 

635006 Dvorčanská 63 - údržba objekt.v správe 
Službyt          

135 210,00 -45 000,00 90 210,00 

Mestská polícia 

 

40 000,00 € 

  

schválený 
rozpočet 

            návrh na  
             zmenu 

rozpočet  
po zmenách 

 Dopĺňa sa    
642015 Na nemocenské dávky - MsP   0,00 40 000,00 40 000,00 

     

Projekty pre regionálny rozvoj  
-100 000,00 € 

   
  

 Dopĺňa sa    
717002 Spolufinancovanie projektov        109 063,19 -100 000,00 9 063,19 

     

Odbor školstva, mládeže a športu  0,00 € 

   

  

schválený 
rozpočet 

             návrh na  
          zmenu 

   rozpočet  
    po zmenách 

 Dopĺňa sa 
   

723001 Kapitálový transfer pre Nitriansku 
investičnú na vybudovanie závlahy na 
pomocnom ihrisku P1 v areáli pod 
Zoborom 

0,00 20 000,00 20 000,00 

644001 Transfer NI - dorovnanie cien športoviská 426 000,00 -20 000,00 406 000,00 
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723001 Kapitálový transfer pre Nitriansku 
investičnú,s.r.o. na rekonštrukciu 
Zápasníckej haly   

49 000,00 -49 000,00 0,00 

644001 Transfer pre Nitriansku investičnú,s.r.o. na 
opravu Zápasníckej haly   

0,00 49 000,00 49 000,00 

723002 Transfer pre HK Nitra - finančná 
spoluúčasť na technické zhodnotenie 
majetku mesta 

50 000,00 -50 000,00 0,00 

644002 Transfer pre HK Nitra na činnosť 0,00 50 000,00 50 000,00 

     
 Dopĺňa sa    
 RO spolu 328 146,00 0,00 328 146,00 

 Z toho 600 – bežné výdavky 328 146,00 -15 643,00 312 503,00 

            700 – kapitálové výdavky 0,00 15 643,00 15 643,00 
 
Návrh na úpravu rozpočtu v rozpočtových organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Nitry na rok 2024 
 

Dopĺňa sa:    
ZŠ Beethovenova       
Výdavky     
program 009.02.02  Zariadenie školského stravovania    

hlavná kategória 
schválený 
rozpočet návrh na úpravu 

rozpočet po 
úprave 

600 328 146 -15 643,00 312 503,00 
700 0 15 643,00 15 643,00 

spolu ZŠS 328 146 0 328 146,00 
 
p. Obertáš - ja by som teda pred ukončení diskusie poprosil o poradu klubov, aby sme sa trošku 
oboznámili s tým pozmeňovákom, čo Milo predkladá. A zároveň si dovolím predložiť za tri 
poslanecké kluby pozmeňovací návrh – „Mestské zastupiteľstvo schvaľuje. Vypúšťa sa v odbore 
školstva položka 62401 - Dotácia na činnosť pri Nitra kraj 15 000 vrátiť do rezervného fondu“.  
Ja som sa pýtal aj na stretnutí odkiaľ vzišla táto požiadavka, nebolo mi odpovedané. A robiť si 
z dotačnej schémy doslova trhací kalendár pri konci roka, keď tu lamentujeme, aké sú teda 
ťažkosti finančné a pod. to potom tu skutočne môžeme pretaviť návrh pre všetky športové kluby 
a poďme im dávať Mikuláša načíno. Veď každý sa snaží, každý prezentuje Nitru a teda 
nemusíme nikoho diskriminovať. Tak buď sa nájde nejaký systém, kde teda na budúci rok sa 
môžu uchádzať každý jeden alebo teda robme si z toho trhací kalendár. 
 
p. Horváth - ja pánovi Obertášovi vysvetlím, ako táto položka vznikla. Ja som mal pripravený 
pozmeňovací návrh, s ktorým som čakal v rozpočtových opatreniach na moment, kedy sa ukáže, 
či máme v rozpočte v tomto roku ešte priestor na dotáciu pre tento klub alebo nie. Áno, 
predbehol ma úrad v tom, že som hneď, ako som sa dozvedel, že tie prostriedky z 
nevyčerpaných dotácií a príspevkov sú k dispozícii v tomto objeme, tak sa to dostalo do 
rozpočtové opatrenia. Keby to tu dnes nebolo, tak ja podám pozmeňovací návrh. Vzniklo to v 
komunikácii samozrejme s odborom ekonomiky, kde som si zisťoval tie informácie, či je krytie 
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na tú dotáciu alebo nie. Nebudem odôvodňovať tú dotáciu teraz v tomto príspevku. Počkám si 
do diskusie, lebo to môže byť aj dlhšie, takže prihlásim sa a ešte mám, zodpoviem aj na to, 
prečo túto dotáciu pokladám momentálne za dobrú. 
 
p. Mezei - ja si dovolím predložiť pozmeňujúci návrh, ktorý dopĺňa tri úpravy rozpočtových 
položiek a dopĺňa nejaké navýšenia a zníženie tak, aby bol rozpočtovo vyrovnaný a reflektuje 
na niektoré veci, ktoré sa udiali v priebehu posledného mesiaca, dvoch. A to konkrétne situácia 
pri projekte MŠ Horné Krškany, kde došlo k vzneseniu nejakých dodatočných požiadaviek 
alebo spresneniu požiadaviek a konzultácie aj s klubom seniorov, aby sme tam ten pripravený 
projekt adaptovali nejakým spôsobom. Čiže tam navyšujeme financie na projektovú 
dokumentáciu, rekonštrukcia a rozšírenie kapacít MŠ Horné Krškany +10 800 s tým, že to bude 
financované z položky PD MŠ Staromlynská, keďže táto pôvodne mala slúžiť na úplne 
obdobný účel. Takže tam je nejaká duplicita položiek, takže z tohto tu budeme zafinancovať. 
Ďalej je tam PD parčík Hlboká VMČ 3 s tým, že financovanie je z položky rekonštrukcie MK 
VMČ 3. Čiže tie balíky, s ktorými si pomyselne majú hospodáriť jednotlivé výbory mestských 
častí, i keď na konci dňa to aj tak schvaľuje zastupiteľstvo, ale teda tak, aby to nezasahovalo do 
ďalších výborov. A potom je tu ešte jedna akcia a to je súvislá obnova chodníka Nedbalová 1-
11, vrátane vstupov, kde bližších špecifikáciách toho projektu, doplnených niektorých riešení 
aj smerom k našej mestskej budove, aby tam bola bezbariérovosť a tieto veci sa vychytali. Tak 
tam navrhujeme navýšiť o 23.450 EUR a zobrať to z položky rekonštrukcia Dvorčianska 63, 
kde oproti alokácii to bolo vysúťažené lepšie, čo bola vlastne nejaká celomestská vec. Vidím, 
že aj kolega Obertáš sa hlási asi k chodníku Nedbalová. Zároveň ale dávam procedurálny návrh, 
aby sme hlasovali o každej z týchto položiek zvlášť. Ďakujem. Nech zastupiteľstvo má možnosť 
vyjadriť svoj názor v prípade, že niekde s tým má problém, pretože nie každý musí byť so 
všetkým stotožní čo je úplne v poriadku.  
 
p. Obertáš - Peter, ja som bol na mestskej rade, keď Miro Gut riešil presne túto materskú škôlku 
a povedzme si, že ten komunikačný omyl, ktorý neprebehol a prebehla až na mestskej rade, nás 
bude stáť 10.800. To je PD, ktorá sa mohla robiť podľa požiadaviek mestskej časti už vtedy, 
keď sa pripravovala. Áno, tu je komunikačný problém, ktorý bude stáť 10.800, lebo to je 
dokumentácii pôvodnej, to už mohlo byť zahrnuté. A za ďalšie, Nedbalová ulica, oprava 
chodníku, ak sa nemýlim, ja myslím, že v máji, apríli sme to začali riešiť. My sa môžeme 
pochváliť obyvateľom tohto mesta, že dávaš návrh na to, aby sa vykrylo oprava chodníka a 
debarierizácia teraz v decembri. Schopnosť úradu je taká, aká je. Dávaš nejaký návrh, ale reálne 
ide o opravu chodníka, ktorú nevieme sprocesovať na úrade za pol roka, bohužiaľ za pol roka 
s tým, že aké úpravy tam boli. A v parčíku Dolnočermáska. Nech sa kolegovia vyjadria, lebo 
mňa by celkom zaujímalo aj podrobnejšie, aké majú rozpočet jednotlivé mestské časti na tie 
mestské komunikácie. 
 
p. Mezei - tie všeobecné položky je, môže samozrejme sledovať v rozpočte, to asi nie je 
problém, pre nikoho si toto vypýtať. Čo sa týka samotných Krškán, tam vieme, že to bolo 
pôvodne chystané na určitú výzvu. Dnes to vieme upraviť, adaptovať a možno lepšie 
prispôsobiť tým seniorom. A je to úplne, úplne v poriadku. My sme tam boli s pánom Gutom a 
myslím, že bola tam veľmi konštruktívna debata o tom, že čo ako upraviť, aby sme to dali tak, 
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ako dnes môžeme. A čo sa týka Nedbalovej, tak dobre, že tam prebiehalo niekoľko konzultácií 
a aj tebe bolo predložených po nejakých zásahoch z výboru mestskej časti možno 6, 7 variantov, 
kedy sa to postupne upravovalo a špecifikovalo. Poďme ďalej, poďme to robiť a realizovať a 
nevracať sa zbytočne do minulosti. 
 
p. Obertáš - čo sa týka Nedbalovej, s pani Bachnovou som komunikoval. Nie je prítomná 
pracovníčka, keďže je PN, ktorá sa tomu venovala. Nedbalová nám stojí, opäť stojí. My by sme 
sa veľmi radi venovali realizácii, len bohužiaľ procesy na úrade sú nastavené ako sú k tej 
Nedbalovej. Potom, čo sa týka, chcem sa spýtať. Mestské komunikácie opravy na Čermáni tým 
pádom, keď si vyčerpajú na parčík Hlboká, nebudú pýtať z inej položky na opravu miest, ciest 
a chodníkov, na Čermani sú stopercentnom stave miestne cesty a chodníky? Ak hej, ja s tým 
nemám problém zásadný, len aby tomu nedošlo, že aha, my sme si minuli na parčík na opravy 
ciest a chodníkov určené cesty na mestskú časť a teraz kolegovia by sa potrebovali nejakých 5, 
10, 15, 20, 25 a podobne. A áno, keby sa od začiatku bolo diskutovalo k tej škôlke v Krškanoch, 
tých 10.800 nás možno toľko nemuselo bolieť a mohli sme na začiatku zapracovať. Peťo, ale 
to je rovnako, ako aj v CVČ Domino. Len tie vaše návrhy sú najlepšie, aké môžu byť. 
 
p. Gut - ja by som sa pozastavil len pri tej MŠ Staromlynská, tam tá cena toho, tej zmeny 
projektu bude, musí byť taká vysoká, nedá sa s tým niečo akože robiť? Lebo však autor projektu 
to robil nedávno a neviem, ja nie som stavbár, ale zdá sa mi, že ten zásah nie je asi až taký 
veľký, že toľko veľa funkcionalít sa tam zmení. 
 
p. Mezei - veľmi nerád by som bol, aby sme išli do nejakej manipulácie s tým, že či si niekto 
niečo vyčerpal alebo nevyčerpal. Tie položky boli dané jednotlivým mestským častiam a 
myslím, že každý uzná za vhodné, čo v jeho mestskej časti treba alebo netreba robiť. A pokiaľ 
viem, tak aj na výbore mestskej časti toto bolo diskutované, že teda tento projekt sa má pohnúť. 
A rovnako ako VMČ Klokočina malo tento budget k dispozícii, tak ho majú aj ďalšie mestské 
časti. Zároveň sme sa bavili o tom, že budeme riešiť a pomerne, či už podľa obyvateľov, či už 
podľa výberu daní, ako povedal pán poslanec Štefek. Dávame dokopy zoznam na opravu ciest 
a chodníkov. Bol do toho zapojený aj predseda komisie mobility. Myslím, že tam sa posúvame 
a dnešným dňom, keď vám doručené, aj Chrenovú, tak sa vieme posunúť dosť zásadne, aby 
sme to predložili na zastupiteľstvo.  
 
p. Obertáš - my na Klokočine máme už dávno vyčerpanú položku opravy miestnych 
komunikácií. Neviem, či Čermán nemá v takom stave, teda asi problematickom alebo teda sú 
zle nastavené procesy a nedokážu sa teda robiť opravy v takom rozsahu, ako na Klokočine sa 
vyčerpali, neviem. A za druhé, čo sa týka tej dokumentácie. Ja stále opakujem, keby sa to bolo 
pri prvom, áno, Peťo, presne to sú tie sumy 10.800. Odkiaľ zišla 10.800 tá cena na navýšenie 
PD? To sú strelené zase sumy za niečo, že poďme rozšíriť a dajme 10.800 presne ešte možno 
bude treba dofinancovať. A upozorním na Nedbalovu, tak, ako sme vysúťažili parkovisko 
poliklinika Párovce, ktoré nebolo kryté, rovnako nič nebráni súťažiť aj Nedbalovú opravu ciest, 
nič nebráni. Lebo toto bola jasná ukážka toho, že dá sa súťažiť, dá sa obstarať a zastupiteľstvo 
dofinancuje. Takže rozprávať tu o niečom, že nie je to kryté, nemôžme to súťažiť. Keďže 
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pôvodne išlo o opravu chodníka v sume cca 20.000. A ÚHA vygeneroval náklady 42.000. Okej, 
sme s tým stotožnení. 
 
p. Csanda - čo sa týka dokumentácie projektovej alebo jej úpravy pre materskú škôlku v 
bývalom archíve. Asi neprináleží úplne komentovať návrh cenový projektanta, ale pri takej 
bežnej kontrole sa dá konštatovať, že úprava projektovej dokumentácie zasahuje celý rozsah, 
všetky stavebné objekty, všetky súčasti projektovej dokumentácie. Tak dá sa konštatovať, že 
ten cenový návrh je primeraný, či je úplne najlacnejší alebo najefektívnejší, neviem 
komentovať. 
 
p. Rácová - dovolím si veľmi nečakane upozorniť vás na mimoriadnu vážnu situáciu, ktorá 
vznikla s uzatvorením kalendárneho roku 2024 na Základnej umeleckej škole Jozefa 
Rosinského, v pondelok tam zasadala mimoriadna rada školy, kde sme riešili aj iné problémy, 
okrem iného problém stravovania zamestnancov. Ale dozvedeli sme sa, že táto škola sa dostala 
do vážnych finančných problémov a momentálne vykazuje nedostatok finančných 
prostriedkov, ktoré potrebuje na vyplatenie miezd za rok 2024 na mesiac december. Pravdaže 
si položíte otázku, ako je to možné a ako sa to mohlo stať. Vyjadrili sa k tomu, na tomto 
zasadnutí, boli aj pracovníčky odboru školstva, osobne, pani vedúca odboru školstva. A v 
podstate situácia je rovnaká ako na celom Slovensku základných umeleckých školách, pretože 
koeficient, podľa ktorého sa napočítavajú peniaze na základnú umeleckú školu, klesol zo 107 
na 103. A toto teda spôsobilo veľký výpadok financií v umeleckom školstve. A to nie je všetko, 
pretože posledný návrh, ktorý je už zverejnený je, že tento koeficient klesne zo 103 na 98 od 
1. 1. 2025. Táto škola, pravdaže na návrh rady školy zároveň navyšuje veľmi výrazne poplatky 
od rodičov za štúdium, čo zrejme bude mať za následok aj pokles žiactva. Ale majú ich veľa, 
takže mňa mrzí ako učiteľku, že táto situácia zvyšuje prístup a obmedzenosť k vzdelaniu a 
rozvoju talentu všetkých detí, najmä tých rodín, ktoré nebudú si môcť dovoliť financovať takéto 
finančne drahé vzdelávanie. Hovorím o tom preto, lebo zrejme bude potrebné v záujme 
udržania tejto výnimočnej školy, ktorá je nádherne vybudovaná. Odporúčam, aby ste sa tam išli 
pozrieť, preto je aj taký veľký záujem o ňu. Budeme musieť rozhodnúť, sadnúť si a dohodnúť 
sa a finančne podporiť túto školu aj na rok 2025, ak teda to nebudú riešiť nadriadené orgány a 
Ministerstvo školstva. Dali sme si predložiť. Povedala som, že budem obhajovať záujmy školy 
a komisia školstva to jednomyseľne takisto schválila, že buď poprosíme vás a budeme 
obhajovať záujmy školy. V prípade, že peniaze, ktorých výška je 150.000, budú použité na 
mzdy, odvody a úhrady faktúr za mesiac december. Nemajú čo poslať do depozitu. Tá situácia 
sa ťahala od septembra. Mnohí sa pýtate, že prečo takto neskoro? Stále sa čakalo, že sa niečo 
zmení, pretože umelecké školy rokujú. Poukazujú na veľmi zlú finančnú situáciu, do ktorej sa 
mnohé dostali. Jediné riešenie, ktoré momentálne vidíme, aby mala pani riaditeľka čo poslať 
do depozitu, aby mala z čoho v januári vyplatiť mzdy za december, je dofinancovať základnú 
umeleckú školu. Preto si vás dovolí úctivo poprosiť, aby ste, sme schválili toto uznesenie - 
„Mestské zastupiteľstvo v Nitre schvaľuje dofinancovanie ZUŠ J. Rosinského v Nitre za rok 
2024 vo výške 150.000 EUR na mzdy, odvody a úhradu faktúr za rok 2024“. 
 
p. Horváth - ja sa vrátim k tej položke, ktorú navrhol pán poslanec Obertáš. Rozpočtové 
opatrenia vyradiť. Rozumiem tomu, že pokiaľ niekto sa nezaujíma celkom o tento šport a nie 
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je tak populárny ako ostatné športy, ktoré v Nitre majú popularitu, tak môže nadobudnúť dojem, 
že je to neprimeraná suma alebo že tento šport nestojí za to, aby sme ho podporili. Ja poviem k 
tomu pár informácií, ale aj pre ostatných poslancov, aby chápali, prečo tento návrh prišiel. 
Tento športový klub amerického futbalu Nitra Knights bol založený v 1997 roku a od 2008 sa 
klub zúčastňuje všetkých súťaží amerického futbalu organizovaných na Slovensku. Klub je 
zároveň jedným zo zakladajúcich členov Slovenskej asociácie amerického futbalu na 
Slovensku. Keďže sú aktuálne len tri fungujúce tímy, tak v Českej republike je aktuálne 27 
tímov tohto športu, aj preto slovenské tímy sa zúčastňujú najvyššej českej súťaže tzv. Snabex 
ligy. Nitra Knights sa od roku 22 zúčastňuje tiež tejto ligy a v roku 23 obsadili tretie miesto a v 
roku 24 ako vôbec prvý slovenský klub amerického futbalu vyhrali túto najvyššiu súťaž. 
Zároveň klub sa intenzívne a systémovo venuje mládeži. Flag futbal je takou bezkontaktnou 
verziou amerického futbalu a nitriansky juniorskí futbalisti sa v rokoch 23 a 24 stali majstrami 
Slovenska v kategórii U 12, U 15, U 17. V klube je dnes celkom registrovaných 120 členov, 59 
v tom americkom futbale a 61 v Flag futbale. Od roku 2023 mesto Nitra, resp. spoločnosť 
Nitrianska investičná poskytla klubu Nitra nájsť veľký futbalový štadión na usporiadanie 
domácich ligových zápasov. Klub priniesol do mesta veľmi profesionálne podujatia nielen po 
športovej stránke, ale aj po stránke organizačnej. Nitra Knights totiž venujú veľkú pozornosť 
priateľskej a rodinnej atmosfére všetkých svojich podujatí. Za 2 roky sa na štadióne v Nitre 
odohralo 12 domácich zápasov najvyššej ligy s priemernou návštevnosťou cez 1000 divákov. 
A 4 zápasy boli naživo prenášané športovými televíznymi stanicami. Finálový zápas sledovalo 
na nitrianskom štadióne bezmála 2,5 tisíc divákov, čo je pri tomto druhu športu výnimočná 
návštevnosť. Myslím si, že za takúto reklamu mestu Nitra sa môžeme len poďakovať klubu a 
organizátorom. Pokladám za potrebné ešte podotknúť, že na všetkých 12 odohratých zápasov 
si klub prenajal na štadión za nájomné v zmysle komerčného cenníka, zaplatil mestu, resp. 
Nitrianskej investičnej spolu 24.000 EUR za posledné 2 roky. A zároveň podotýkam, že klub 
dostal za posledné 2 roky od mesta dotáciu na športovú činnosť a športové podujatie vo výške 
1.896, čiže necelých 2.000 EUR. Preto som navrhol, a teda obhájim túto dotáciu vzhľadom na 
ten športový výsledok, ktorý dosiahli, vzhľadom na zviditeľnenie nielen klubu, ale aj mesta 
Nitra v takpovediac cezhraničnom priestore. Pokladám aj výšku dotácie, aj teda to načasovanie, 
ktoré som už predtým spomenul na tento rok za primerané. Zároveň poviem, že dotácia je 
poskytnutá z položky vrátených a nedočerpaných dotácií za rok 24, ktoré už boli v minulosti 
mestským zastupiteľstvom na tento účel vyčlenené, schválené. Verím, že pri týchto 
informáciách sa možno budete pozerať na schválenie tejto mimoriadnej dotácie inak ako bez 
znalosti tých okolností. A verím, že tomuto športu sa bude v Nitre dariť aj naďalej, že nesklame 
a že v budúcnosti zažijeme tiež ešte takéto športové úspechy tohto klubu. 
 
p. primátor - ďakujem veľmi pekne za objasnenie tej situácie. Naozaj s tými číslami si myslím, 
že to je oveľa viacej zrozumiteľnejšie. A ja sa taktiež prihováram, že nakoľko sú majstri 
československej ligy, tak si zaslúžia určitú finančnú dotáciu tak, ako tomu bolo napr. v prípade 
HK Nitra. Myslím, že je na debatu sa ešte rozprávať o tej celkovej sume, kde vnímam, že by tu 
mohol byť nejaký priestor na konsenzus. 
 
p. Obertáš - skúsim tlmočiť. Za všetky tri kluby. My určite radi podporíme všetky športové 
kluby, nebudeme prezentovať len jeden druh športu. My sme veľmi radi, že v meste Nitra 
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všetkým športovým klubom sa darí teda oslovovať mládež a pracovať s ňou. Pán kolega 
Horváth, ja by som možno poprosil, ako ste došli k sume, teda vášmu návrhu 12.000, ako to 
vyšlo? Nejaké náklady ste prerátali? Alebo len tak akože proste, že dám 12, skúsim a vedenie 
mesta alebo 15, že dodá viac, dodá menej. A asi je načase potom sa povenovať možno tomu 
hodnoteniu tých dotačnej schéme, že teda nastavme to tak, aby možno aj tieto druhy športu boli 
zohľadnené, tú členskú základňu a podobne. Tu je jasná otázka, že je tu asi nejaký problém a 
na konci roka sa ho niekto snaží sanovať. 
 
p. Horváth - ja sa vyjadrím len k výške tej dotácie. Žiadny problém sa nesanuje. Keď to nebude 
teraz, môže to byť navrhnuté v budúcom roku. Jedná sa o titul, ktorý získali v roku 24. Preto 
som čakal do konca roka 24, či v tej rozpočtovej položke bude toľko voľných prostriedkov. K 
výške sumy, je to zhruba polovica toho, čo nám zaplatili na komerčnom nájme. Za to, aby mohli 
usporiadať podujatie na veľkom nitrianskom štadióne prenášanom televíznymi stanicami s 
účasťou divákov s podujatím pre rodiny ako také. Preto si myslím, že dotácia v tejto výške 
nepokryje ani ten náklad, ktorý vydali za to, aby mohli hrať na našom veľkom štadióne. 
Môžeme o tom diskutovať donekonečna, či je to primerané, neprimerané. Ja pokladám túto 
výšku za primeranú. Možnože poslanci povedia iný názor, som ochotný samozrejme 
akceptovať každého názor v tejto veci. Mojou povinnosťou bolo objasniť vám súvislosti s tou 
dotáciou, aby ste si boli vedomí, že máme tu aj takýto šport, ktorý nie je tak populárny ako 
futbal alebo hokej, ale máme tu jeden špičkový tím, ktorý sa tým športom už dlhé roky zaoberá 
a pritiahol do Nitry podujatia najvyššej kategórie v rámci Československa. 
 
p. Rácová - ja by som chcela poprosiť pani vedúcu odboru, pani Máriu Orságovú, aby ešte ona 
niekoľkými vetami vysvetlila tú situáciu, ktorá vznikla na tej ZUŠ, aby si kolegovia poslanci 
nemysleli, že si vymýšľame a že tu teda nejako robíme nejaké zákulisné ťahy. Skutočne tá 
situácia sa vyvíjala a vyvinula sa tak, ako je. Ja by som bola rada, keby to ešte ona vysvetlila. 
 
p. Turba - ja tento príspevok nazvem "Vodu kážu, víno pijú." Keď sme riešili dotačnú schému, 
bol to váš návrh pred niekoľkými rokmi. Doteraz sme sa jej držali, mali sme tu FC Nitra všetci 
alebo niektorí ste to kritizovali, že to má ísť na komisiu športu. My sme to prebrali na komisii 
športu, všetko ste to nám posielali a teraz zrazu robíte výnimku a ospevujete jeden šport. Ja im 
prajem, že majú taký úspech, ale máme nejaké pravidlá nastavené, ktoré sa snažíme dodržovať 
v komisii športu. A podotýkam, v komisii športu máte svojho poslanca, ktorý sa stotožňuje s 
týmito danými pravidlami a nerobí žiadne výnimky. Ďalej by som uviedol na pána Horvátha. 
Pekne ste tu povedali, že celý chod klubu. Ja tu mám pred sebou. To by bol asi dlhý príspevok. 
Spomeniem len tri. Máme tu korfbal, ktorý má 363 členov na Slovensku, podotýkam. Máme tu 
volejbal, ktorý má 16 868 registrovaných členov, aby som nebol dlhý, poviem napr. taký futbal 
má 123 206 členov a 400 súťaží. A mohol by som vám oponovať, mám tu všetky športy, ktoré 
dostali z mesta Nitra peniaze. Takže toto nie je o tom, kto koľko má. Lebo ďaleko. Máme tu 14 
športov v ostatných športových klubov, ktoré dostali dotáciu z mesta Nitra, ktorý ste menovali 
jeden z nich. Máme tu tabuľky nastavené a pevne verím, že ich budeme dodržiavať. A 
vzhľadom k tomu, že ste hovorili, že sa stali majstri Československa. Áno, prajeme im to. A na 
budúci rok, samozrejme, že keď majú takýto úspech na rok 2025, budú mať väčšiu dotáciu, ale 
nedehonestujme športy podľa toho, ako chceme, že tento sa nám páči, tento nie a robíme 
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výnimky ako FC Nitra, áno, resp. nie a naopak. Takže aj rád by som sa s vami potom 
porozprával alebo resp. na komisii športu máme tam odborníkov z rôznych športov, oni by vám 
to vysvetlili, že prečo sme tak rozhodovali a aké tie športy sú jednotlivo vedené na Olympiáde 
a pod.. Nemáme to iba v Nitre, je to na Slovensku a taktiež tieto podmienky sa rešpektuje aj na 
celom svete. 
 
p. primátor - pán poslanec, ja iba trošku vstúpim do toho fakticky. Máme tu v podstate všetky 
tri prípady, tzn., že občianskemu združeniu FC Nitra sme taktiež tento rok odsúhlasili dotáciu 
mimo dotačnej schémy v hodnote 10.000 EUR, ktorú nám teraz nevyúčtovali. Pre HK Nitra 
teraz dokonca meníme v tom pozmeňujúcom návrhu od pána viceprimátora Špotáka, meníme 
tam účel tej dotácie, ktorá bola práve spojená s víťazstvom. Aj keď áno, porovnávať HK Nitra 
so svojou členskou základňou a s výsledkami, porovnávať s Nitra Knights sa naozaj nedá. Ale 
ja si myslím, že práve máme tu už z minulosti uvedené príklady, kedy sa k tomuto staviame aj 
takýmto spôsobom. Takže ja si myslím, že úplne korektné aj ten návrh od pána poslanca 
Horvátha. 
 
p. Hatala - ja sa nebudem vyjadrovať k výške žiadanej dotácie pre tento konkrétny klub. Ja 
chcem len poukázať, že boli tu prípady aj v minulosti, keď niektorý športový klub dosiahol 
mimoriadne výsledky. Pravda je taká, že asi toto zastupiteľstvo je iné, ale boli tu také prípady, 
kedy v prípade mimoriadnych športových výsledkov sa im schvaľovala akoby jednorazová, by 
som povedal, cena za úspech. To, či to má byť 12.000, 5.000, to by som nechal na múdrejších, 
ale nie je to nič neštandardné, aby sme ich nejakým spôsobom ocenili. Lebo my nevieme nikdy, 
ktorý klub dosiahne, aké výsledky a podľa mňa klub treba oceniť vtedy, keď tie výsledky 
dosiahol. Tá dotačná politika je asi dobre nastavená, však tu by sme nemuseli meniť, ale by si 
možno pýtalo tieto ich dosiahnuté výsledky. 
 
p. Turba - hovorili ste teraz o dotácii pre HK Nitra. HK Nitra, nedostal ani 1 EUR navyše v 
tomto materiáli. Tam je výmena položky 50 za 50.000. Je tam navýšené? Tam je výmena 
položky, pokiaľ som čítal, ak nie, tak ma opravte. A to, čo sa týka na pána poslanca Hatalu, ja 
súhlasím, som to povedal, áno, keď niekto vyhrá titul alebo niekto mimoriadne. Ale nevsunieme 
to len tak do zastupiteľstva tak, ako sme to riešili pri FC Nitra, pri rôznych. Dajme to do komisií 
športu. Preberieme to a môžeme rozhodnúť a nie takto schválime akákoľvek sumu. My nie sme 
proti, ale aby to malo nejaký systém, ktorý vedenie tohto mesta od začiatku razí a pevne verím, 
že aj teraz raziť bude. 
 
p. primátor - pán predseda, tak si prosím, osviežme si pamäť. Akým spôsobom sme 
schvaľovali mimoriadnu dotáciu pre HK Nitra po zisku titulu. Práve tu tým, že to neprešlo 
riadne cez odbor ekonomicky, tak dnes to musíme opravovať, aby sme s nimi vôbec vedeli 
podpísať zmluvu. A ja mám za to, že práve takéto veci ako predseda športovej komisie by ste 
si mali sledovať a toto by mal byť po prvom rade vaša iniciatíva. Jednoducho dávať aj takéto 
odmeny pre naozaj, že zásadné športové výkony.  
 
p. Kršiak - ja sa vyjadrím možno k tomu, čo odznelo. Ja si myslím, že kolega Turba mal pravdu 
v tom, že aj keď sme napr. riešili ad hoc dotačnú nejakú výpomoc pre FC Nitra, tak prešlo to 
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minimálne otázkou komisie pre rokovania komisie. Čo asi túto sme tento systém úplne 
nedodržali. Dokonca nechápem prečo, pretože to v tej komisii športu kľudne mohlo byť. Bavili 
sme sa dokonca v komisii investičnej, resp. majetkovej, tak to úplne v pohode mohlo 
prerokovať aj v tej komisii športu. Takže nie je to úplne rovnako dodržané. Potom je otázka, či 
ten HK Nitra dotácia, ktorú sme schvaľovali, bola ako mimoriadna za zásluhy alebo za získaný 
titul alebo to bol nejaký kapitálový transfer, ktorý sme im pomáhali, nejakú investíciu do nášho 
majetku, ktorá sa potom v technickom zhodnotení zase k nám vrátila. Čiže nie je to takisto 
úplne rovnaký model. Ale mňa by zaujímalo, že toto vlastne navrhujeme ako bežný transfer pre 
činnosť športového klubu. 
 
p. primátor - to je obdobný prípad ako HK Nitra ide teraz. To sa musí zúčtovať do konca roka. 
Práve to vysvetľoval aj pán poslanec, že jednoducho sú tam nepoužité peniaze z tej dotácie, 
vidí tam ten priestor, takže takto.  
 
p. Košťál - pán primátor, povedzme si, že sú tu kluby, ktoré tu pôsobia viac ako Rytieri, ja to 
poviem takto alebo americký futbal. Ale v krátkosti, tieto kluby, môžem vymenovať 
zápasnícke, boxerské, karateristické, majú oveľa viac členov ako tieto. A v neposlednom rade 
sú to tiež majstri. Tiež im nedávame nejaké špeciálne dotácie a budem sa plne stotožňovať s 
mojimi predrečníkmi. Malo to byť odrokované na komisii. A takáto neformálna vec, aby nebola 
potom na každodennom poriadku, lebo ako sa tu lobuje za tento klub. Ja nemám výhrady. Bol 
som ich pozrieť, super, len máme rovnaké podmienky pre všetkých, máme tu niekoľko desiatok 
možno stovák klubov, ktoré majú rovnaké pôsobenie, rovnaké záujmy a fakt boli majstrami a 
majú oveľa, oveľa viac členov. A tá ich súťaž je oveľa, oveľa, oveľa širšia. Takže ďakujem 
veľmi pekne za porozumenie, verím, že ma pochopíte. 
 
p. Greššo - HK Nitra, prosím vás neklamme sa tu. Tá dotácia, ktorá bola schválená vo výške 
50.000, nebola dotácia za mimoriadny úspech, boli to refundované náklady, časť nákladov, 
refundovaná časť nákladov na reproduktory atď.. Tam boli vymenované jednotlivé položky, 
ktoré boli týmto spôsobom refundované. Mimochodom, do dnes nevyplatené. Takže nebavme 
sa tu o tom, že to bola dotácia za mimoriadny úspech. Ak máme postupovať týmto štýlom, tak 
potom, tým pádom HK Nitra chodí minimálne tých 12.000, o ktorých tu dnes hovorí pán 
poslanec Horváth. A samozrejme, by som potom povedal možno aj viac vzhľadom na nejaký 
pomer a významnosť toho športu. 
 
p. Turba - pán primátor, budem reagovať na vás, povedali ste, že mám si to ustrážiť. Ja by som 
vás poprosil, aby ste to dali na komisiu športu, my tam máme odborníkov, my to prerokujeme 
a následne dáme nejaký návrh a pôjde to do mestského zastupiteľstva. A ešte by som chcel 
poďakovať pánom poslancom Obertáš, Kršiak a Greššo, že nám ozrejmili, že nebola to dotácia, 
že boli majstri, ale že to bolo za niečo iné. Ďakujem vám.  
 
p. Špoták - asi to bol zámer, aby to bola dotácia na technické zhodnotenie, ale teda bude niekde 
chyba. A môžem to upraviť v tom pozmeňujúcom návrhu. Lebo teraz je v tom pozmeňujúcom 
návrhu z ekonomického tá dotácia zmenená z technického zhodnotenia majetku pre HK Nitra 
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na bežnú činnosť. Takže môžem to odtiaľ vyhodiť, keď to bolo ako hovorí, že na zhodnotenie 
majetku, lebo asi sa tam niečo, nejaká chyba stala. 
 
p. Moravčík - ja si myslím, že nejaký ten výsledok by sa mal oceniť, ale mal by v tom byť 
nejaký systém. A vlastne tým, že tie kluby získavajú nejaké úspechy, tak postupujú v tých 
kategóriách a zhodnocujú sa do budúcna ich výsledky v tom, že mávajú väčšie dotácie. Takže 
v tom ten systém je, ale vyhrať, povedzme si majstrovstvá Slovenska alebo Československa, je 
veľká vec. Takže ja by som možno, určite nejakú dotáciu dnes dal, lebo ukážeme nejakú vôľu. 
Evidujem ich, že sú dobrí a že nám robia dobré meno. Ale do budúcna by som možno takéto 
veci dal tam nejaký poriadok v tom, že kto sa stane majstrom, že by dostal jednorazovú na konci 
roka. Ani by som nepovedal, že odmenu za to, že nás zobral, reprezentoval. Takže ja by som 
bol za to, aby sme mi niečo dali. Teraz tá výška, to je možno otázne, že či to je na činnosť alebo 
ja si myslím skôr, že to je nejaká odmena. A do budúcna možno na komisii by sme si mohli dať 
nejaký návrh na to, že kto sa počas roka stane majster na konci roka, aby dostal nejakú odmenu, 
takže ja som za to, aby sme im niečo dali. 
 
p. primátor - pán poslanec, ja si myslím, že úplne sa s vami stotožňujem, že možno zbytočne 
tu bola dnes táto debata. Som rád, že sme si to vedeli aj takto vyčistiť. Presne tento názor, ktorý 
hovoríte vy, by sme mohli aplikovať a tzn. že pokiaľ niekto v rámci kolektívnych športov získa 
titul majstra alebo vyhral ligu, tak by sa tomu mala zaoberať vždy komisia. Nech si to trošku 
predžujeme, aj tú sumu si tam vieme nejakým spôsobom odvodiť a potom tu nemusíme ako 
keby licitovať o tej sume a riešiť, že či ako to je. Úplne sa s vami stotožňujem a ja si myslím, 
že aj pán predseda športovej komisie, že by sme to mohli takýmto spôsobom uzavrieť aj 
systematicky. Je to v poriadku. 
 
p. Greššo - budem reagovať aj na teba Milo. Je to, čo je na papieri napísané, nenapísané. Ja 
chápem, že zrejme z účtovného pohľadu je asi lepšie pomenovať to inak. Ja som chcel priblížiť 
diskusiu v tomto zastupiteľstve, ako to prebiehalo, ako to bolo navrhnuté, ako to bolo 
vydokladované komisii športu zo strany HK Nitra, načo tie peniaze boli použité. Tak len prosím 
vás, neklamme tu na záznam, že to bola dotácia za majstrovský titul, to boli reálne vynaložené 
peniaze, dokonca im refundujeme len časť tých reálne vynaložených peňazí, pretože tie 
vynaložené peniaze, o ktoré zhodnotili náš majetok, boli vynaložené vo väčšej miere. Ale teda 
keď sa už bavíme o tom, tak buďme spravodliví. Idem dávať návrh. Momentálne pripraviť na 
januárové zastupiteľstvo. Rozpočtové opatrenie na mimoriadnu dotáciu pre HK Nitra vo výške 
24.000. Keď sa tak bavíme, tak možno niekde v polovici sa nachádza Nitra Knights, s čím teda 
ja problém zásadne nijaký nemám, ale tak poďme, spraviť zas a uviesť veci na pravú mieru. 
Takže poprosím, k tomuto návrhu pridám ešte tento pozmeňujúci návrh. 
 
p. primátor - ja len poviem, však tá diskusia vtedy okolo HK Nitra bola oveľa širšia. Tam 
pôvodne navrhovaná suma práve spočívala aj v tom, že sa stali majstrami a pôvodná tá suma 
bola 100 000 a potom bola ponížená v rámci diskusie najmenej. 
 
p. Daniš - ja som len v rámci diskusie chcel vyjasniť. Možno zle čítam, alebo zle chápeme tie 
isté slová. Je to finančná spoluúčasť na technické zhodnotenie majetku mesta. Čiže oni mali 
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zhodnotiť náš majetok s tým, že im dávame peniaze, ktoré budú ich majetkom. Takže tam 
chýbal spôsob odovzdania atď.. Tak je výrazne jednoduchší spôsob v rámci toho zmluvného 
spôsobu prevodu toho nadobudnutého majetku alebo časti nadobudnutého majetku späť do 
majetku mesta je zmeniť z kapitálového na bežný transfere. 
 
p. Dovičovič - po tomto vysvetlení som sa už úplne stratil, lebo pred chvíľou neviem časovo, 
koľko pán viceprimátor Špoták tvrdil, že je to zmenené na činnosť, dotácia na činnosť. Teraz 
nám pán Daniš povedal, že je to na technické zhodnotenie. Takže načo? A inak páči sa mi, ako 
sa pri cca 100 miliónovom rozpočte takto poctivo venujeme tým 12. 
 
p. primátor - pán poslanec, musíme sa viacej počúvať. 
 
p. Daniš - pán poslanec, špeciálne pre teba, skúsim. Ja som vysvetlil položku, ktorá tam bola. 
Vysvetľujeme položku, že bolo schválenie kapitálový transfer, čo je finančná spoluúčasť na 
technické zhodnotenie. Má to určité dôvody, čo všetko by to malo obsahovať. A z hľadiska 
toho, že by musel byť prevod majetku a tak ďalej nám sa zdá byť jednoduchšie nahradiť tento 
kapitálový transfer, transfer na bežnú činnosť. Toto obsahuje tento návrh, čiže len peniaze, ktoré 
boli vynaložené, budú slúžiť na bežnú činnosť. A tie kapitálové veci, ktoré zakúpili od nich, 
zostávajú ďalej majetkom. 
 
p. Orságová - áno, zúčastnila som sa na tom mimoriadnom zasadnutí rady školy, pani 
riaditeľka predložila aj na rade školy okrem iného tú žiadosť na dofinancovanie. A skutočne je 
to tak, že v podstate, keď sa robí rozpočet na ďalší školský rok, tak sa počíta s deťmi podľa 
určitého koeficientu, preráta sa to a teda vyráta sa im nejaká suma, ktorú dostanú ako na 
financovanie cez originálne kompetencie. Samozrejme, že nepočíta sa s tým, že bude 
zvyšovanie platov učiteľom, čo sa udialo, pedagogických, nepedagogických zamestnancov, že 
tam budú nejaké možné nadčasy, s čím neráta pani riaditeľka, lebo nevie to vyhodnotiť alebo 
ráta, ale len čiastočne. No a samozrejme, teraz boli ešte aj rekreačné poukazy nejaké navyše. A 
každoročne, ak si pozriete spätne roky, ju na konci roka dofinancujeme. Pri tých mzdách a 
odvodoch len reálnych, ktoré by mali ísť do depozitu za december, tzn. to je tá januárová 
výplata, tak tam je to 118.310. Ostatné je také, že odchodné, odstupné, čo je povinné a ďalšie 
sú rekreačné poukazy, čo sú tiež povinné, je to zo zákona a v podstate táto suma narástla aj tým, 
že má omnoho viacej detí, ale učiteľov nemá viac. Ona prijala opatrenia, že znížila počet 
učiteľov, ale proste tá suma narástla. Je pravda, že je to veľmi nešťastné na poslednom 
zastupiteľstve žiadať o navýšenie do depozitu. Ale jednoducho, keď to neurobíme, tak ona 
nebude mať na výplaty v januári. A 27.000 energie. Dobre, to si vie dohodnúť. Možnože by si 
vedela dohodnúť tie energie, ale proste na tie výplaty v tom januári ona nebude reálne mať. 
Toto ale nie je iba náš problém. Našej nitrianskej ZUŠ. Na stretnutí s Úniou miest, teda s 
vedúcimi odborov sme hovorili, že toto je obrovský problém a budúci rok bude ešte väčší. 
Pretože ako spomenula pani poslankyňa Rácová, na budúci rok klesne ten koeficient, ktorý bol 
až cez 107 na 98, tzn., že aj im sa bude prerátavať na jedno dieťa omnoho menej. Pani riaditeľka 
pripravila opatrenia. Len sme vtedy, keď tie opatrenia pripravovala, ešte nevedeli, aký bude 
presný koeficient a ona pripravila opatrenia na zvýšenie školného, pretože pri tom koeficiente 
nebudeme vedieť utiahnuť. Alebo mesto by muselo ešte omnoho viacej dofinancovávať 
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základnú umeleckú školu. Čiže tie veci sú pripravené a na januárovom zastupiteľstve budú a 
budú teda prerokované na komisii, aj na jednej, aj na druhej, teda aj na školskej a pripravíme to 
aj pre finančnú komisiu, že čo to vlastne spraví tento koeficient s fungovaním ZUŠ. 
 
p. Obertáš - pani vedúca, ja by som možno očakával, alebo teda pani Rácová predkladala, že 
118.000 na mzdy si zaslúži troška podrobnejšiu informáciu. Počet zamestnancov. Ako to nie je 
15 korún, to je 150.000. Energie nám boli vysvetlené, ale 118.000 za mesiac december - mzdy. 
Koľko tam platíme ľudí? Mňa to tak celkom zaujíma, ako však chápem, že povysvetľovala 
niečo pani vedúca, ale to je 118.000 na mzdy za mesiac december a január. Áno, teda boli tam 
navýšenie, boli tam poukazy a pod. to bolo vysvetlené. Len ako dajme navýšiť, ale nevieme na 
čo, len si to povedzme, veď to nerobíme s kompótom, to robíme s peniazmi, a to je vyše 
100.000. Ja nezávidím tým ľuďom ani zárobky a nič, ale ja by som potreboval podrobnejšie k 
tomu informáciu. Nie tu si buchnúť, že 118 potrebujeme dofinancovať. 
 
p. Rácová - mňa vôbec nenapadlo žiadať podrobnú analýzu. Ak si to, pán poslanec, 
predstavuješ tak, že 77 zamestnancov pani riaditeľka pošle výplatnú listinu, vymaže mená a 
aby si videl, ako sa tie mzdy a všetky tie nárokovateľné zložky narátajú. Ja ani nikto z rady 
školy nemal takúto požiadavku, bolo to skontrolované, aj pani Gajdošová z MsÚ. Jednoducho 
tí učitelia nemali za celý rok žiadne odmeny, ani nič, ani nebudú mať. A ja verím vyjadreniu 
pani riaditeľky, že ide o skutočne chýbajúce finančné prostriedky na mzdy. Ja skutočne neviem 
akože, či to mám, či teda požaduješ takýto prehľad a potom by sme to predložili v diskusii. 
 
p. Obertáš - ja len na margo toho. Pani riaditeľka to zistila v decembri? Už sa bavíme o číslach 
118.000, v decembri. Prepáčte, že nemám ako riaditeľka, manažér školy, nemám na výplaty, 
prepáčte, v decembri 118.000. Lebo mne to nejako nevychádza, 70 som sa už dozvedel. Ja 
nepotrebujem konkrétne tieto pozície, resp. pozície okej. Ale ja Matuška, poviem otvorene, 
keby to bolo kreatívne centrum, tak tu pýtame až do čriev, do detailu, čo chce, načo a túto 
118.000 bez toho, či je to škola alebo nie je, proste nechceme informáciu, veríme. Ale to nie je 
o tom. Však každý by sme mali mať, dostať informácie. Tu robíme s verejným rozpočtom, 
mestskými peniazmi a 118.000 je o dôvere? Môže byť, nech sa páči. A predrokovať si to zaslúži 
118.000. 
 
p. Štefek - som členom rady školy, základné mestské školy. V pondelok som sa zúčastnil, 
rovnako aj kolegyňa Rácová, kolegyňa Orságová, mnohých ďalších. Trojhodinové rokovanie, 
veľmi vážne rokovanie Základnej umeleckej školy. Boli tam teda iné problémy so stravovaním, 
stravovacími lístkami, teplou stravou, studenou stravou atď.. Ja predpokladám, že toto naša 
pani riaditeľka komunikovala príslušnými odbormi. Ale či to nedal nikto a prečo to nedal nikto, 
tak sme našli ja teraz v tejto chvíli spolu s Martou Rácovou odvahu a požiadal som ju, lebo 
školstvo rozumie o 50 % viac ako ja, aby to napísala, aby to bolo zreteľné. Tu sme ten 
pozmeňovák robili, robili spolu a bolo jasne povedané. 77 pracovníkov, mzdy, odvody, 
dokonca pani riaditeľka povedala na tom rokovaní, že 200. My sme si v utorok, stredu dali čas 
na to spolu s pani Gajdošovou, ekonómkou na školstve a sme to prerátali. Toto je tá 
najnutnejšia, v podstate, by som povedal, nulový variant, aby mala tie prostriedky v depozite, 
aby mohla v januári poslať zamestnancom školy výplaty. Samozrejme, že ja sa aktívne 
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zúčastňujem na tejto škole života. Chodí tam aj môj syn. Tá škola naozaj zvnútra je výkladnou 
skriňou nášho mesta a ja verím, že našou spoluprácou, že nielen výťah, ale aj zvonka ju dáme 
do takej podoby, že bude výkladnouchyňou mesta, je zvonka. Nebude to asi už do konca tohto 
volebného obdobia, ale začneme robiť všetky prípravné práce tak, aby tá škola mala to, čo 
naozaj potrebuje, aby sa riaditeľka so zástupkyňou aj učiteľmi nemuseli triasť, že z čoho budú 
mať v januári vyplatené výplaty. 
 
p. Rácová - ja ešte jednu poznámku. Po úprave koeficientu a jeho poklese komisia školstva 
prvýkrát upozornila na svojom zasadnutí a svojich zápisniciach na nutnosť dofinancovania 
Základnej umeleckej školy. Môžeme to dohľadať. Takže nie je to otázka decembra. A 
upozorňujeme na to už teraz, že tá situácia bude ešte horšia v decembri, teda od januára, kde 
ten koeficient klesne opätovne zo 103 na 98, teda o 5 celých dielov. 
 
p. Obertáš - ja sa len čudujem, že teda máme tu viceprimátora, ktorý má aj školstvo na starosti, 
že táto požiadavka nevyšla do rozpočtových opatrení z vedenia mesta. Nitra Knights tu máme, 
že to bol jeden zo športov, ktorý si zaslúži, lebo prezentovali mesto. Pán Špoták, ja sa teda 
opýtam, že je tento problém dokonca vy ste za školstvo, prečo to vedenie mesta nedalo? Ja sa 
nebudem rozčuľovať teraz na kolegyňu Martu, že dala okej. Hasí sa niečo, čo sa naskytlo počas 
roka. Ale teda vy máte kompetencii školstvo a vedenie mesta asi malo byť informované od 
riaditeľky, že je tu nejaký problém. Kde zlyhal, kde bol komunikačný problém? Lebo tu sme to 
mohli mať v rozpočtových normálnou formou, cestou, kde sme sa mohli oboznámiť s 
materiálom. A možno si k tomu povedať, ako teraz sa tu zavzdušňovať. Možno sa zavzdušňuje 
len ja. Ale teda reálne je to pekné číslo, ktoré by som potreboval podrobne vysvetliť, prečo to 
nedalo vedenie mesta. 
 
p. primátor - považujem to za naozaj dobrý pokus. Nateraz, ale vyhlasujem 15 minútovú 
prestávku, aby sa dohodlo ohľadom tých pozmeňujúcich návrhov.  
 
p. Obertáš - po dohode poslaneckých klubov a grémia sťahujem svoj pozmeňovací návrh a 
kolega, pán Turba, predloží nový. 
 
p. Turba - môj pozmeňujúci návrh je – „vypúšťa položku 624 001 Dotácia pre činnosť Nitra 
Knights 15.000 EUR a dopĺňa dotácia na činnosť pre Nitra Knights vo výške 5.000 EUR“. 
Dohodli sme sa na tom všetky poslanecké kluby. 
 
p. primátor - takže ešte sme tu chceli zapojiť tohtoročný výber, ale nie je to také jednoduché, 
ako by sme si predstavovali vzadu. Takže nakoniec to nechávame v tej pôvodnej verzii u pána 
viceprimátora Mezeia.  
 
p. Greššo - sťahujem pozmeňujúci návrh predložený. 

Hlasovanie č. 15 o pozmeňovacom návrhu p. Špotáka - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
prerokovalo  
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Príjmy 
 

-60 000,00 € 

   
  

  

schválený 
rozpočet 

         návrh na  
         zmenu 

     rozpočet       
 po zmenách 

 Vypúšťa sa    
233001 Z predaja pozemkov       0,00        305 000,00 305 000,00 
312001 Projekt : MO a PS  ESF+        98 030,00        -18 030,00 80 000,00 

 Nahrádza sa    
233001 Z predaja pozemkov       0,00        535 000,00 535 000,00 
312001 Projekt : MO a PS  ESF+        98 030,00        -98 030,00 0,00 

 Dopĺňa sa    
231 Príjem z predaja bytov 0,00            27 000,00 27 000,00 
239002 Príjmy z kapitálových vratiek 0,00           13 000,00 13 000,00 
454001 Z rezervného fondu mesta 3 211 276,49         735 340,39 3 946 616,88 
292008 Z výťažkov lotérií a iných podobných hier 15 000,00          40 000,00 55 000,00 
322001 Projekt: ZŠ Tulipánová - Rekonštrukcia  

pavilónu 3 - Plán Obnovy       
 1 025 340,39  -1 025 340,39 0,00 

Výdavky  
                                      -60 000,00 € 

 
 
Odbor majetku 

 

                                               0,00 € 

  

schválený 
rozpočet 

           návrh na    
             zmenu 

rozpočet po 
zmenách 

 Dopĺňa sa    
635006 Oprava, údržba budov - Orechov dvor     0,00 45 000,00 45 000,00 

635006 Dvorčanská 63 - údržba objekt.v správe 
Službyt          

135 210,00 -45 000,00 90 210,00 

Mestská polícia 

 

40 000,00 € 

  

schválený 
rozpočet 

            návrh na  
             zmenu 

rozpočet  
po zmenách 

 Dopĺňa sa    
642015 Na nemocenské dávky - MsP   0,00 40 000,00 40 000,00 

     

Projekty pre regionálny rozvoj  
-100 000,00 € 

   
  

 Dopĺňa sa    
717002 Spolufinancovanie projektov        109 063,19 -100 000,00 9 063,19 

     

Odbor školstva, mládeže a športu  
0,00 € 
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schválený 
rozpočet 

             návrh na  
          zmenu 

   rozpočet  
    po zmenách 

 Dopĺňa sa 
   

723001 Kapitálový transfer pre Nitriansku 
investičnú na vybudovanie závlahy na 
pomocnom ihrisku P1 v areáli pod 
Zoborom 

0,00 20 000,00 20 000,00 

644001 Transfer NI - dorovnanie cien športoviská 426 000,00 -20 000,00 406 000,00 

723001 Kapitálový transfer pre Nitriansku 
investičnú,s.r.o. na rekonštrukciu 
Zápasníckej haly   

49 000,00 -49 000,00 0,00 

644001 Transfer pre Nitriansku investičnú,s.r.o. na 
opravu Zápasníckej haly   

0,00 49 000,00 49 000,00 

723002 Transfer pre HK Nitra - finančná 
spoluúčasť na technické zhodnotenie 
majetku mesta 

50 000,00 -50 000,00 0,00 

644002 Transfer pre HK Nitra na činnosť 0,00 50 000,00 50 000,00 

     
 Dopĺňa sa    
 RO spolu 328 146,00 0,00 328 146,00 

 Z toho 600 – bežné výdavky 328 146,00 -15 643,00 312 503,00 

            700 – kapitálové výdavky 0,00 15 643,00 15 643,00 
 
Návrh na úpravu rozpočtu v rozpočtových organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Nitry na rok 2024 
 

Dopĺňa sa:    
ZŠ Beethovenova       
Výdavky     
program 009.02.02  Zariadenie školského stravovania    

hlavná kategória 
schválený 
rozpočet návrh na úpravu 

rozpočet po 
úprave 

600 328 146 -15 643,00 312 503,00 

700 0 15 643,00 15 643,00 

spolu ZŠS 328 146 0 328 146,00 

 
prezentácia – 29 
za – 29 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 16 o procedurálnom návrhu p. Mezeia –  o „3 skupinách“ samostatne 
 
prezentácia – 29 
za – 29 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 17 o pozmeňovacom návrhu p. Mezeia -  
Doplniť nasledovné úpravy rozpočtových položiek: 
SO chodníka Nedbalova 1-11 vrátane vstupov    +23 450,00 € 
Rekonštrukcia Dvorčianska 63       -23 450,00 € 
 
prezentácia – 27 
za – 27 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 18 o pozmeňovacom návrhu p. Mezeia –  
PD rekonštrukcia a rozšírenie kapacít MŠ Horné Krškany   +10 800,00 € 
PD MŠ Staromlynská (OŠMAŠ)       -10 800,00 €“ 
 
prezentácia – 27 
za – 12 
proti – 4 
zdržal sa – 11 
Návrh nebol schválený. 
 
Hlasovanie č. 19 o pozmeňovacom návrhu p. Mezeia - Mestské zastupiteľstvo v Nitre  
PD rekonštrukcia a rozšírenie kapacít MŠ Horné Krškany   +10 800,00 € 
PD MŠ Staromlynská (OŠMAŠ)       -10 800,00 € 
 
prezentácia – 29 
za – 29 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 20 o pozmeňovacom návrhu p. Rácová –  Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
schvaľuje dofinancovanie ZUŠ J. Rosinského v Nitre za rok 2024 vo výške 150 000 € na mzdy, 
odvody a úhradu faktúr za rok 2024. 
z príjmovej položky Daň zo stavieb       140 000 € 
prebytok dotácie Nitra Knights        10 000 €“ 
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prezentácia – 29 
za – 29 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 20 o pozmeňovacom návrhu p. Turbu –  
Vypúšťa sa:  
624 001 Dotácia na činnosť pre Nitra Knights      15 000 € 
 
Dopĺňa sa: 
624 001 Dotácia na činnosť pre Nitra Knights       5 000 € 
 
prezentácia – 24 
za – 23 
proti – 0 
zdržal sa – 1 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 21 o návrhu na uznesenie ako celku - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo 
Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2024  schvaľuje Rozpočtové 
opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2024 podľa predloženého návrhu spolu s nasledovnými 
schválenými zmenami:  

 

Príjmy
   

-60 000,00 € 

   
  

  

 schválený 
rozpočet 

             návrh na zmenu       
rozpočet       

 po zmenách 

 Vypúšťa sa    
233001 Z predaja pozemkov       0,00 305 000,00 305 000,00 
312001 Projekt : MO a PS  ESF+        98 030,00 -18 030,00 80 000,00 

 Nahrádza sa    
233001 Z predaja pozemkov       0,00 535 000,00 535 000,00 
312001 Projekt : MO a PS  ESF+        98 030,00 -98 030,00 0,00 

 Dopĺňa sa    
231 Príjem z predaja bytov 0,00 27 000,00 27 000,00 
239002 Príjmy z kapitálových vratiek 0,00 13 000,00 13 000,00 
454001 Z rezervného fondu mesta 3 211 276,49 735 340,39 3 946 616,88 
292008 Z výťažkov lotérií a iných podobných 

hier 
15 000,00 40 000,00 

55 000,00 

322001 Projekt: ZŠ Tulipánová - Rekonštrukcia  
pavilónu 3 - Plán Obnovy       

1 025 340,39 -1 025 340,39 0,00 

     

Výdavky  -60 000,00 € 
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Odbor majetku 
 

0,00 € 

   

  

 schválený 
rozpočet 

             návrh na zmenu rozpočet  
po zmenách 

 Dopĺňa sa    
635006 Oprava, údržba budov - Orechov dvor     0,00 45 000,00 45 000,00 

635006 Dvorčanská 63 - údržba objekt.v správe 
Službyt          

135 210,00 -45 000,00 90 210,00 

Mestská polícia 

 

40 000,00 € 

  

 schválený 
rozpočet 

             návrh na zmenu rozpočet  
po zmenách 

 Dopĺňa sa    
642015 Na nemocenské dávky - MsP   0,00 40 000,00 40 000,00 

     

Projekty pre regionálny rozvoj  -100 000,00 € 

   
  

 Dopĺňa sa    
717002 Spolufinancovanie projektov        109 063,19 -100 000,00 9 063,19 

Odbor školstva, mládeže a športu  0,00 € 

   

  

 schválený 
rozpočet 

             návrh na zmenu    rozpočet  
    po zmenách 

 Dopĺňa sa 
   

723001 Kapitálový transfer pre Nitriansku 
investičnú na vybudovanie závlahy na 
pomocnom ihrisku P1 v areáli pod 
Zoborom 

0,00 20 000,00 20 000,00 

644001 Transfer NI - dorovnanie cien 
športoviská 

426 000,00 -20 000,00 406 000,00 

723001 Kapitálový transfer pre Nitriansku 
investičnú,s.r.o. na rekonštrukciu 
Zápasníckej haly   

49 000,00 -49 000,00 0,00 

644001 Transfer pre Nitriansku investičnú,s.r.o. 
na opravu Zápasníckej haly   

0,00 49 000,00 49 000,00 

723002 Transfer pre HK Nitra - finančná 
spoluúčasť na technické zhodnotenie 
majetku mesta 

50 000,00 -50 000,00 0,00 

644002 Transfer pre HK Nitra na činnosť 0,00 50 000,00 50 000,00 

     

 Dopĺňa sa    

 RO spolu 328 146,00 0,00 328 146,00 

 Z toho 600 – bežné výdavky 328 146,00 -15 643,00 312 503,00 
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            700 – kapitálové výdavky 0,00 15 643,00 15 643,00 

 
Návrh na úpravu rozpočtu v rozpočtových organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Nitry na rok 2024 
 

Dopĺňa sa:    

ZŠ Beethovenova       
Výdavky     
program 009.02.02  Zariadenie školského stravovania    
hlavná kategória schválený rozpočet návrh na úpravu rozpočet po úprave 

600 328 146 -15 643,00 312 503,00 
700 0 15 643,00 15 643,00 

spolu ZŠS 328 146 0 328 146,00 

 
Doplniť nasledovné úpravy rozpočtových položiek: 
SO chodníka Nedbalova 1-11 vrátane vstupov    +23 450,00 € 
Rekonštrukcia Dvorčianska 63       -23 450,00 € 
 
PD rekonštrukcia a rozšírenie kapacít MŠ Horné Krškany   +10 800,00 € 
PD MŠ Staromlynská (OŠMAŠ)       -10 800,00 € 
 
Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
s ch v a ľ u j e 
dofinancovanie ZUŠ J. Rosinského v Nitre za rok 2024 vo výške 150 000 € na mzdy, odvody 
a úhradu faktúr za rok 2024. 
z príjmovej položky Daň zo stavieb       140 000 € 
prebytok dotácie Nitra Knights        10 000 € 
   
Vypúšťa sa:  
624 001 Dotácia na činnosť pre Nitra Knights      15 000 € 
 
Dopĺňa sa: 
624 001 Dotácia na činnosť pre Nitra Knights       5 000 €“ 
 
U z n e s e n i e    číslo     485/2024-MZ 
 
prezentácia – 29 
za – 29 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
6. Návrh viacročného rozpočtu Mesta Nitry na roky 2025 - 2027 

mat. č. 758/2024 
Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

Spravodajca: p. Miroslav Gut 
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p. Špoták - prečítam doplňujúci pozmeňujúci návrh, predložím ho, ktorý pripravil odbor 
ekonomiky, zohľadňujúci úpravu poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, 
ktorá bola schválená pár bodov dozadu.  

Príjmy   1 042 000,00 
Dopĺňa sa:   
    
Vypúšťa sa:   
130 Za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 7 550 000,00 
Nahrádza sa:   
130 Za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 8 592 000,00 

    
Výdavky  1 042 000,00 
    
Odbor životného prostredia  1 042 000,00 
    
Vypúšťa sa:  7 550 000,00 
12.2.1  Zber a odvoz komunálneho odpadu  
 630 Oprava stojísk na KO a separ. zber 70 000,00 
 630 Nakladanie s odpadmi 5 158 100,00 
 630 Jarné a jesenné upratovanie 170 000,00 
 630 Likvidácia nelegálnych skládok odpadu 45 000,00 
 630 Zberové dvory 316 000,00 
 630 Poplatky za uloženie odpadu 400 900,00 
 630 Geospráva - moduly ŽP 15 000,00 
12.2.2  Separovanie komunálneho odpadu  

 630 
Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad z domácností 

338 000,00 

 630 Kuchynský biologický odpad zo ZŠS 17 000,00 
 630 Zber zeleného odpadu z KBV 470 000,00 
12.2.4  Kompostáreň  
 630 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 300 000,00 
 640 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 250 000,00 

    
Nahrádza sa:  8 592 000,00 
12.2.1  Zber a odvoz komunálneho odpadu  
 630 Oprava stojísk na KO a separ. zber 35 000,00 
 630 Nakladanie s odpadmi 6 568 800,00 
 630 Jarné a jesenné upratovanie 190 000,00 
 630 Likvidácia nelegálnych skládok odpadu 46 200,00 
 630 Zberové dvory 350 000,00 
 630 Poplatky za uloženie odpadu 453 800,00 
 630 Geospráva - moduly ŽP 20 000,00 
12.2.2  Separovanie komunálneho odpadu  

 630 
Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad z domácností 

346 450,00 
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 630 Kuchynský biologický odpad zo ZŠS 18 000,00 

12.2.4  Kompostáreň  
 630 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 307 500,00 
 640 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 256 250,00 

 
p. Košťál - ja by som mal otázku, za akú cenu? To ma tak zaujíma. Pán Daniš, spomínali ste, 
že vysúťažená cena plynu. Môžem sa spýtať nakoľko, taká symbolická otázka? 
 
p. Daniš - predpokladám, že na to by vedeli odpovedať tí, ktorí tú cenu súťažili. Ja mám 
informáciu, že je. 
 
p. Mezei - rovnako ako kolega Špoták, predkladám a osvojujem si návrh z úradu, ktorý sa týka 
presunu položiek, ktoré kryjú investičné akcie. Len na nejaký dôvetok. Keď som si pozrel ten 
zoznam, tak drvivá väčšina z toho je pod zmluvami alebo nejakej pokračovej fáze prípravy, 
takže som rád, že ten zoznam máme veľký a budeme pripravení ako mesto ďalej sa rozvíjať. 
 
p. Štefek - samozrejme, že ten doplňujúci návrh Petra Mezia je dôležitou súčasťou rozpočtu 
mesta. Tak prosím vás, aspoň pre predsedov klubov to teraz rozmnožte, či nám tam niečo 
neušlo. Každý tam máme niečo zaradené, ale tam je 200 investičných akcií, odhadujem. Takže 
poprosím buď aspoň pre predsedov klubov alebo pre všetkých poslancov. Skúste to namnožiť.  
 
p. Rácová - ja budem stručná, bude mať niekoľko pripomienok a otázok. Pravdaže v podstate 
predovšetkým som sa zamerala na problematiku položky alebo odboru školstva, mládeže a 
športu, ktorú sme veľmi podrobne prebrali a prediskutovali na komisii školstva. Mali sme aj 
pozmeňujúce návrhy a očakávame teda, že ak sa neobjavili teraz v týchto základných 
požiadavkách, tak ako povedala pani kontrolórka, že sa objavia, neskôr. Upozorním, čo nám 
tam chýba a pravdaže mám jednu otázku. Otázku by som adresovala prvúpánovi 
viceprimátorovi Špotákovi. V položke 96 - práca s mládežou 25 000. Rada by som vedela, na 
čo budú tieto peniaze použité? Druhá otázka je pre pána Ing. Daniša. V položke 9. Chcem, aby 
to všetci počuli. 91 - predškolská výchova MŠ. Som dostala informáciu, že to číslo sú prenesené 
kompetencie. Výška finančných zdrojov v prenesených kompetenciách by mala byť 9.000.100, 
takže skutočne slušne sa pýtam, že prečo je rozpísaných len 17,566. Takže keby toto bolo 
všetkým poslancom vysvetlené, kde je tých zvyšných 1,5 milióna. Prečo sa to nerozpísalo? Na 
čo sa čaká ďalej, by som sa chcela opýtať. Po tretie, každoročne dofinancovávame školy, ktoré 
majú nízky počet žiakov, chcela by som vedieť, či už vieme, ako sa zmenila situácia na týchto 
troch školách. To sú Dražovce, Krčméryho a Novozámocká, tam stúpol počet žiakov, ale 
predpokladám, že tieto školy budú mať stále problém vyžiť z normatívu. Vieme, že tá čiastka 
sa pohybovala za posledné roky od 250 do 300.000. Takže s týmto treba rátať. Hovorím to 
teraz, aby potom nebolo povedané, že prečo to vyťahujeme na poslednú chvíľu, takže nie na 
poslednú chvíľu. Ak sme sa rozhodli, že tieto školy udržíme v sieti, budeme im pomáhať, 
budeme ich rozvíjať. Tak bola by som taká smelšia a povedala by som. Nestačí dať len na 
dofinancovanie normatívne, len na mzdy a na to, aby prežili, ale do týchto škôl treba investovať, 
treba tam vytvoriť podmienky, ktoré budú porovnateľné s podmienkami výchovy a vyučovania 
na ostatných základných školách. Takže by som sa chcela opýtať, že kedy sa aj toto bude diať? 
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Že budú mať učebné pomôcky, odborné učebne, o ktoré si nemohli žiadať, lebo nevyhovovali 
výzve, nemali dostatočný počet žiakov. Na čo čakáme? Prosím vás, ak chceme, aby sa zmenila 
výchova a vzdelávanie týchto detí, tak to musíme urobiť. Áno, preto súhlasím s pani 
kontrolórkou, že tento rozpočet pre školstvo vôbec nie je rozvojový. No a posledná poznámka 
moja je školským budovám, školským objektom a kapitálovým aktívam. No ku školským 
budovám máme údržbu 300.000, školské objekty 300.000. Vďaka Bohu aj za to, ale tiež 
očakávame nárast. Predpokladám, chceli by sme aspoň 1.000.000 v sume na to všetko, čo máme 
na odbore školstva spísané, na to všetko, čo treba robiť. Pravdaže. Urobíme analýzu a čísla 
upresníme.  
 
p. Daniš - ja skúsim zodpovedať pani Rácovej na otázku, o ktorej sme sa, myslím, bavili, ale 
asi nebola v tom kolektíve, kde táto otázka sa rozoberala. Pôvodný návrh rozpočtu, ako sme 
hovorili, lebo uvedomme si od nej dva týždne zverejnený predtým minimálne týždeň až 
prechádzal grémiami finančnej komisie a mestskej rady. Čiže od toho času nezískal od toho 
prvé rokovania zmeny. Tak po všetkých školeniach a vrátane školy s pani Sladečkovou boli 
odporúčané najskôr odhady 3000, potom 3.145 EUR na žiaka podľa Eduzberu. Následne asi 
pred tromi týždňami vyšla informácia 9.000.500. Myslím, že. Ale boli sme upozornení. To je 
suma podľa miest členená, čiže za mesto Nitra. A my máme rozpočet na materské školy. Keďže 
nie je ešte podpísaný zákon o štátnom rozpočte s prenesenými kompetenciami a údaje z 
Eduzberu po jednotlivých materských škôlkach budú k dispozícii na prelome januára, februára, 
lebo každá škôlka má iný podiel. Dajme tomu zdravotne hendikepovaných detí, deti s menším 
počtom tried a s väčším počtom atď.. Takže potom nasadíme prenesené kompetencie v presnej 
výške a samozrejme zatiaľ to len dofinancovanie tých škôl vo výške 5.000.000, tak o čiastku, 
o čo nám prídu viac štátne peniaze, uvoľníme mestské peniaze. A myslím, že pani Rácová 
pochopí, že práve z tých peňazí plánujeme dofinancovanie tých spomínaných škôl, kde je 
potreba dofinancovať. To očakávame, že by sme tú informáciu mali mať na prelome januára, 
februára, skôr sa vraví v januári, že vtedy budú opravy rozpočtov alebo úpravy rozpočtov 
materských škôl a zároveň budú uvoľnené prostriedky na dofinacovanie školstva v iných 
položkách. 
 
p. prednosta - plyn, sme už súťažili. Proces spoločného verejného obstarávania s obcami, ktoré 
sú súčasťou regionálneho ZMOS. A výsledná cena nám vyšla 44,20 EUR za komoditu. A 
myslím, že to je dobrá cena, keď si zoberiem, že napr. také Službyt má 69,35. Takže je to dobrá 
cena myslím. 
 
p. Rácová - ešte raz by som sa chcela spýtať na tú prácu s mládežou 25 000, na čo sú tieto 
peniaze rozpísané? Ako tam je tá čiastka veľmi vysoká, čo z toho budeme financovať? 
 
p. Orságová - v tejto sume by mal byť mládežnícky parlament. A počítam s tým, že práca s 
mládežou. 
 
p. primátor - tak skúsme to ešte dohľadať, pani poslankyňa, pôjdeme zatiaľ ďalej, dáme vám 
potom. Prosím vás, však je tam viac ako tisíc položiek, tak keď položíte otázku takto z pléna, 
tak chvíľočku trvá, dokedy sa to dohľadá. Dobre, dáme vám odpoveď za chvíľočku.  
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p. Kršiak - mám pár poznámok tomuto materiálu, lebo tento materiál si zaslúži asi takú väčšiu 
vážnosť. Je to jeden z tých základných dokumentov Mesta. Minimálne sa týka nejakej základnej 
vízii, ako bude mesto hospodáriť v roku, nasledujúcom roku 2025 s výhľadom na ďalšie roky. 
Začnem možno tým, že odznela tu informácia o účinnosti dlhovej brzdy. Ja si myslím, že každý 
v tejto sále asi prejaví záujem, aby sme schválili rozpočet na rok 26 do 20. novembra. Aby sme 
sa tak nelimitovali v oblasti a vo výške výdavkov na ďalšie rozpočtové obdobia. A tu je aj 
možno apel zo strany poslancov, ktorí deklarujú, myslím si, že celoprierezovo záujem, aby sme 
naozaj zostavovali plán rozpočtu na rok 26 v tých termínoch, aby sme toto naozaj aj naplnili. 
Rozpočet na rok 25 ja osobne nemôžem vnímať za nič optimistické, ani dokonca konzervatívne. 
Odznelo to aj v tej správe hlavnej kontrolórky, kde je povedané, že rozpočet na rok 25 v podstate 
je len akýsi základný a nespĺňa ani také tie základné požiadavky života nášho mesta, pretože 
keď si pozrieme ostatné požiadavky pod čiarou, tak sú tam vlastne v každej kapitole 
požiadavky, ktoré súria. Ja považujem za ešte stále za základné a možno aj nevyhnutné, pretože 
pokiaľ máme mzdový fond dnes v rozpočte rozpočtovaný len na obsadené pracovné miesta a 
nie na neobsadené, ktoré sú, myslím si, že veľmi dôležité pre rozvoj tohto mesta, tak si myslím, 
že sme nenaplnili ani tú víziu základného rozpočtu. Alebo takého nevyhnutného rozpočtu z tej 
diskusie, ktorá bola doteraz. Ja vidím, že je veľmi veľa položiek v rozpočte, ktoré si zaslúžia 
väčšiu pozornosť a diskusiu. Minimálne rozpísať tie položky alebo sa nejakým spôsobom 
upovedomiť o tom, že čo obsahujú, pretože sú vnímané dnes ako súborne a nie sú jasné, či je 
to aj spomínaná posledná práca s mládežou vo výške 25 000, ktorú nevieme dnes, teraz vôbec 
zadefinovať. Čo to vlastne je takisto správne položená alebo poznámka pani poslankyni 
Rácovej, že máme dnes rozpis ministerstva na materské školy v rámci normatívneho 
financovania na 9,1 milióna a v rozpočte máme 7,6, čo neznamená, že to nemôžeme upraviť v 
nejakom ďalšom období. Ale minimálne toto číslo by sme mali považovať za základné číslo, 
ktoré by sme mali premietnuť v rozpočte mesta na príjmovej aj výdavkovej časti. Ja si osobne 
myslím a mrzí ma, že si nepamätám, v histórii nášho mesta, že by sme úplne vylúčili debatu o 
rozpočte, že by sme úplne vylúčili debatu so správcami rozpočtových kapitol alebo programov, 
že by sme úplne vylúčili debatu medzi poslaneckými klubmi a vedením mesta, že by sme úplne 
vylúčili debatu o tvorbe rozpočtu tak, aby išiel naozaj rozpočet pripravený na dnešné rokovanie. 
Takže možno s maličkými zmenami by sme ho dnes korektne schvaľovali. Napriek tomu ja 
verím, že sa pri schválení rozpočtu v akejkoľvek podobe dnes k nemu veľmi rýchlo, či už v 
januári alebo vo februári, vrátime. A naozaj si slušne, racionálne, nepoliticky a neemočne 
sadneme. A naozaj tie položky, ktoré dnes sú nejasné alebo ktoré budú určitým spôsobom 
ponížené, mínusované, aby sme ich nepovažovali za niečo emotívne, ktoré si robíme zle, ale za 
niečo, kde naozaj si zdvíhame nejakú ruku, aby sme sa o tých položkách bavili a aby sme ich 
dofinancovali možno do tej plnej výšky až v čase, kedy budeme o nich stopercentne 
presvedčení, že do toho rozpočtu v tej danej výške patria. Osobne si myslím, že na to bude 
veľmi, veľmi vhodná doba nasledujúce zastupiteľstvo, či januárové, februárové, keď budeme 
mať utrasenú aj otázku úveru, jeho výšky a jeho harmonogramu, resp. zásobníka akcií alebo 
akcií alebo činnosti, ktoré budeme cez tento úver sanovať a financovať. Naozaj ma ale mrzí, že 
sme si napriek tomu, že asi je hektické obdobie a každý má svoje starosti, naozaj nesadli a k 
takémuto dôležitému dokumentu sme si naozaj nepovedali základné vízie, či už našich klubov 
vzájomne alebo nejakých prienikov medzi klubmi alebo medzi vedením, medzi úradom a medzi 
poslaneckými predstavami o rozpočte. Takže toto je za mňa naozaj jedna prosba, aby sme toto 
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nikdy v živote neopomenuli a aby sme naozaj rozpočet schvaľovali korektne. Dovolím si ale 
súčasne predložiť aj doplňujúci, aj pozmeňujúci návrh. Ktorým ešte raz hovorím, nebudeme sa 
snažiť vstupovať emóciou do rozpočtu, aj keď to v niektorých položkách bude môcť tak 
vyznievať, ale kde naozaj chceme počuť jednoznačné, jasné vysvetlenia a ako sa zložili tieto 
položky a akým spôsobom ich aj navrhol úrad v tých výškach, ktoré sú. 
 
Príjmy: 
Vypúšťa sa 
130   Za rozvoj                                                                                                    1 000 000 
Nahrádza sa 
130   Za rozvoj                                                                                                       100 000 
 
Výdavky: 
Vnútorná správa 
Vypúšťa sa 
630 Reprezentačné výdavky – primátor, viceprimátori    15 000 
Nahrádza sa 
630 Reprezentačné výdavky – primátor, viceprimátori      7 500 
 
Vypúšťa sa 
630 Reprezentačné výdavky – prednosta, vedúci, komisie MsÚ   12 000 
Nahrádza sa 
630 Reprezentačné výdavky – prednosta, vedúci, komisie MsÚ       6 000 
 
Vypúšťa sa 
640 Členské príspevky organizácie      24 000 
Nahrádza sa 
640 Členské príspevky organizácie      12 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Odmeny zamestnancov mimo pracovného pomeru    73 560 
Nahrádza sa 
630 Odmeny zamestnancov mimo pracovného pomeru    45 000  
 
Vypúšťa sa 
630 Špeciálne služby        120 000 
Nahrádza sa 
630 Špeciálne služby          60 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Všeobecné služby – tlmočenie, fotogr., tlač     45 700 
Nahrádza sa 
630 Všeobecné služby – tlmočenie, fotogr., tlač     20 000 
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Vypúšťa sa 
630 Propagácia, reklama, inzercia – Mestský úrad    10 000 
Nahrádza sa 
630 Propagácia, reklama, inzercia – Mestský úrad      2 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Telekomunikačné služby       70 000 
Nahrádza sa 
630 Telekomunikačné služby                  40 000 
 
Vypúšťa sa 
710 Informatika – asistenčný program e-aukcie     40 000 
Nahrádza sa 
710 Informatika – asistenčný program e-aukcie       2 000 
 
Odbor dopravy 
 
Vypúšťa sa 
630 Dopravné značenia a zariadenia      200 000 
630 Pasportizácia miestnych komunikácií       10 000 
Nahrádza sa 
630 Zvislé a vodorovné dopravné značenie         5 000 
630 Dopravné zariadenia            5 000 
 
Stredisko mestských služieb 
 
Vypúšťa sa 
630 Správa a údržba MC        380 000 
Nahrádza sa 
630 Správa a údržba MC        150 000 
 
Odbor školstva, mládeže a športu 
 
Vypúšťa sa 
630 Práca s mládežou        25 000 
630 Služby pre šport        20 000 
 
Nahrádza sa 
630 Práca s mládežou          5 000 
630 Služby pre šport          5 000 
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Odbor kultúry 
 
Vypúšťa sa 
630 Kultúrne podujatia – technické zabezpečenie    40 000 
Nahrádza sa 
630 Kultúrne podujatia – technické zabezpečenie    20 000 
 
Odbor sociálnych služieb 
 
Vypúšťa sa 
630 III. Komunitný plán sociálnych služieb     50 000 
Nahrádza sa 
630 III. Komunitný plán sociálnych služieb     30 000 
 
Útvar hlavného architekta 
 
Vypúšťa sa 
630 Súťaže návrhov – architektonické a urban.súťaže    100 000 
Nahrádza sa 
630 Súťaže návrhov – architektonické a urban.súťaže      10 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Štúdie, expertízy, posudky         40 000 
Nahrádza sa 
630 Štúdie, expertízy, posudky         10 000 
 
Odbor projektového a strategického riadenia 
 
Vypúšťa sa 
710 Investície pre Mestský rozvoj      1 000 000 
Nahrádza sa 
710 Investície pre Mestský rozvoj         100 000 
 
Odbor komunikácie a propagácie 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagačné materiály a predmety         20 000 
 
Nahrádza sa 
630 Propagačné materiály a predmety           3 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagácia, reklama a inzercia                     10 000 
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Nahrádza sa 
630 Propagácia, reklama a inzercia           1 000 
 
Odbor investičnej výstavby a rozvoja 
 
Vypúšťa sa 
710 Prípravná a projektová dokumentácia      70 000 
Nahrádza sa 
710 Prípravná a projektová dokumentácia      20 000 
 
Vypúšťa sa 
710 Autorský dozor         30 000 
Nahrádza sa 
710 Autorský dozor           5 000 
 
Kreatívne centrum 
 
Vypúšťa sa 
630 Kreatívne centrum – dohody       80 000 
Nahrádza sa 
630 Kreatívne centrum – dohody       20 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Kreatívne centrum                 305 900 
Nahrádza sa 
630 Kreatívne centrum        100 000 
 
Je to naozaj návrh, ktorý vzišiel po určitej analýze rozpočtových položiek a hlavne nedostatku 
informácií. Naozaj apelujem, aby sme sa k týmto položkám, resp. všetkým ostatným, ktoré sú 
dôležité v rozpočte na rok 25, stretli v januári. A naozaj pripravili na najbližšie rokovanie 
zastupiteľstva také rozpočtové opatrenie, ktoré zohľadní jednak prevádzkyschopnosť tohto 
mesta na celý rok 2025, ale aj kapitálový a mestský rozvoj na rok 2025, či už v rámci úveru 
alebo v rámci dofinancovania jednotlivých položiek v rozpočte z vlastných zdrojov. Všetky 
vymínusované položky nenahrádzame žiadnymi plusovými položkami, ale v podstate zostávajú 
v rezervnom fonde, resp. predstavujú nezaradené položky a prebytkový rozpočet mesta tak, aby 
tieto položky naozaj neboli minuté na iné veci, ako na tie, na ktoré boli pôvodne alokované. 
 
p. Vančo - v prvom rade teda by som chcel dať procedurálny návrh, aby sme o dvoch položkách 
z tohoto návrhu, ktorý dal pán poslanec Kršiak, hlasovali osobitne, pretože to vidím teraz prvý 
raz a je to pre mňa dôležité. A to je návrh odbor životného prostredia, kvetinová výsadba, to by 
som poprosil, keby sme hlasovali o tom, že budeme o tom hlasovať osobitne. A tak isto odbor 
sociálnych služieb, koncepcia Rómov v Nitre, čiže poprosil by som, keby sme o týchto dvoch 
položkách mohli hlasovať osobitne. Čiže to je k tomuto návrhu, ktorý teraz vidím prvýkrát tiež. 
Ale ja som sa chcel spýtať vo svojom vystúpení na veci, ktoré som spomínal tu mnohokrát, na 
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rokovania mestského zastupiteľstva. A ktoré nepoviem, že mnohokrát, ale párkrát boli zo strany 
vedenia mesta prisľúbené, že sa objavia v návrhu na teda mestský návrh mestského rozpočtu 
na 2025. A teda po preštudovaní toho návrhu som ich tam nenašiel, teda chcel som sa spýtať 
konkrétne, že či som ich prehliadol, či sú tam náhodou nie pod nejakým iným názvom alebo 
nejakým iným kódom. A ak nie, tak potom som sa chcel spýtať, prečo tam nie sú? A to je, to je 
minimálne projektová dokumentácia alebo nejaký zámer na vybudovanie alebo výstavbu 
zariadenia odbornej starostlivosti pre ľudí s nízkymi príjmami. Za teda sociálne veci, to sme na 
komisii prebrali x krát, aj tu na zastupiteľstve minimálne dav alebo trikrát sme to hovorili. Chcel 
som sa spýtať na vyčlenené finančné prostriedky na opravu havarijnej kanalizácie, ktorá patrí 
mestu. Potom mimochodom uznesením 299/2024 z 27. 6. 2024 sme schválili, že bude 
predložený v decembri materiál na vybudovanie samostatného podniku, ktorý sa bude starať o 
zeleň v našom meste. Je tam síce termín 12/2024, tak možno sa to do konca roka vypracuje a 
predloží sa to na januárové zastupiteľstvo. Ale nevidím žiadnu kolónku alebo žiadny finančný 
príspevok na tento úmysel. Napriek tomu teda, že je to uznesenie mestského zastupiteľstva. A 
potom som sa ešte chcel spýtať na životné prostredie, na výsadbu stromov, koľko stromov, 
koľko je vyčlenené? Tam myslíme 50 000, koľko stromov vlastne môžeme za túto čiastku 
vysadiť v našom meste roku 2024? A kde konkrétne? Pretože sme sa bavili v našom výbore 
tiež niekoľkokrát, x krát a mám aj materiál z útvaru hlavného architekta z roku 2017, ktorý 
stanovil ulice v Starom Meste. Ja ich teraz prečítam, kde teda aleje stromov, súvisle by mohli 
byť vysadené, opakujem, je to materiál útvaru hlavného architekta a je to ulica Hodálová, 
Hodžová, Hornotabánska, Janka Kráľa, Jesenského, Mariánska, Nová, Palánok, Palárikova, 
Piaristická, Podzámská Priehradná, ulica richtára Peregrina Schurmanová, Sládkovičová, 
Spojovacia, Staničná, Svätoplukovo námestie, Štefánika, Štúrová, Damborského, Wilsonovo 
nábrežie. Čiže chcel by som sa spýtať, že či tak, ako je to navrhnuté teraz v návrhu rozpočtu 
MsÚ považujú to za dostatočné? Mali sme k tomu rôzne odborné diskusie, rôzne odborné 
komisie, myslím teda k tým stromom. Čiže štyri otázky. Samostatný podnik na zeleň a nejaká 
čiastka na to, aby sme ho mohli vybudovať alebo aspoň niečo. Havarijné kanalizácie ZOS pre 
nízkopríjmových ľudí a stromy. A potom ešte to samostatné hlasovanie v tých dvoch bodoch.  
 
p. Hatala - ja by som sa chcel predkladateľov tohto materiálu spýtať, že čo ich viedlo k 
znižovaniu položky - údržba komunikácií stredisko mestských služieb na zhruba polovicu. 
Pretože Zobor za dva roky podľa našich požiadaviek tam nebolo zaflakované nič. Či si toto ako 
predstavujeme takto alebo tých 150 000 si potom môžeme ako uzurpovať my ako na Zobor? 
 
p. Maruniak - čo sa týka odboru dopravy a návrhu na zmenu v rozpočte, upozorňujem na to, 
že od 1. 4. chceme aplikovať novú parkovaciu politiku a s rozpočtom, ktorý je navrhovaný a 
ktorý sa mení to dopravné značenie budeme vedieť ufinancovať. Taktiež, ak som tam ešte dobre 
videl, sa tam mení aj pasport. K tomu máme vlastne rámcovú zmluvu zazmluvnenú. 
 
p. Lančarič - aby som odpovedal pánovi poslancovi Vančovi, ohľadom stromov. Tento rok 
sme vysúťažili výsadbu stromov, teraz v tejto jesennej fáze za 38.000 a sadí sa asi 86 stromov. 
Tzn. výsadba, nákup drevín plus výsadba vychádza asi 450 EUR na drevinu plus - mínus až na 
nejaké centy. Tzn. z tej sumy, tak ako je navrhnutá v rozpočte, už je ponížená oproti návrhu 
odboru životného prostredia, tak vieme vysadiť možnože okolo 100, 110 stromov v budúcom 



55 

 

roku. Čo sa týka lokalít, bude, tak, ako sme sa bavili aj s pánom viceprimátorom Mezeiom na 
túto tému, tak chystá odbor životného prostredia na niektoré z jarných zastupiteľstiev marcové 
alebo februárové závislosti od toho, ako to budeme stíhať. Aj úprimne poviem, ako môj 
zdravotný stav dovolí, pretože v januári tu nebudem, tak pripravíme samostatnú informatívnu 
správu za odbor životného prostredia, kde chceme vytypovať lokality pre výsadbu stromov v 
rámci mesta. Nechceme sa nejakým spôsobom držať len hraníc Starého Mesta, ale v rámci 
celého mesta a nebude to len výsadba do zelených plôch, ale aj do ulíc, uličných stromoradia 
atď.. Takže vašu otázku zodpovieme samostatnou informatívnou správou. A využijem ešte, keď 
som na mikrofón, len jednu informáciu, čo sa týka tiež návrhu na zníženie položky kvetinová 
výsadba v rozpočte životného prostredia pre budúci rok. Tak len pre informáciu z tej položky 
sa hradí nákup a údržba letničkových záhonov v rámci mesta a vysúťažená suma pre rok 2024 
bola na úrovni do 38.000 EUR a to myslím, že boli tam aj určité otázky ohľadom nízkej ceny 
zákazky, v predchádzajúcom roku to bolo okolo 42 - 43.000, takže to len dávam na zváženie, 
že tých 25.000 navrhovaných nám neumožní túto kapitolu súťažiť tak, ako je navrhovaná. 
 
p. Šimová - čo sa týka materiálu, alebo návrhu riešenia zariadenia opatrovateľské služby pre 
dlhodobo chorých mi vrátila mestská rada na jednom zo zasadnutí. My sme k tomu mali 
pracovné stretnutie, je k tomu urobený zápis a dohodli sme sa, že pripravíme doplňujúce 
informácie, spracujeme. Máme to v pláne po novom roku na najbližšiu mestskú radu a následne 
mestské zastupiteľstvo, kde vlastne v tom samotnom materiáli sme žiadali o vyčlenenie 
50.000 EUR na PD, ale nebolo dostatok informácií pre poslancov. Trochu sa tam komplikuje 
stále pozemok, kde by bolo vhodné takýto typ zariadenia. Takže toto a teda je, môže asi aj ku 
koncepcii pre Rómov. My sme teda žiadali aj v zmysle komisie o sumu 10.000 pre externého 
partnera, ktorý pomôže mestu spracovať takýto dokument, pretože ide naprieč niekoľkými 
oblasťami, dotýka sa tak sociálneho ako školstva, ako životného prostredia, nájomného 
bývania. A už bol tu taký pokus odboru o spracovanie tejto koncepcie a narážali sme ako na 
odborné, tak aj politické nejaké otázky, na ktoré sme mali jednoznačnú a spoločnú odpoveď. 
Tak preto my navrhujeme sumu 10.000 do rozpočtu práve na tvorbu koncepcie. Je to aj jedna 
z úloh akčného plánu programu rozvoja bývania. My si vlastne musíme povedať, ako aj s 
bývaním v dotknutých lokalitách, kde máme zvýšenú koncentráciu Rómov. Takže za mňa nie 
je riešenie 2000, skôr hľadajme tých 10.000, budeme to súťažiť samozrejme. Takže možno to 
bude aj suma nižšia, aj vyššia, ale niekde proste potrebujeme začať.  
 
p. prednosta - čo sa týka pozmeňujúceho návrhu, sa dá reagovať na mnohé návrhy. Je škoda, 
že to teda vidíme dnes prvýkrát. Každopádne asi si vyberiem iba jednu z položiek, ktorá sa tam 
má meniť. Konkrétne telekomunikačné služby, kde sa má, ak som dobre videl, meniť zo 70 na 
40.000. Absolútne nerozumiem tomuto, tejto zmene a akože opodstatnenosti tejto zmeny. A 
naozaj, že vyberám si iba túto jednu, lebo myslím, že pri viacerých by sa dalo presne to isté 
opýtať a už sme vlastne aj počuli od kolegov, že sa pýtali niečo podobné. Prosím vás tie 
telekomunikačné služby, aby sme rozumeli, z toho platíme napr. GPS v autách, kde platíme za 
to 1.200 alebo 1.800 EUR mesačne za GPS autách, z toho sa platia SIM karty do svetelnej 
signalizácie a do dopravných zariadení, z toho sa platia služobné telefóny, z toho sa platia pevné 
linky tu na úrade. A touto dobou tento rok ešte nie je ukončený rok, tak touto dobou máme z 
tej položky vyčerpaných 55.000 EUR približne. A to ešte nie je ukončený rok, ešte faktúry 
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prídu. Tak ja naozaj, skutočne nerozumiem akože kde je nejaké logické odôvodnenie 
znižovania zrovna tejto položky? Pri ostatných by sme sa asi mohli pýtať úplne presne to isté. 
A to nehovorím o tom, že prosím pekne, treba na to, že nám technicky dožíva telekomunikačná 
ústredňa na úrade, tak do nej treba investovať a nie ešte škrtať z tejto položky peniaze. 
 
p. Špoták - ja sa ospravedlňujem, až teraz odpovedám pani poslankyni Rácovej, ale aj v tomto 
istom materiáli to bolo už teda znížené, ale nevytváral som tu sumárnu položku ja. Takže som 
si musel pozrieť spätne, ale na ostatnom zastupiteľstve bola rozpísaná tá položka. Tam, kde ešte 
boli východiská rozpočtu alebo to bolo v mestskej rade? Pardon, neviem. A tam to bolo 
rozpísané. Je to organizácia podujatí pre deti a mládež v oblasti vzdelávania, voľnočasových 
aktivít a prevencie. Tam to bolo rozpísané. 
 
p. Vančo - ja by som ešte poprosil odpoveď na tie dve otázky, čo sa týka položky nejaké pre 
vybudovanie samostatného podniku, starostlivosť na zeleň a potom tú havarijnú kanalizáciu.  
 
p. prednosta - čo sa týka podniku na zeleň a už sa to písal v kontrole plnenia uznesenia, myslím 
na mestskú radu alebo mestské zastupiteľstvo. Vzhľadom na to, že momentálne naozaj prioritou 
príprava samostatných právnických osôb kvôli zlučovaniu škôlok, kvôli zmenám vo 
financovaní škôlok, tak to je momentálne naozaj priorita, ktorej sa venujeme v oblasti teda 
vytvárania nových právnických osôb. Takže môžeme sa tomu venovať priebehu budúceho roka. 
Momentálne. Proste to nie je priorita. 
 
p. Mezei - čo sa týka nejakej masívnejšej obnovy kanalizácie, tak my sme sa o tom bavili, že 
toto je téma na úver a téma na to aby sme mali najprv nejaký rámec na kapitálové výdavky a z 
toho to vieme robiť, ako teraz to robiť z bežných výdavkov asi nie je úplne namieste. 
 
p. Vančo - tak potom prosím, aby sme zvážili, čo hovoríme v priebehu mestských 
zastupiteľstiev, aby sme potom nerozprávali, že dáme to do rozpočtu, keď to tam nedáme. A to 
nehovorím len o tejto konkrétnej položke, ale o všetkých problémoch. Viete. Načo mestské 
zastupiteľstvo schváli uznesenie, že vypracujeme nejaký návrh, a to sme schválili pred šiestimi 
mesiacmi, na samostatný podnik o starostlivosť na zeleň. A pán prednosta mi teraz povie, že to 
nie je jeho priorita, lebo nie je to naša priorita, no nie je to priorita MsÚ.  
 
p. primátor - pán poslanec, ja to poviem možno trošku korektnejšie, že kapacity úradu sa 
momentálne sústreďujú na to, aby sme dokončili konečne infraštruktúrne alebo resp. právnické 
rozdelenie jednotlivých materských škôlok. Máme tu rozrobenú ešte debatu s ďalšími dvomi 
príspevkovými organizáciami a otvárať tú štvrtú debatu o príspevkovej organizácie na 
starostlivosť a o zeleň. Že prosím, zavrime aspoň jednu tému a môžeme ísť ďalej, lebo potom 
sa tu točíme bludných kruhoch.  
 
p. Štefek -  ja tu mám na dve A4 odrážky k jednotlivým položkám v jednotlivých kapitolách 
rozpočtu. Ale potom, čo povedala pani hlavná kontrolka, tak myslím si, že môžeme byť všetci, 
čo sme tu prítomní, ticho a rozmýšľa na tom, čo nám vôbec povedala. To určite bol jej posledný 
príhovor alebo že to bol príhovor, pretože že odchádza. Roky rokúce poukazuje na určité 
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nedostatky, ale asi nevieme si z toho zobrať nič pre seba alebo sa nevieme poučiť. A teraz 
možno budem trošku skákať po tých témach, tak, ako to tu má. Predsa niečo len poviem. Tak, 
ako Janko Vančo povedal, že poďme urobiť podnik na starostlivosť o zeleň. Tak my, čo teda 
žijeme okrem mestských častiach, tak rovnako trváme, aby sa zlepšila starostlivosť o tieto 
mestské časti, aby sme tam mali takzvaných rangerov na veľkosť tejto danej mestskej časti, či 
podľa hektárov, chodníkov, ciest, to je jedno. Tak ako sú na Sihoti. Myslím si, že to sa dá, 
nemusí k tomu vznikať organizácia, to sa dá urobiť aj vyčlenením pracovníkom z dnešného 
odboru mestských služieb aj teda vyčleniť príslušne nejakej techniky. Prekvapila ma tá 
poznámka smerom k cene plynu, čo sa pýtal Peter Košťál s poukázaním hneď, že teda Službyt 
má o 20 EUR drahšie, neviem, aké má NTS. A prečo sme do tej súťaže nezapojili aj Službyt? 
Veď asi sme mohli zapojiť aj Službyt, možnože nevychádza to, že sú zazmluvnení, pretože 
Službyt nemá svoje budovy, Službyt sa stará o naše v rámci našej zmluvy o naše budovy. A 
možno bol nejaký právny dôvod, prečo nemá byť aj Službyt súčasťou tejto súťaže, možnože 
tam ešte dobieha nejaká zmluva. Potom teda prejdú aj my na tieto ceny. Viete, že tá konsolidácia 
a všetko, čo sa ide robiť, tak dnes z jednej dane budeme mať tri. A my, keď dme všetko zarátali, 
že čo bude 23, čo bude 19, čo bude 5, že nám vyšlo, že len DPH nám urobí tie 2.000.000, tak 
sme všetko sme tak porátali. Máme ambíciu v máji podať na ŠFRB bytový dom Ďumbierska. 
Potom tiež nie je dobre. K investícii viac menej presúvame, ale aspoň to tam malo byť niekde 
spomenúť, že táto ambícia tu je a to je trvalý záujem mesta sa rozhýbať teda v budovaní 
nájomných bytov. Samozrejme, že každý správca rozpočtovej kapitole, teraz sa pýtam, ako sa 
tento rozpočet pripravoval? Zdvihnite ruku tí, čo ste sa aspoň raz stretli s prednostom a s 
vedúcim odboru ekonomiky k rozpočtu. Jeden. Takže rovnako sme sa aj my stretli. Áno, žijeme 
takú rýchlu dobu, že sme nevedeli ani grémiu, stretli sme sa raz tu v sále počas ostatného 
zastupiteľstva, raz na komisii financií. A musíme si v januári jednoducho sadnúť a urobiť 
revíziu 6 miliónového úveru skôr, než zoberieme 15 miliónový úver. A čo z toho? A čo z týchto 
200 akcií, ktorú ste za predmetom presunov? Niektoré už sa presúvajú siedmy rok, dnes to bude 
siedme výročie, čo mali niektoré akcie, ktoré sa presúvajú. Takže prosím vás, nevyčítajte 
nikomu nič, sme podpísaní pod tým pozmeňujúcim návrhom a budeme zaň hlasovať. Toto 
mesto určite január, február prežije. Tam sa neberú stopercentné čiastky z danej kapitoly, 
dokonca sa neberie ani tak, že ani január alebo teda, že po januári bude zle. A vráťme sa za 
rokovací stôl v mesiaci január. Už teraz si dajme pokoj. A postupne si tie jednotlivé kapitoly a 
položky, čo sú dnes predmetom zmeny, vysvetlíme. Ešte raz, nedali sa na iné položky do iných 
kapitol, nejdú sa prejesť, nejdeme za to kupovať autá, nejdeme to dávať na neviem čo. Ide to z 
rezervného fondu, z ktorého vieme kedykoľvek vytiahnuť. Myslím si, že dobre, že dnes 
prijmeme rozpočet, bude teda prebytkový, budeme mať jediní na Slovensku prebytkový 
rozpočet, možno aspoň v tomto budeme môcť byť vzorom pre ostatné krajské mestá na 
Slovensku a v januári sa vráťme za rokovací stôl a urobme revíziu všetkých položiek, úverov 
atď.. A zoraďme si normálne slušný rozpočet a hlavne začneme plniť z toho tých presunov tie 
veci, čo tam máme teda aj my a spárujme si to naozaj aj s tým výberom daní, koľko sme za 6 
rokov vybrali a koľko sme do tých mestských častí vrátili. Súhlasím s tým, čo povedal Janko 
Vančo, čo sme sa tu s kolegami bavili, i keď teda tie záhony sa určite budú vysádzať v marci. 
A ďalej, ale keď treba urobiť súťaž, obstarávania, aj táto suma, ktorá tam je schválená, dnes ten 
proces obstarávania sa asi môže spustiť, ale dobre. A rovnako možno budeme prvý na 
Slovensku, ktorý sa pustíme do nejakej koncepcii ohľadne Rómov, pretože to na Slovensku nie 
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je žiadna koncepcia. Štát dnes nemá žiadnu koncepciu stanovenú. Už má? No tak budeme 
vychádzať nejak z nej a budeme sa teda podľa toho riadiť a upravíme si ju na podmienky mesta. 
Tak, keď je potreba, tak poďme aj do toho. V tej plnej výške tak, ako pôvodne teda bolo 
navrhované základnom materiáli. Mohol by som ešte dlho hovoriť, a je to zbytočné. A chcel 
som dať návrh, aby sme procedurálne ukončili diskusiu, ale keď sa už po mne nikto nehlási, 
napriek tomu dávam procedurálny návrh, aby sme tomuto materiálu ukončili diskusiu. Viacerí 
avizujú, že potrebujú ísť na pracovisko, domov atď. takže ďakujem, že ste si ma vypočuli.  
 
Hlasovanie č. 23 o procedurálnom návrhu p. Vanča - hlasovanie o dvoch položkách 
samostatne: Odbor životného prostredia - 630 Kvetinové výsadby     

a 
Obor sociálnych služieb - 630 Koncepcia Rómov v Nitre    

 
prezentácia – 26 
za – 26 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený 
 
Hlasovanie č. 24 o pozmeňovacom návrhu p. Kršiaka, p. Obertáša a p. Štefeka  
Odbor životného prostredia  
Vypúšťa sa  
630 Kvetinové výsadby    50 000 
Nahrádza sa  
630 Kvetinové výsadby    25 000 
 
prezentácia – 24 
za – 2 
proti – 17 
zdržal sa – 5 
Návrh nebol schválený. 
 
Hlasovanie č. 25 o pozmeňovacom návrhu p. Kršiaka, p. Obertáša a p. Štefeka  
Obor sociálnych služieb  
Vypúšťa sa  
630 Koncepcia Rómov v Nitre   10 000 
Nahrádza sa  
630 Koncepcia Rómov v Nitre                 2 000“ 
 
prezentácia – 25 
za – 1 
proti –16 
zdržal sa – 6 
Návrh nebol schválený. 
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Hlasovanie č. 26 o pozmeňovacom návrhu p. Kršiaka, p. Obertáša a p. Štefeka  
Príjmy: 
Vypúšťa sa 
130   Za rozvoj                                                                                                    1 000 000 
Nahrádza sa 
130   Za rozvoj                                                                                                       100 000 
 
Výdavky: 
Vnútorná správa 
Vypúšťa sa 
630 Reprezentačné výdavky – primátor, viceprimátori    15 000 
Nahrádza sa 
630 Reprezentačné výdavky – primátor, viceprimátori      7 500 
 
Vypúšťa sa 
630 Reprezentačné výdavky – prednosta, vedúci, komisie MsÚ   12 000 
Nahrádza sa 
630 Reprezentačné výdavky – prednosta, vedúci, komisie MsÚ       6 000 
 
Vypúšťa sa 
640 Členské príspevky organizácie      24 000 
Nahrádza sa 
640 Členské príspevky organizácie      12 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Odmeny zamestnancov mimo pracovného pomeru    73 560 
Nahrádza sa 
630 Odmeny zamestnancov mimo pracovného pomeru    45 000  
 
Vypúšťa sa 
630 Špeciálne služby        120 000 
 
Nahrádza sa 
630 Špeciálne služby          60 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Všeobecné služby – tlmočenie, fotogr., tlač     45 700 
Nahrádza sa 
630 Všeobecné služby – tlmočenie, fotogr., tlač     20 000 
Vypúšťa sa 
630 Propagácia, reklama, inzercia – Mestský úrad    10 000 
Nahrádza sa 
630 Propagácia, reklama, inzercia – Mestský úrad      2 000 
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Vypúšťa sa 
630 Telekomunikačné služby       70 000 
Nahrádza sa 
630 Telekomunikačné služby                  40 000 
 
Vypúšťa sa 
710 Informatika – asistenčný program e-aukcie     40 000 
Nahrádza sa 
710 Informatika – asistenčný program e-aukcie       2 000 
 
Odbor dopravy 
 
Vypúšťa sa 
630 Dopravné značenia a zariadenia      200 000 
630 Pasportizácia miestnych komunikácií       10 000 
Nahrádza sa 
630 Zvislé a vodorovné dopravné značenie         5 000 
630 Dopravné zariadenia            5 000 
 
Stredisko mestských služieb 
 
Vypúšťa sa 
630 Správa a údržba MC        380 000 
Nahrádza sa 
630 Správa a údržba MC        150 000 
 
Odbor školstva, mládeže a športu 
 
Vypúšťa sa 
630 Práca s mládežou        25 000 
630 Služby pre šport        20 000 
 
Nahrádza sa 
630 Práca s mládežou          5 000 
630 Služby pre šport          5 000 
 
Odbor kultúry 
 
Vypúšťa sa 
630 Kultúrne podujatia – technické zabezpečenie    40 000 
Nahrádza sa 
630 Kultúrne podujatia – technické zabezpečenie    20 000 
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Odbor sociálnych služieb 
 
Vypúšťa sa 
630 III. Komunitný plán sociálnych služieb     50 000 
Nahrádza sa 
630 III. Komunitný plán sociálnych služieb     30 000 
 
Útvar hlavného architekta 
 
Vypúšťa sa 
630 Súťaže návrhov – architektonické a urban.súťaže    100 000 
Nahrádza sa 
630 Súťaže návrhov – architektonické a urban.súťaže      10 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Štúdie, expertízy, posudky         40 000 
Nahrádza sa 
630 Štúdie, expertízy, posudky         10 000 
 
Odbor projektového a strategického riadenia 
 
Vypúšťa sa 
710 Investície pre Mestský rozvoj      1 000 000 
Nahrádza sa 
710 Investície pre Mestský rozvoj         100 000 
 
Odbor komunikácie a propagácie 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagačné materiály a predmety         20 000 
Nahrádza sa 
630 Propagačné materiály a predmety           3 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagácia, reklama a inzercia                     10 000 
Nahrádza sa 
630 Propagácia, reklama a inzercia           1 000 
Odbor investičnej výstavby a rozvoja 
 
Vypúšťa sa 
710 Prípravná a projektová dokumentácia      70 000 
Nahrádza sa 
710 Prípravná a projektová dokumentácia      20 000 
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Vypúšťa sa 
710 Autorský dozor         30 000 
Nahrádza sa 
710 Autorský dozor           5 000 
 
Kreatívne centrum 
 
Vypúšťa sa 
630 Kreatívne centrum – dohody       80 000 
Nahrádza sa 
630 Kreatívne centrum – dohody       20 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Kreatívne centrum                 305 900 
Nahrádza sa 
630 Kreatívne centrum        100 000 
 
prezentácia – 25 
za – 14 
proti – 9 
zdržal sa – 2 
Návrh bol schválený 
 
Hlasovanie č. 27 o pozmeňovacom návrhu p. Špotáka –  

Príjmy   1 042 000,00 
Dopĺňa sa:   
    
Vypúšťa sa:   
130 Za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 7 550 000,00 
Nahrádza sa:   
130 Za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 8 592 000,00 

    
Výdavky  1 042 000,00 

    
Odbor životného prostredia  1 042 000,00 

    
Vypúšťa sa:  7 550 000,00 
12.2.1  Zber a odvoz komunálneho odpadu  

 630 Oprava stojísk na KO a separ. zber 70 000,00 
 630 Nakladanie s odpadmi 5 158 100,00 
 630 Jarné a jesenné upratovanie 170 000,00 
 630 Likvidácia nelegálnych skládok odpadu 45 000,00 
 630 Zberové dvory 316 000,00 
 630 Poplatky za uloženie odpadu 400 900,00 
 630 Geospráva - moduly ŽP 15 000,00 

12.2.2  Separovanie komunálneho odpadu  
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 630 
Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad z domácností 

338 000,00 

 630 Kuchynský biologický odpad zo ZŠS 17 000,00 
 630 Zber zeleného odpadu z KBV 470 000,00 

12.2.4  Kompostáreň  
 630 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 300 000,00 
 640 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 250 000,00 

    
Nahrádza sa:  8 592 000,00 
12.2.1  Zber a odvoz komunálneho odpadu  

 630 Oprava stojísk na KO a separ. zber 35 000,00 
 630 Nakladanie s odpadmi 6 568 800,00 
 630 Jarné a jesenné upratovanie 190 000,00 
 630 Likvidácia nelegálnych skládok odpadu 46 200,00 
 630 Zberové dvory 350 000,00 
 630 Poplatky za uloženie odpadu 453 800,00 
 630 Geospráva - moduly ŽP 20 000,00 

12.2.2  Separovanie komunálneho odpadu  

 630 
Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad z domácností 

346 450,00 

 630 Kuchynský biologický odpad zo ZŠS 18 000,00 

12.2.4  Kompostáreň  
 630 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 307 500,00 
 640 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 256 250,00 

  
prezentácia – 26 
za – 26 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 28 o pozmeňovacom návrhu p. Mezeia  

    v návrhu na uznesenie sa za písmeno b) dopĺňajú písmená c) a d): 
  
Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
c) berie na vedomie 

    Stanovisko hlavného kontrolóra mesta k návrhu rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 s výhľadom                
    na roky 2026-2027 

d) s c h v a ľ u j e  
    Financovanie nerealizovaných a neukončených investičných akcií schválených v rozpočte Mesta  
    Nitry v roku 2024, ako aj financovanie prenesenej daňovej povinnosti s dátumom dodania  
    v 2/2024, do schválenia Záverečného účtu Mesta Nitry za rok 2024 z rezervného fondu Mesta     
     Nitry, nevyčerpanej sumy schváleného úveru 2023 na financovanie investičných akcií a  
     nevyčerpanej čiastky dotácií nasledovne: 

 
Generel VO 
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PD Analýza kamerového systému MsP 
Spolufinancovanie projektov 
Spolufinancovanie projektov z Plánu obnovy - úhrada DPH 
Hygienické zázemie Starý park Jesenského 
Investície pre Mestský rozvoj 
 

Kontrolné vozidlo - Parkovacia politika 
PD Velín MsP Nitra stavebné úpravy 
Obnova kamerového systému  MsP 
 

Návrh zmien a doplnkov č.7 k UP mesta Nitra 
ÚPNZ Šindolka II., Nitra 
Nový územný plán mesta Nitra II.. etapa - PRESUN 
ÚPP zóny Nová Chrenová 
ÚPN zóny Párovské Háje - čistopis - PRESUN 
ÚPN zóny Janíkovce I. Nitra 
PD - realiz. projekt na protipovodňové opatrenia Janíkovce 
PD vodoochranné opatrenia MČ Kynek 
PD vodoochranné opatrenia MČ Janikovce 
PD vodoochranné opatrenia MČ Dražovce, Zobor 
PD vodoochranné opatrenia MČ Staré mesto 
 

Výkup pozemkov 
Výkup nehnuteľností 
Nebytové priestory - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 
Komunálne byty - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 
Obnova Mestskej Tržnice - výroba a montáž historických replík pôvodných okien 
 

PD Obnova Mestskej tržnice 
PD Chodník pri štátnej ceste I/64 Novozámocká - Jasplastik - VMČ 1 
PD ZUŠ Rosinského výťah - FMR KÚ 1 - Nitra 
PD Cyklotrasa Univ.most- Štúrova - aktualizácia - FMR KÚ 1 
PD synagóga odvlhčenie aktualizácia - FMR KU1 
PD Námestie Jána Pavla II. - FMR KÚ1 
PD Zimný štadión Nitra  - protipožiarne opatrenia - FMR KÚ 1 
PD chodník ul.Hájska - FMR KÚ 9 
PD Odvodnenie Urbánkova ul. 
PD Mostná - VMČ 2 
PD MK Orechov dvor 
PD Reorganizácia ulice Hollého 
PD Radlinského 
PD Predĺženie pešej zóny I. etapa 
PD cyklotrasa Living park - Dobrotka 
PD cyklotrasa AS-Čs.armády 
PD cintoríny - VMČ 6 
PD rekonštrukcia MK Willermova - VMČ 7 
PD MK Kúria (vrátane VO) - VMČ 7 
PD MK Pri Dolci (vrátane VO) - VMČ 7 
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Prípravná a projektová dokumentácia 
PD autobus.zastávka Kmeťova-Hornostavská 
PD SO Kmeťova 2-16 
PD SO Na dolinu (komunikácia,chodník,VO) 
PD parkovisko Na Hôrke 1-15 
PD Bežecký ovál ZŠ Benkova 
PD chodník Štúrova od Nipeku po Chladfruct 
PD chodník Jelenecká 
PD Bežecký ovál ZŠ Fatranská 
PD chodník a odvodnenie ul.Slamkova 
PD chodník ul.Rabčekova a Golianovská 
PD rekonštrukcia ZŠ Fatranská alok.Pracoviska 
PD Rámové mosty - Vodoochranné opatrenia - Dlhá ul. 
PD predĺženie ul.Dr.Budayho 
PD plaváreň Klokočina 
PD debarierizácia vstupov na športoviská 
PD vybraných vnútroblokov (Ďumbierska, Beethovenova-Bizetova) 
PD MŠ Čajkovského - vzduchotechnika 
PD Parčík Hlboká 
PD na vodný systém v mestskom parku 
PD Vnútroblok Bernolákova 
PD chodník Mikova Ves autobusová zastávka 
PD obnova MC Akademická,Hviezdoslavova, Palánok, Bratislavská 
PD SO Škultétyho 4.etapa 
PD rekonštrukcia a rozšírenie kapacít MŠ Horné Krškany 
PD (aktualizácia) - Dom smútku Dolné Krškany 
PD rozšírenie KD Dolné Krškany o výdajňu stravy 
PD bezbariérové prepojenie ulice Škultétyho a BD č.26,38,30 
PD chodník Kláštorská od Klinčekovej ul. po Nemocnicu sv.Svorada 
PD MC Dubová - oporný múr 
PD revitalizácia vnútrobloku Tribečská 
PD revitalizácia vnútrobloku Čajkovského 
PD Zberové dvory v meste Nitra 
PD zadržiavanie dažďovej vody Novomeského 
PD stavby úprava Tehelnej ulice 
PD Cyklotrasa Slančíkovej 
PD Cyklotrasa - prepoj DD Ranč - Janíkovce 
PD školské objekty 
PD ul.Sadová - dažďová kanalizácia 
PD Debarierizácia objektu Správy cintorínov na Cintorínskej ul. 
PD MK Špitálska 
PD MC Nitrianska 
PD SO chodníka a park.Čajkovského 5-9 
PD stavebné úpravy križovatka Štúrova-Štefánikova+IS(aktualizácia) 
PD parkovisko Tr.A.Hlinku 27-33 + geodetické zameranie 
PD LED Info Tabule 
PD MŠ Staromlynská (OŠMaŠ) 
PD oprava bazénu Letné kúpalisko 
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PD - Dom smútku cintorín Krškany - aktualizácia 
PD parkovisko Tr.A.Hlinku č.36 
PD Parkovisko Ľ. Okánika 4 
PD Klientske centrum MsÚ 
PD Námestie Jána Pavla II. 
PD Zberný dvor Dražovce 
PD Rekonštrukcia a dostavba kuchyne a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže 
PD MŠ Alexyho - zateplenie 2 pavilóny 
PD MŠ Golianova - dostavba + zateplenie 
PD MŠ Vansova - zateplenie 
PD MŠ Piaristická - zateplenie 
PD MŠ Belopotockého - zateplenie, terasy 
PD MŠ Ľ. Okánika -  statika 
PD CZ Párovské Háje - doplnenie PD 
PD ZŠ Beethovenova - rekonštrukcia kuchyne 
PD ZŠ Na Hôrke - rekonštrukcia kuchyne 
PD MŠ Lomnická - intergeneračné centrum (MŠ,klubové priestory pre seniorov,komunitná 
klubovňa) 
PD Šúdolská - rekonštrukcia 
ZŠ Tulipánova elektrická prípojka NN 
Detské hracie prvky Kynek 
Bezbariérové prepojenie ulice Škultétyho a BD č.26,38,30 
Stavebný dozor BD Tehelná 
Obradná sieň, rozšírený cintorín Dolné Krškany, I. etapa - VMČ 1 
Parkovisko Benkova pri TS-21 - FMR KÚ 1 
Verejné osvetlenie Párovský cintorín - FMR KÚ 1 
Kanalizačná prípojka pre jestv. kaviareň Starý park, p.č. 158/3, k.ú. Nitra - FMR KÚ 1 
Chodník Jelenecká - FMR KÚ 4 
Studňa so závlahou Kynek (na futbalovom ihrisku) - FMR KÚ 5 
Priechod pre chodcov s osvetlením Dlhá ul. Nitra-Janikovce - FMR KÚ 8 
Protipovodňové opatrenia KC Martinský vrch 
Cyklopodjazd Univerzitný most verejné osvetlenie 
NN prípojky k LED panelom pri Zastávkach Tržnica a COOP 
Dom smútku Dolné Krškany - dofinancovanie 
Priechod pre chodcov Dlhá ul. Mikov dvor - VMČ 7 
ZŠ Topoľová - rekonštrukcia kuchyne 
Obnova MC Akademická, Hviezdoslavova, Palánok, Bratislavská 
Rekonštrukcia budovy p.č. 3791/1 k.ú. Párovské Háje 
Rázcestie schodisko na hrad 
Obnova Tehelnej ulice 
Rekonštrukcia budovy p.č. 3791/1 k.ú. Párovské Háje- FMR 10 
Súvislá oprava miestnej cesty Špitálska 
Mestský cintorín Horné krškany - VO VMČ 1 
MK + Chodník Zlievarenská VMČ 1 
Rekonštrukcie MK VMČ 1 
Investície FMR KÚ 1 - Nitra 
Parkovisko pri Poliklinike Párovce -  FMR KÚ 1 
Investície FMR KÚ 2 - Chrenová 
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Bezpečné priechody - Výstavná 3, Fatranská Lidl, Tr.A.Hlinku,Cintorín - FMR KÚ 2 
Investície FMR KÚ 3 - Dražovce 
Rekonštrukcie MC Lidická, Lužianska, Atlasova - FMR KÚ 3 - Dražovce 
Obnova ul.Dolnohorská FMR KÚ 4 - Zobor 
Obnova ul.Dolnohorská od Oravskej ul. po zrekonštr.časť 
Investície FMR KÚ 5 - Mlynárce 
Investície FMR KÚ 6 - Horné Krškany 
MK+Chodník Zlievarenská  - FMR KÚ 6 
Investície FMR KÚ 7 - Dolné Krškany 
MK+Chodník Zlievarenská  - FMR KÚ 7 
Obnova chodníka ul.Novozámocká 102-106 - FMR KÚ 7 
Investície FMR KÚ 8 - Veľké Janíkovce 
Investície FMR KÚ 9 - Kynek 
Investície FMR KÚ 10 - Párovské Háje 
Investície FMR KÚ 11 - Mikov Dvor 
Rekonštrukcia MK - VMČ 2 
MK Vodná 
Obnova MC Braneckého,Akademická,Dolnočermánska 
Parkovisko pri Poliklinike Párovce 
Rekonštrukcia strechy Mestskej športovej haly 
Rekonštrukcie MK VMČ 3 
Rekonštrukcie MK VMČ 4 
Rekonštrukcie MK VMČ 5 
Rekonštrukcie MK VMČ 7 
Stavebný dozor - rekonštrukcie 
Výťah SZSS ul. Jánskeho 7 
Výťah SZSS ul. Jánskeho 7 - FMR 2023 
 

Doplnenie elektroinštalácie a osvetlenia Kino Palace 
 

Doplnenie inkluzívnych prvkov na DI 
Inkluzívne hracie prvky na DI 
 

Pasportizácia miestnych komunikácií 
Parkovacie automaty - Parkovacia politika 
PD Bezpečné priechody - VMČ 2 
PD Parkovacia politika 
Prípravná a projektová dokumentácia- PRESUN 
PD Križovatka ciest Trnavská a Hlohovecká 
PD most ul. K rieke k ČOV 
PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Tr.A.Hlinku - Akademická 
PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Wilsonovo nábr.-ČSA-Tr.A.Hlinku 
PD pre návrhy a zmeny dopravného značenia 
PD Úprava nástupných plôch HaZZ 
PD most Zelokvet 
PD most Vodná ulica 
Parkovacie miesta - Schurmanova 1 - PRESUN 
Parkovacie miesta - ZŠ Tulipánová 1.etapa - PRESUN 
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Doplnenie VO v meste 
Nákup techniky pre VDZ 
SMsS nákup techniky 
Odvodnenie Novomeského 6 - I. etapa 

 
prezentácia – 25 
za – 25 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
p. primátor - ja len ešte poviem, že naozaj, že je veľká škoda, že ste s tým neprišli trošku skôr, 
mohli sme si to viacej vysvetliť. Taktiež to, že tam zase preberáme tému kreatívneho centra, to 
už sme si mysleli, že máme nejakým spôsobom za sebou a že dnes už sa tešíme z tých úspechov, 
ktoré nám to prinesie. Tak ja som naozaj, že veľmi z toho ako kebyže nešťastní, ale nevadí, 
pôjdeme ďalej.  
 
Hlasovanie č. 29 o návrhu na uznesenie ako celok - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
Návrh viacročného rozpočtu mesta Nitry na roky 2025-2027 
a) s c h v a ľ u j e 
    Rozpočet mesta Nitry na rok 2025 podľa predloženého návrhu spolu s nasledovnými 
schválenými  
    zmenami:  

Príjmy   1 042 000,00 
Dopĺňa sa:   
    
Vypúšťa sa:   
130 Za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 7 550 000,00 
Nahrádza sa:   
130 Za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 8 592 000,00 

    
Výdavky  1 042 000,00 
    
Odbor životného prostredia  1 042 000,00 
    
Vypúšťa sa:  7 550 000,00 
12.2.1  Zber a odvoz komunálneho odpadu  
 630 Oprava stojísk na KO a separ. zber 70 000,00 
 630 Nakladanie s odpadmi 5 158 100,00 
 630 Jarné a jesenné upratovanie 170 000,00 
 630 Likvidácia nelegálnych skládok odpadu 45 000,00 
 630 Zberové dvory 316 000,00 
 630 Poplatky za uloženie odpadu 400 900,00 
 630 Geospráva - moduly ŽP 15 000,00 
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12.2.2  Separovanie komunálneho odpadu  

 630 
Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad z domácností 

338 000,00 

 630 Kuchynský biologický odpad zo ZŠS 17 000,00 
 630 Zber zeleného odpadu z KBV 470 000,00 
12.2.4  Kompostáreň  
 630 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 300 000,00 
 640 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 250 000,00 

    
Nahrádza sa:  8 592 000,00 
12.2.1  Zber a odvoz komunálneho odpadu  
 630 Oprava stojísk na KO a separ. zber 35 000,00 
 630 Nakladanie s odpadmi 6 568 800,00 
 630 Jarné a jesenné upratovanie 190 000,00 
 630 Likvidácia nelegálnych skládok odpadu 46 200,00 
 630 Zberové dvory 350 000,00 
 630 Poplatky za uloženie odpadu 453 800,00 
 630 Geospráva - moduly ŽP 20 000,00 
12.2.2  Separovanie komunálneho odpadu  

 630 
Zber BRKO D2 systému - biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad z domácností 

346 450,00 

 630 Kuchynský biologický odpad zo ZŠS 18 000,00 

12.2.4  Kompostáreň  
 630 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 307 500,00 
 640 Kompostovanie - transfer NKS a prevádzka 256 250,00 

Príjmy: 
Vypúšťa sa 
130   Za rozvoj                                                                                                    1 000 000 
 
Nahrádza sa 
130   Za rozvoj                                                                                                       100 000 
 
Výdavky: 
Vnútorná správa 
 
Vypúšťa sa 
630 Reprezentačné výdavky – primátor, viceprimátori    15 000 
Nahrádza sa 
630 Reprezentačné výdavky – primátor, viceprimátori      7 500 
 
Vypúšťa sa 
630 Reprezentačné výdavky – prednosta, vedúci, komisie MsÚ   12 000 
Nahrádza sa 
630 Reprezentačné výdavky – prednosta, vedúci, komisie MsÚ       6 000 
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Vypúšťa sa 
640 Členské príspevky organizácie      24 000 
Nahrádza sa 
640 Členské príspevky organizácie      12 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Odmeny zamestnancov mimo pracovného pomeru    73 560 
Nahrádza sa 
630 Odmeny zamestnancov mimo pracovného pomeru    45 000  
 
Vypúšťa sa 
630 Špeciálne služby        120 000 
Nahrádza sa 
630 Špeciálne služby          60 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Všeobecné služby – tlmočenie, fotogr., tlač     45 700 
Nahrádza sa 
630 Všeobecné služby – tlmočenie, fotogr., tlač     20 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagácia, reklama, inzercia – Mestský úrad    10 000 
Nahrádza sa 
630 Propagácia, reklama, inzercia – Mestský úrad      2 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Telekomunikačné služby       70 000 
Nahrádza sa 
630 Telekomunikačné služby                  40 000 
 
 
Vypúšťa sa 
710 Informatika – asistenčný program e-aukcie     40 000 
Nahrádza sa 
710 Informatika – asistenčný program e-aukcie       2 000 
 
Odbor dopravy 
 
Vypúšťa sa 
630 Dopravné značenia a zariadenia      200 000 
630 Pasportizácia miestnych komunikácií       10 000 
 
Nahrádza sa 
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630 Zvislé a vodorovné dopravné značenie         5 000 
630 Dopravné zariadenia            5 000 
 
Stredisko mestských služieb 
 
Vypúšťa sa 
630 Správa a údržba MC        380 000 
Nahrádza sa 
630 Správa a údržba MC        150 000 
 
Odbor školstva, mládeže a športu 
 
Vypúšťa sa 
630 Práca s mládežou        25 000 
630 Služby pre šport        20 000 
Nahrádza sa 
630 Práca s mládežou          5 000 
630 Služby pre šport          5 000 
 
Odbor kultúry 
 
Vypúšťa sa 
630 Kultúrne podujatia – technické zabezpečenie    40 000 
Nahrádza sa 
630 Kultúrne podujatia – technické zabezpečenie    20 000 
 
Odbor sociálnych služieb 
 
Vypúšťa sa 
630 III. Komunitný plán sociálnych služieb     50 000 
Nahrádza sa 
630 III. Komunitný plán sociálnych služieb     30 000 
 
Útvar hlavného architekta 
 
Vypúšťa sa 
630 Súťaže návrhov – architektonické a urban.súťaže    100 000 
Nahrádza sa 
630 Súťaže návrhov – architektonické a urban.súťaže      10 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Štúdie, expertízy, posudky         40 000 
 
Nahrádza sa 
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630 Štúdie, expertízy, posudky         10 000 
 
Odbor projektového a strategického riadenia 
 
Vypúšťa sa 
710 Investície pre Mestský rozvoj      1 000 000 
Nahrádza sa 
710 Investície pre Mestský rozvoj         100 000 
 
Odbor komunikácie a propagácie 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagačné materiály a predmety         20 000 
Nahrádza sa 
630 Propagačné materiály a predmety           3 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Propagácia, reklama a inzercia                     10 000 
Nahrádza sa 
630 Propagácia, reklama a inzercia           1 000 
 
Odbor investičnej výstavby a rozvoja 
 
Vypúšťa sa 
710 Prípravná a projektová dokumentácia      70 000 
Nahrádza sa 
710 Prípravná a projektová dokumentácia      20 000 
 
Vypúšťa sa 
710 Autorský dozor         30 000 
Nahrádza sa 
710 Autorský dozor           5 000 
 
Kreatívne centrum 
 
Vypúšťa sa 
630 Kreatívne centrum – dohody       80 000 
Nahrádza sa 
630 Kreatívne centrum – dohody       20 000 
 
Vypúšťa sa 
630 Kreatívne centrum                 305 900 
 
Nahrádza sa 



73 

 

630 Kreatívne centrum        100 000 
 
b) b e r i e  n a  v e d o m i e 
    Rozpočet mesta Nitry na roky 2026 – 2027 
 

    v návrhu na uznesenie sa za písmeno b) dopĺňajú písmená c) a d): 

 
Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
c) berie na vedomie 

    Stanovisko hlavného kontrolóra mesta k návrhu rozpočtu Mesta Nitry na rok 2025 s výhľadom                
    na roky 2026-2027 

d) s c h v a ľ u j e  
    Financovanie nerealizovaných a neukončených investičných akcií schválených v rozpočte Mesta  
    Nitry v roku 2024, ako aj financovanie prenesenej daňovej povinnosti s dátumom dodania  
    v 2/2024, do schválenia Záverečného účtu Mesta Nitry za rok 2024 z rezervného fondu Mesta     
     Nitry, nevyčerpanej sumy schváleného úveru 2023 na financovanie investičných akcií a  
     nevyčerpanej čiastky dotácií nasledovne: 

 
Generel VO 
PD Analýza kamerového systému MsP 
Spolufinancovanie projektov 
Spolufinancovanie projektov z Plánu obnovy - úhrada DPH 
Hygienické zázemie Starý park Jesenského 
Investície pre Mestský rozvoj 
 

Kontrolné vozidlo - Parkovacia politika 
PD Velín MsP Nitra stavebné úpravy 
Obnova kamerového systému  MsP 
 

Návrh zmien a doplnkov č.7 k UP mesta Nitra 
ÚPNZ Šindolka II., Nitra 
Nový územný plán mesta Nitra II.. etapa - PRESUN 
ÚPP zóny Nová Chrenová 
ÚPN zóny Párovské Háje - čistopis - PRESUN 
ÚPN zóny Janíkovce I. Nitra 
PD - realiz. projekt na protipovodňové opatrenia Janíkovce 
PD vodoochranné opatrenia MČ Kynek 
PD vodoochranné opatrenia MČ Janikovce 
PD vodoochranné opatrenia MČ Dražovce, Zobor 
PD vodoochranné opatrenia MČ Staré mesto 
 

 
Výkup pozemkov 
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Výkup nehnuteľností 
Nebytové priestory - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 
Komunálne byty - prípravná a projektová dokumentácia objekt. v správe Službyt 
Obnova Mestskej Tržnice - výroba a montáž historických replík pôvodných okien 
 

PD Obnova Mestskej tržnice 
PD Chodník pri štátnej ceste I/64 Novozámocká - Jasplastik - VMČ 1 
PD ZUŠ Rosinského výťah - FMR KÚ 1 - Nitra 
PD Cyklotrasa Univ.most- Štúrova - aktualizácia - FMR KÚ 1 
PD synagóga odvlhčenie aktualizácia - FMR KU1 
PD Námestie Jána Pavla II. - FMR KÚ1 
PD Zimný štadión Nitra  - protipožiarne opatrenia - FMR KÚ 1 
PD chodník ul.Hájska - FMR KÚ 9 
PD Odvodnenie Urbánkova ul. 
PD Mostná - VMČ 2 
PD MK Orechov dvor 
PD Reorganizácia ulice Hollého 
PD Radlinského 
PD Predĺženie pešej zóny I. etapa 
PD cyklotrasa Living park - Dobrotka 
PD cyklotrasa AS-Čs.armády 
PD cintoríny - VMČ 6 
PD rekonštrukcia MK Willermova - VMČ 7 
PD MK Kúria (vrátane VO) - VMČ 7 
PD MK Pri Dolci (vrátane VO) - VMČ 7 
Prípravná a projektová dokumentácia 
PD autobus.zastávka Kmeťova-Hornostavská 
PD SO Kmeťova 2-16 
PD SO Na dolinu (komunikácia,chodník,VO) 
PD parkovisko Na Hôrke 1-15 
PD Bežecký ovál ZŠ Benkova 
PD chodník Štúrova od Nipeku po Chladfruct 
PD chodník Jelenecká 
PD Bežecký ovál ZŠ Fatranská 
PD chodník a odvodnenie ul.Slamkova 
PD chodník ul.Rabčekova a Golianovská 
PD rekonštrukcia ZŠ Fatranská alok.Pracoviska 
PD Rámové mosty - Vodoochranné opatrenia - Dlhá ul. 
PD predĺženie ul.Dr.Budayho 
PD plaváreň Klokočina 
PD debarierizácia vstupov na športoviská 
PD vybraných vnútroblokov (Ďumbierska, Beethovenova-Bizetova) 
PD MŠ Čajkovského - vzduchotechnika 
PD Parčík Hlboká 
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PD na vodný systém v mestskom parku 
PD Vnútroblok Bernolákova 
PD chodník Mikova Ves autobusová zastávka 
PD obnova MC Akademická,Hviezdoslavova, Palánok, Bratislavská 
PD SO Škultétyho 4.etapa 
PD rekonštrukcia a rozšírenie kapacít MŠ Horné Krškany 
PD (aktualizácia) - Dom smútku Dolné Krškany 
PD rozšírenie KD Dolné Krškany o výdajňu stravy 
PD bezbariérové prepojenie ulice Škultétyho a BD č.26,38,30 
PD chodník Kláštorská od Klinčekovej ul. po Nemocnicu sv.Svorada 
PD MC Dubová - oporný múr 
PD revitalizácia vnútrobloku Tribečská 
PD revitalizácia vnútrobloku Čajkovského 
PD Zberové dvory v meste Nitra 
PD zadržiavanie dažďovej vody Novomeského 
PD stavby úprava Tehelnej ulice 
PD Cyklotrasa Slančíkovej 
PD Cyklotrasa - prepoj DD Ranč - Janíkovce 
PD školské objekty 
PD ul.Sadová - dažďová kanalizácia 
PD Debarierizácia objektu Správy cintorínov na Cintorínskej ul. 
PD MK Špitálska 
PD MC Nitrianska 
PD SO chodníka a park.Čajkovského 5-9 
PD stavebné úpravy križovatka Štúrova-Štefánikova+IS(aktualizácia) 
PD parkovisko Tr.A.Hlinku 27-33 + geodetické zameranie 
PD LED Info Tabule 
PD MŠ Staromlynská (OŠMaŠ) 
PD oprava bazénu Letné kúpalisko 
PD - Dom smútku cintorín Krškany - aktualizácia 
PD parkovisko Tr.A.Hlinku č.36 
PD Parkovisko Ľ. Okánika 4 
PD Klientske centrum MsÚ 
PD Námestie Jána Pavla II. 
PD Zberný dvor Dražovce 
PD Rekonštrukcia a dostavba kuchyne a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže 
PD MŠ Alexyho - zateplenie 2 pavilóny 
PD MŠ Golianova - dostavba + zateplenie 
PD MŠ Vansova - zateplenie 
PD MŠ Piaristická - zateplenie 
PD MŠ Belopotockého - zateplenie, terasy 
PD MŠ Ľ. Okánika -  statika 
PD CZ Párovské Háje - doplnenie PD 
PD ZŠ Beethovenova - rekonštrukcia kuchyne 
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PD ZŠ Na Hôrke - rekonštrukcia kuchyne 
PD MŠ Lomnická - intergeneračné centrum (MŠ,klubové priestory pre seniorov,komunitná 
klubovňa) 
PD Šúdolská - rekonštrukcia 
ZŠ Tulipánova elektrická prípojka NN 
Detské hracie prvky Kynek 
Bezbariérové prepojenie ulice Škultétyho a BD č.26,38,30 
Stavebný dozor BD Tehelná 
Obradná sieň, rozšírený cintorín Dolné Krškany, I. etapa - VMČ 1 
Parkovisko Benkova pri TS-21 - FMR KÚ 1 
Verejné osvetlenie Párovský cintorín - FMR KÚ 1 
Kanalizačná prípojka pre jestv. kaviareň Starý park, p.č. 158/3, k.ú. Nitra - FMR KÚ 1 
Chodník Jelenecká - FMR KÚ 4 
Studňa so závlahou Kynek (na futbalovom ihrisku) - FMR KÚ 5 
Priechod pre chodcov s osvetlením Dlhá ul. Nitra-Janikovce - FMR KÚ 8 
Protipovodňové opatrenia KC Martinský vrch 
Cyklopodjazd Univerzitný most verejné osvetlenie 
NN prípojky k LED panelom pri Zastávkach Tržnica a COOP 
Dom smútku Dolné Krškany - dofinancovanie 
Priechod pre chodcov Dlhá ul. Mikov dvor - VMČ 7 
ZŠ Topoľová - rekonštrukcia kuchyne 
Obnova MC Akademická, Hviezdoslavova, Palánok, Bratislavská 
Rekonštrukcia budovy p.č. 3791/1 k.ú. Párovské Háje 
Rázcestie schodisko na hrad 
Obnova Tehelnej ulice 
Rekonštrukcia budovy p.č. 3791/1 k.ú. Párovské Háje- FMR 10 
Súvislá oprava miestnej cesty Špitálska 
Mestský cintorín Horné krškany - VO VMČ 1 
MK + Chodník Zlievarenská VMČ 1 
Rekonštrukcie MK VMČ 1 
Investície FMR KÚ 1 - Nitra 
Parkovisko pri Poliklinike Párovce -  FMR KÚ 1 
Investície FMR KÚ 2 - Chrenová 
Bezpečné priechody - Výstavná 3, Fatranská Lidl, Tr.A.Hlinku,Cintorín - FMR KÚ 2 
Investície FMR KÚ 3 - Dražovce 
Rekonštrukcie MC Lidická, Lužianska, Atlasova - FMR KÚ 3 - Dražovce 
Obnova ul.Dolnohorská FMR KÚ 4 - Zobor 
Obnova ul.Dolnohorská od Oravskej ul. po zrekonštr.časť 
Investície FMR KÚ 5 - Mlynárce 
Investície FMR KÚ 6 - Horné Krškany 
MK+Chodník Zlievarenská  - FMR KÚ 6 
Investície FMR KÚ 7 - Dolné Krškany 
MK+Chodník Zlievarenská  - FMR KÚ 7 
Obnova chodníka ul.Novozámocká 102-106 - FMR KÚ 7 
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Investície FMR KÚ 8 - Veľké Janíkovce 
Investície FMR KÚ 9 - Kynek 
Investície FMR KÚ 10 - Párovské Háje 
Investície FMR KÚ 11 - Mikov Dvor 
Rekonštrukcia MK - VMČ 2 
MK Vodná 
Obnova MC Braneckého,Akademická,Dolnočermánska 
Parkovisko pri Poliklinike Párovce 
Rekonštrukcia strechy Mestskej športovej haly 
Rekonštrukcie MK VMČ 3 
Rekonštrukcie MK VMČ 4 
Rekonštrukcie MK VMČ 5 
Rekonštrukcie MK VMČ 7 
Stavebný dozor - rekonštrukcie 
Výťah SZSS ul. Jánskeho 7 
Výťah SZSS ul. Jánskeho 7 - FMR 2023 
 

Doplnenie elektroinštalácie a osvetlenia Kino Palace 
 

Doplnenie inkluzívnych prvkov na DI 
Inkluzívne hracie prvky na DI 
 

Pasportizácia miestnych komunikácií 
Parkovacie automaty - Parkovacia politika 
PD Bezpečné priechody - VMČ 2 
PD Parkovacia politika 
Prípravná a projektová dokumentácia- PRESUN 
PD Križovatka ciest Trnavská a Hlohovecká 
PD most ul. K rieke k ČOV 
PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Tr.A.Hlinku - Akademická 
PD Zmena signálnych plánov CSS križovatka Wilsonovo nábr.-ČSA-Tr.A.Hlinku 
PD pre návrhy a zmeny dopravného značenia 
PD Úprava nástupných plôch HaZZ 
PD most Zelokvet 
PD most Vodná ulica 
Parkovacie miesta - Schurmanova 1 - PRESUN 
Parkovacie miesta - ZŠ Tulipánová 1.etapa - PRESUN 
 
Doplnenie VO v meste 
Nákup techniky pre VDZ 
SMsS nákup techniky 
Odvodnenie Novomeského 6 - I. etapa  

U z n e s e n i e    číslo     486/2024-MZ 
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prezentácia – 18 
za – 16 
proti – 0 
zdržal sa – 2 
Návrh bol schválený. 
 
 
7. Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Klokočina – Dolnočermánska ulica 

          mat. č. 654/2024 
 
Materiál uviedol Ing. arch. Milan Csanda, hlavný architekt mesta Nitra. 
 
Spravodajca: p. Peter Mezei  
 
Hlasovanie č. 30 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  
na obstaranie Územného plánu zóny Klokočina – Dolnočermánska ulica 
s c h v a ľ u j e     
obstaranie Územného plánu zóny Klokočina – Dolnočermánska ulica spolufinancovaním Mesta 
Nitra a spoločnosťou DEFIND, s.r.o., Horná 65A, Banská Bystrica, vlastníka pozemku 
v záujmovom území zóny, rovnakým podielom na nákladoch za obstaranie územného plánu 
zóny.  
o d p o r ú č a   hlavnému architektovi mesta  
v spolupráci s vedúcim odboru ekonomiky a rozpočtu zabezpečiť  finančné prostriedky                                      
na spolufinancovanie obstarania ÚPNZ Klokočina – Dolnočermánska ulica, rozpočtovým 
opatrením z kapitoly OVaR položka: „ PD Plaváreň Klokočina “ do kapitoly ÚHA položka: 
„ÚPNZ Klokočina – Dolnočermánska ulica“ vo výške 15 000 € vrátane DPH   
 
U z n e s e n i e    číslo     487/2024-MZ 
 
prezentácia – 19 
za – 19 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
8.  Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Pod Šúdolskou ulicou, Nitra   

          mat. č. 655/2024 
Materiál uviedol Ing. arch. Milan Csanda, hlavný architekt mesta Nitra. 
 
Spravodajca: p. Štefan Štefek 
 
Hlasovanie č. 31 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh      
na obstaranie Územného plánu zóny Pod Šúdolskou  ulicou, Nitra 
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s c h v a ľ u j e     
obstaranie Územného plánu zóny Pod Šúdolskou ulicou, Nitra s podmienkou, že žiadateľ 
uhradí náklady na obstaranie predmetnej územnoplánovacej dokumentácie zóny 
 
prezentácia – 17 
za – 16 
proti – 0 
zdržal sa – 1 
Návrh bol schválený. 
 
 
9. Návrh na obstaranie Územného plánu zóny Diely centrum Sever, Nitra 

mat. č. 774/2024 

Materiál uviedol Ing. arch. Milan Csanda, hlavný architekt mesta Nitra. 
 
(bez spravodajcu) 
 
p. Obertáš – ja sa chcem len spýtať, nikde tam nie je písane. V akej výške je financovanie toho 
obstarávania územného plánu. Je tam nejaké spolupodieľanie. Iniciátor bol žiadateľ? Na 
Šúdolskej napr. tam sa bude v plnej výške podieľať žiadateľ. Tuto to trošku máme vábne, že aj 
mesto, aj žiadateľ. Viete mi k tomu niečo bližšie vysvetliť?  
 
p. Csanda – k tomuto materiálu, pokiaľ viem, tak je tam s podmienkou, že žiadateľ uhradí 
náklady na obstaranie tejto dokumentácie v plnej výške, čiže podieľanie mesta je 0%.     
 
Hlasovanie č. 32 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh                   
na obstaranie Územného plánu zóny Diely centrum Sever, Nitra 
s c h v a ľ u j e     
obstaranie Územného plánu zóny Diely centrum Sever, Nitra  
s podmienkou, že žiadateľ uhradí náklady na obstaranie predmetnej územnoplánovacej 
dokumentácie zóny 
 
U z n e s e n i e    číslo     489/2024-MZ 
 
prezentácia – 17 
za – 17 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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10. Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych území s prvkami modrej a zelenej 
infraštruktúry“         mat. č. 766/2024 

 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu) 
 
Hlasovanie č. 33 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
a) návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Revitalizácia lokálnych 

území s prvkami modrej a zelenej infraštruktúry“ v zmysle vyhlásenej výzvy na podporu 
rozvoja prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách, kód výzvy PSK-MIRRI-
008-2024-ITI-EFRR, ktorej ciele sú v súlade s platným územným plánom mesta/kraja a 
platným programom rozvoja obce/mesta/kraja,  

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume  1 425 087,43 € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %                  

t. j. 114 006,99 € vrátane DPH, 
 
d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta. 
 
s c h v a ľ u j e 
a)  návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Revitalizácia lokálnych 

území s prvkami modrej a zelenej infraštruktúry“ v zmysle vyhlásenej výzvy na podporu 
rozvoja prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách, kód výzvy PSK-MIRRI-
008-2024-ITI-EFRR, ktorej ciele sú v súlade s platným územným plánom mesta/kraja                                         
a platným programom rozvoja obce/mesta/kraja,  

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume  1 425 087,43 € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %                        

t. j. 114 006,99 € vrátane DPH, 
 
d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 
 
U z n e s e n i e    číslo     490/2024-MZ 
 
prezentácia – 19 
za – 19 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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11. Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 
Slovensko s názvom: „Rekonštrukcia viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská 
mesto Nitra“          mat. č. 767/2024 

 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu) 

Hlasovanie č. 34 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
a)  návrh na predloženie žiadosti o  nenávratný  finančný  príspevok  „Rekonštrukcia  

viacúčelovej športovej plochy pri ZŠ Cabajská mesto Nitra“ v zmysle vyhlásenej výzvy                   
na investície do regionálnej a miestnej infraštruktúry pre pohybové aktivity a cykloturistiku, 
kód výzvy PSK-MIRRI-015-2024-ITI-EFRR,   

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume 254 559,35 € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %               

t. j. 20 364,75 € vrátane DPH, 
 
d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta. 
 
s c h v a ľ u j e 
 
a)  návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Rekonštrukcia viacúčelovej 

športovej plochy pri ZŠ Cabajská mesto Nitra“ v zmysle vyhlásenej výzvy na investície                    
do regionálnej a miestnej infraštruktúry pre pohybové aktivity a cykloturistiku, kód výzvy 
PSK-MIRRI-015-2024-ITI-EFRR,   

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume 254 559,35 € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %

 t. j. 20 364,75 € vrátane DPH, 
 
d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 
 

U z n e s e n i e    číslo     491/2024-MZ 
 
prezentácia – 20 
za – 20 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
12. Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 

Slovensko - SK - EFRR/KF/FST/ESF+ s názvom: „Rekonštrukcia kuchyne ZŠ 
Beethovenova“         mat. č. 768/2024 
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Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 
 
(bez spravodajcu) 
 
Hlasovanie č. 35 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
a)  návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Rekonštrukcia kuchyne ZŠ 

Beethovenova“ v zmysle vyhlásenej výzvy na podporu rozvoja regionálneho školstva, kód 
výzvy PSK-MIRRI-010-2024-ITI-EFRR,   

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume 889 958,70 € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %               

t. j. 71 196,70 € vrátane DPH, 
 
d)  dofinancovanie vzniknutých neoprávnených výdavkov, ktoré môžu byť identifikované 

poskytovateľom nenávratného finančného príspevku. 
 
s c h v a ľ u j e 
 
a)  návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Rekonštrukcia kuchyne                  

a jedálne ZŠ Nábrežie mládeže“ v zmysle vyhlásenej výzvy na podporu rozvoja 
regionálneho školstva, kód výzvy PSK-MIRRI-010-2024-ITI-EFRR,   

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume 889 958,70 € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %                

t. j. 71 196,70 € vrátane DPH, 
 
d)  dofinancovanie vzniknutých neoprávnených výdavkov, ktoré môžu byť identifikované 

poskytovateľom nenávratného finančného príspevku 
 
U z n e s e n i e    číslo     492/2024-MZ 
 
prezentácia – 21 
za – 21 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
13. Návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok z Programu 

Slovensko s názvom: „Revitalizácia lokálnych parkov na ulici Škultétyho-
Novomeského v Nitre a Jarmočnej ulici v Nitre“    mat. č. 769/2024 

 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu) 
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Hlasovanie č. 36 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
a)  návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Revitalizácia lokálnych 

území s prvkami modrej a zelenej infraštruktúry“ v zmysle vyhlásenej výzvy na podporu 
rozvoja prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách, kód výzvy PSK-MIRRI-
008-2024-ITI-EFRR, ktorej ciele sú v súlade s platným územným plánom mesta/kraja                                       
a platným programom rozvoja obce/mesta/kraja,  

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume  984 409,24  € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 %

 t.j. 78 752,74 € vrátane DPH, 
 
d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta. 
 
s c h v a ľ u j e 
 
a)  návrh na predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok „Revitalizácia lokálnych 

území s prvkami modrej a zelenej infraštruktúry“ v zmysle vyhlásenej výzvy na podporu 
rozvoja prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách, kód výzvy PSK-MIRRI-
008-2024-ITI-EFRR, ktorej ciele sú v súlade s platným územným plánom mesta/kraja                                       
a platným programom rozvoja obce/mesta/kraja,  

 
b)  výšku celkových výdavkov na projekt v sume  984 409,24  € vrátane DPH, 
 
c)  spolufinancovanie projektu z celkových oprávnených výdavkov na projekt vo výške 8 % 

 t. j. 78 752,74 € vrátane DPH, 
 
d)  zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta 
 
U z n e s e n i e    číslo     493/2024-MZ 
 
prezentácia – 20 
za – 20 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
14. Návrh Dodatku č. 11 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 4/2014                                                   

o sociálnych službách v znení Dodatkov č. 1 - 10    mat. č. 747/2024 
 

Materiál uviedla PhDr. Naďa Šimová, vedúca odboru sociálnych služieb. 

Spravodajca:        p. Miloslav Špoták  
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Hlasovanie č. 37 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 
Dodatku č. 11 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry  č. 4/2014 o sociálnych službách 
v znení Dodatkov č. 1 – 10 
 
u z n á š a  s a   n a   v y d a n í 
Dodatku č. 11 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 4/2014 o sociálnych službách                      
v znení Dodatkov č. 1 – 10 
 
U z n e s e n i e    číslo     494/2024-MZ 
 
prezentácia – 21 
za – 20 
proti – 0 
zdržal sa – 1 
Návrh bol schválený. 
 
 
15. Návrh na schválenie projektových zámerov v rámci UMR Nitra z prostriedkov 

Programu Slovensko        mat. č. 770/2024 
 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu) 
 
p. Obertáš - moja otázka. Pán Csanda, vy ste myslím, že skateparku dávali také krásne 
vyjadrenie, až som ho skoro zožral aj s navijakom. Skúste nám to teda ešte aj na záznam 
povedať priamo, nech aj verejnosť vidí, že zeleň urbárno ekostabilizujúca, je dnes bez 
problémov možné zavaliť 1500 štvorcami betónu. Skúsme to takto, nech aj verejnosť vie, že 
keď má náhodou na pozemku takúto zeleň, kľudne môže betónovať, stavať a robiť si, čo chce. 
Lebo ja som to z toho tak pochopil, z toho vášho dovetku, aj keď troška iná debata bola 
sketparku u vás a čo mám v materiáli. Ja verím, že rovnako aj to, aj Okresná prokuratúra 
zhodnotí to vyjadrenie, že teda áno, máte pravdu a všetko je v súlade so zákonom. A skúste to 
teraz takto na záznam, ešte raz zhrnúť. A ešte, či tam môže aj reštaurácia v zeleni 
ekostabilizujúcej urbárnej vyrasť bez problémov v našom meste? 
 
p. Csanda - v zásade, ak mám zhrnúť to stanovisko, tak asi ho nebudem celé čítať. Po 
preštudovaní toho projektu, ktorý riešil nielen samotnú tú spevnenú plochu, ale určitú ucelenú 
časť územia, tak je zrejmé, že v území tento projekt rieši nové spevnené plochy v rozsahu 
1500 m². V tom vymedzenom území už sa nachádzalo zhruba podobné množstvo spevnených 
plôch existujúcich a spolu sa tam vlastne v tom vymedzenom území bude nachádzať 3000 m² 
plôch, čo je 34 % riešeného územia. Vyslovene uvádzam v tom stanovisku, že samotná 
vegetácia nemá žiadne parametrické regulatívy, ktoré by sa dali merať a tým pádom vlastne 
vyhodnotiť. A vlastne v rámci toho vyjadrenia teda ďalej uvádzam, že na základe toho prebehlo, 
teda okrem iného prebehla architektonická súťaž s obsadením, významným obsadením 
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krajných architektov a vlastne v rámci toho vyhodnocovania sa vyhodnocovalo aj to, či táto 
funkcia, tento typ stavby v území prípustný. Na základe toho som konštatoval, že v tom čase a 
teraz tu musím vlastne upozorniť, že bolo to v čase pred 1.4.2024, teda tohto roku, sa vydávali 
nie záväzné stanoviská, ale stanoviská, v rámci ktorých aj útvar hlavného architekta alebo 
akoby aj orgán územného plánovania ako celok mohol jednotlivé vyjadrenia, odporúčania 
využívať aj smernú časť územného plánu. Čo aj vlastne v tom samotnom stanovisku, ktoré bolo 
v tom čase vydané, využil. Na základe toho som vlastne konštatoval, že tak, ako to bolo vlastne 
v tom čase vydané, mám za to, že je táto stavba alebo tento zámer v súlade s územným plánom 
mesta Nitra. 
 
p. Obertáš - tzn. urbánec z ekostabilizujúcej môžeme aj reštauráciu bez problémov postaviť, 
mimo tých 1500 štvorcov betónu? Môžeme stavať aj reštaurácie. Urbárna zeleň, 
ekostabilizujúca. A teda ako vás správne chápem, je to stanovisko v súlade s platným územným 
plánom a môžeme kohokoľvek z mesta teda alebo kto v tom čase toto žiadal, nemohli sme ho 
diskriminovať a mohli sme povoliť v tej urbárnej zelene ako stabilizovať podobnú stavbu. A 
nadviažem potom ešte na CVČ Domino. My sme mali stretnutie teda v rámci rady školy aj k 
tomu riešeniu ihriska. Pán viceprimátor Medzei povedal, že nejaké drobné zmeny tam môžu 
byť uskutočnené. Nie som stavbár priznám sa, ale ak raz stavebné územné povolenie, je 
vypracovaná komplet dokumentácia, v akom rozsahu sa vôbec môžu robiť nejaké zmeny? Lebo 
teraz poviem otvorene, že sa to tu tlačí nasilu, aj ten skatepark, aj to CVČ Domino. Nejaká 
diskusia vznikla, a aj v tej správe je písané, že sa stretneme ešte v januári. Tzn. ja som z toho 
stretnutia, Peter, mal len pocit, že toto, čo ste vy navrhli, to je najlepšie, čo doma máme. Nič 
iné sa teda už nemôže navrhovať, aj keď drobné úpravy sa tam môžu robiť, ale toto je najlepší 
návrh a nech ho nespochybňujem. Prepáč, že som mal z toho stretnutia ten pocit. Tak ja neviem, 
ja určite nechcem ani ovplyvňovať kolegov, ale sú tu dve veci v tomto materiáli, ktoré podľa 
mňa sú nasilu tlačené, sú v rozpore. Ja som zvedavý, keď dáme podnet na preskúmanie tohto 
stanoviska útvaru hlavného architekta, či to nebude spochybňované nejakým nadriadeným 
orgánom. Necháme sa prekvapiť, ako pri Osvaldovej. Ale v rámci tohto neviem, či ten materiál 
je vhodný vôbec na schválenie v tomto stave, ako je, lebo nejaké sľuby tu dávať, nejaké 
stanoviská tu vypisovať, potom to tu natlačiť a tváriť sa, že všetko je v súlade, nebojte sa nič, 
všetko bude okej. My toto schválime, však ste to schválili, však je dokumentácia, však je 
stanovisko. Ja mám z tohto veľmi zmiešané pocity a za mňa, ja by som skôr dával asi návrh 
vrátiť materiál na dopracovanie v zmysle nejakej diskusie, pretože tá diskusia bude pokračovať. 
CVČ Domino 17. 1. ak sa nemýlim, takže dávam pozmeňovací návrh - „Vrátiť materiál na 
dopracovanie v zmysle diskusie.“ A možno rozpracovať aj ten skatepark tak, aby aj obyvatelia, 
príslušné mestské časti si boli vedomí, že to stanovisko nie je záväzné ÚHA. A teda nie je 
problém v meste Nitra stavať na urbárnej zelene ako stabilizujúcej 1500 m² betom s 
reštauráciou. Aspoň teda do toho dátumu. Takže dávam pozmeňovací návrh - MZ vracia 
materiál na dopracovanie v zmysle diskusie. 
 
p. Špoták - myslím si, že si si vlastne aj odpovedal na všetky otázky, sa mi zdalo.  
 
p. Mezei - čo sa týka skateparku a spomínaného súladu alebo nesúladu, tak myslím, že pán 
hlavný architekt veľmi trefne poznamenal to gro tej problematiky. A teda aj to, že po 
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preštudovaní toho samotného stanoviska, ktoré bolo v danom čase vydané a bolo podkladom 
ku konaniu o vydaní uzemka, stavebka. Takže on nenašiel nejaké rozpory. Zároveň treba 
povedať, že bolo to gro toho stanoviska, čo tu bolo povedané. Sú tam, samozrejme, ďalšie veci, 
ktoré sú, že vo väzbe alebo v súvislosti s tou funkciou zelene a ďalšie a ďalšie faktory. 
Samozrejme, akékoľvek orgány, ktoré sú nám nadradené, či už napr. okres alebo teda 
ministerstvo alebo niekto, kto sa tým bude zaoberať, tak bude vychádzať úplne z obdobných 
podkladov, ako u toho hlavného architekta. Čiže tie možnosti posudzovania sú nejakým 
spôsobom limitované a treba sa v nich hýbať. Čiže to sú veci, s ktorými vie pracovať aj iný 
orgán a musí byť schopný sa na to odvolať. Boli tu rozdebatované ešte témy alebo téma CVČ 
Domino. Ja by som veľmi nerád teraz rozprudzoval akúkoľvek diskusiu, pretože tá diskusia 
bola na tej mimoriadnej rade školy dobrá, rozsiahla. A dovolím si tvrdiť, že v tej druhej polovici 
aj veľmi konštruktívna, za čo ďakujem všetkým teda, ktorí tam boli, vrátane pani poslankyni 
Rácovej a pani poslankyni Královej, ktorí mali odôvodnené pripomienky, z ktorých časť bola 
vysvetlená a časť je na nejaké ďalšie doriešenie. Ako tu bolo povedané. Čo ma ale teší, že sú to 
minimálne zásahy do toho projektu, s ktorými sa vieme relatívne v krátkej dobe vysporiadať, 
zapracovať ich a zapracovať ich aj do prípadných zmien v stavebnom povolení. Ak to mám 
zhrnúť, tak tam zazneli veci, ktoré sa týkali samozrejme toho zázemia a šatní, ktoré bolo 
vysvetlené, že sú súčasťou pôvodného zámeru, ale kvôli fondov, sa to tam neobjavilo v tej 
dokumentácii, ktorá bola finišovaná. Ale pokiaľ bude záujem to doplniť, čo teda vzišlo z toho, 
že bude, tak sa to doplní, na čom sme sa zhodli. Ďalej tam bolo obmedzenie parkovania vozidiel 
za CVČ Domino, aby tam teda nechodili cudzí, čo je teda opäť taká tá funkčná pripomienka zo 
strany CVČ Domino. Ďalej sa riešilo nastavenie prevádzkového poriadku a možno doplnenie 
nejakých pár kúskov oplotenia, aby ten areál bol uzatvoriteľný aspoň v tej časti, ktorá nie je 
primknutá k tomu verejnému priestoru. A potom tam bola pripomienka k polohe smetných 
nádob, aby sa dostali bližšie k ulici, čo je opäť vec, ktorá nie je principiálna z hľadiska toho 
projektu. A ďalej tam bola pripomienka alebo teda dotaz k tvrdosti toho povrchu, kedy aj 
samotní ľudia z CVČ Domino veľmi jasne povedali, že ten povrch potrebujú tvrdý kvôli tomu, 
že tam okrem športov robia rôzne vystúpenia, robia tam rôzne jazdy na bicyklikoch a pod. pre 
tie deti. Čiže toto je vec, ktorú oni potrebovali. A naozaj to skôr boli pripomienky také tie 
užívateľské, ktoré tam vieme zapojiť, ale nie je to niečo, čo by negovalo zámer toho projektu. 
Práve naopak. Aj ľudia z CVČ Domino, sami povedali, že to, čo tu je dnes predložené a aj 
potom vysvetlení z našej strany a zo strany aj autorov je priechodné. A boli by radi, keby to 
tam je, ak sa tam týchto pár vecí dopracuje. Čiže toto je potrebné povedať. A zároveň 
schválením dnes toho materiálu, tá kontrola nad tým projektom nekončí zo strany mestského 
zastupiteľstva. Takže je potom úplne namieste tie veci, ktoré majú byť zapracované, 
skontrolovať, či sú tam už zapracované, ale nie je dnes dôvod na toto nejakým spôsobom odtiaľ 
vypúšťať. Pretože stále je to ešte v rukách zastupiteľstva v tých ďalších krokoch. Čiže netreba 
tam nejakú obavu, ide o to, aby sme ten čas zbytočne nenaťahovali a tak, ako sme sľúbili, 
myslím na január, sme sa dohodli, že spravíme ďalšie sedenie z radov školy, kde týchto 6 
bodov, ktoré sme si identifikovali ako problematické, tak si ich vyjasníme a zapracujeme. Takže 
nie, nebol tam nejaký zásadný problém a stále to ešte bude v rukách mestského zastupiteľstva, 
aby sme to dopracovali tak, ako potrebuje Centrum voľného času Domino v tých intenciách, 
ako bolo povedané na rade školy. 
 



87 

 

p. Obertáš - Peter, krásne si to zhrnul. Ja som sa ťa opýtal jednu jedinú otázku. Keď sme 
nastúpili do funkcie poslancov v roku 2022, aj pán Štefek tam bol, bolo spoločné stretnutie k 
projektu CVČ Domino. Moja otázka bola, čo sa za dva roky zmenilo v tom projekte? Nič, to 
bola odpoveď, nič. Teraz zrazu, keď nám horí termín, spraví sa stretnutie, poslubuje sa, 
zapracujú veci. Ja sa pýtam, prečo ste neboli aktivni 2 roky? Veď sme tu verejne prezentoval 
viacerí poslanci, že s tým návrhom nie sme spokojní. A rovnako aj CVČ Domino. Ja kvitujem, 
že teraz sa konečne po dvoch rokoch spravilo prvé stretnutie, ale vlastne sa nič dva roky 
nerobilo, aby to vyhnilo a potom. Ja som to povedal otvorene, potom sa tu bude plačkať, že zlí 
poslanci nechcú schváliť. Ale dva roky ste vy vlastne vôbec nemienili k tomu diskutovať. Preto 
ja trvám na tomto návrhu. A rovnako zvažujeme teda podať aj podnet v rámci stanoviska k 
tomu skateparku. My nie sme stotožnení s tým a nech rozhodne možno ten, kto má odborne k 
tomu.  
 
p. Mezei - takže z tej rozpravy, čo som to počul, som pochopil, že ten projekt sa naťahoval a 
predlžoval a aby sme ho ďalej nepredlžovali, tak ten materiál neschválime a vrátil ho na 
dopracovanie. Dobre. 
 
p. Obertáš - neprekrucujú slová. 2022, november, stretnutie poslancov v 634. Do 2024 
dnešného mesiaca ste s tým nespravili nič, ani len to stretnutie sa nezvolalo. Ešte raz, ani to 
stretnutie sa nezvolalo. Až na základe toho, že rada školy vôbec zamieta celý tento projekt, sa 
zvolalo nejaké stretnutie, takže buďme úprimní. Peter, prosím ťa, neklam, idú vianočné sviatky, 
neklam, lebo nebude darček, nebude Ježiško. 
 
p. Rácová - ja nechcem zdržovať, ale my sme tomu venovali dosť času a pán viceprimátor 
Mezei to tak, ako prebehol. Ja som si ten zápis robila, aj som si veľmi podrobne pozrela 
zápisnicu a chcela by som vám všetkým povedať vlastne, čo sa stalo. Stalo sa to, že sa zmenil 
účel priestoru, nikto sa s nami o tom neradil, pravdaže. Nevieme, kto dal takýto pokyn. Účel 
priestoru sa zmenil. Pani Dulíková to tam potvrdila, účel priestoru bolo ihrisko a zázemie pre 
CVČ. Ale ona dostala za úlohu vytvoriť projekt na verejný priestor a na uličný otvorený 
priestor. A ona tento projekt takto aj pripravila. Keď sme to tak, ako povedal pán poslanec 
Obertáš, my zistili, že ten projekt vlastne nie je v súlade s tými predstavami, ktoré malo Domino 
zmietli sme to zo stola. Dva roky to stálo v zásuvke. A teraz konečne, keď sme do toho buchli, 
že chceme znovu o tom rokovať a riešiť. Predstavte si, že prídu na rokovanie naši priatelia s 
tým istým projektom, ktorý sme videli pred dvoma rokmi. Bez jedinej zmeny, bez jedinej 
zmeny. Ale aspoň s tým, že obhajujú a vysvetľujú, čo sa stalo. Hlavne teda pani Dulíková, 
vážim si jej otvorenosť a čestnosť, že priznala a že je hrdá na svoju prácu, že vytvorila takýto 
nádherný uličný otvorený priestor. Takže CVČ nemá šatne, nemá to zázemie. Poviem vám, len 
odfotila som si ten pôdorys. Tá búda. Pomenovali sme to z pracovných dôvodov, že búda. Búda, 
ktorá by tam mala stáť, má pôdorys 5,45× 12,38 zaokrúhlene. To je taká väčšia obývačka, áno. 
To má byť zázemie, pre CVČ Domino. A že vraj tie šatne budú hore. Áno, pán viceprimátor, 
veľmi dobré poznámky máš, nebol by ste zlý žiak. Dobre si poznačil všetky pripomienky, asfalt, 
umiestnenie atď.. Ale tieto tri pilotné veci, o ktorých ja hovorím, zmena účelu. Teraz ta búda 
bude v projekte, pán viceprimátor alebo nebude? To nám totiž nikto nevedel odpovedať. Boli 
názory, že bolo by dobré ten projekt podať bez tej búdy a že tá búda to zázemie, že sa urobí 
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dodatočne alebo urobiť ju tak, ako ju pani Dulíková naprojektovala. A potom tie šatne sa na 
tom prvom poschodí dobudujú, veď tá statika je na to pripravená. No tak ja tomu neverím, že 
by niekto tam dobudovával šatne. Takže tieto dva problémy. Ale tretí najhlavnejší je, že CVČ 
Domino utrpelo z toho šok a pýtalo sa, kto bude mať starostlivosť, zodpovednosť a 
kompetencie? Za čo kto bude zodpovedať za ten verejný priestor, ktorý tam je vytvorený. 
Nádherne s pergolami, spínavými rastlinami. Pani poslankyňa Králová, tá im teda dala tam 
školenie. Čo si mi, aké sú krásne tie, tie popínavé rastliny a ako sa o KO trebárs starať a keď sa 
o to nestaráme, ako to dopadne, nikto neodpovedal tomu riaditeľovi, že tie kompetencie budú 
takéto. Pán riaditeľ, ty budeš mať kľúče od ihriska a od parkoviska, kde žiadal rampu a všetko 
ostatné budú mať napr. mestské služby. Nikto mu neodpovedal. A dnes to ideme zaradiť bez 
toho, že by sme poznali odpoveď na túto otázku, na tieto otázky, ktoré sa ja pýtam. Takže 
prosím, podporujem návrh pána poslanca Obertáša, ale keď už o tom hovoríme, môže nám 
niekto povedať a informovať nás. Ten projekt na tento nádherný uličný otvorený priestor sa 
podá okrem ihriska aj s tým zázemím, s tou, slušne to poviem, s tou budovou, ktorá má pôdorys 
a jedno prízemie 545 a 12 379. Podá sa ten projekt aj s touto budovou alebo bez nej? A po 
druhé, druhá otázka, na ktorú čaká aj CVČ a nás to zaujíma tak isto. Kto sa bude starať o ten 
areál a ako? Kto čo bude mať na starosti? Pokiaľ nevieme odpovedať na tieto otázky, nemôžme 
to zaradiť do ÚMR pán Mezei. Prosím vás, tak teda sa rozumne dohodnime. 
 
p. Špoták - ja len niektoré tie údaje, doplním. 12 celá niečo krát 5,5. Áno, to celkom slušná 
obývačka 70 m², pričom je tam možné poschodie. Dohromady 140 m², murovaná budova. Čiže 
celkom veľká búda 140 m² ako trojizbový alebo štvorizbový. Ale nebolo v projekte navrhnuté 
priamo, keď neboli jasné podmienky programu Slovensko a uvažovalo sa a dopĺňa pán Ballay, 
s pôvodným IROP-om, kde neboli oprávnené budovy ako také. Ale myslím, že v Programe 
Slovensko časti sú aj budovy oprávnené. To ma doplní a ešte ja iba doplním, že či uličný 
priestor. Stále to zostáva školský areál a bol by otvorený školský areál, tak, ako je to aj v snahe 
mesta pri ďalších školských areálov. Ako už niektoré školské areály máme otvorené. Niekoľko 
rokov, sú otvorené, ako je Nábrežie mládeže, ako je Beethovenova škola a pod. sú otvorené. 
Ľudia ich môžu využívať aj cez víkend vtedy, keď je škola zavretá, v prípade škôl to môžu 
využívať poobede, túto by sa mohol využívať doobeda, aby to nebol priestor, ktorý je využívaný 
len na krúžky od tretej do ôsmej, cez pracovné dni. Ten priestor by mal oveľa širšie využitie. 
Ale väčšinou, keď sa toto hovorí, tak sa to nepočúva, že by mal väčšie využitie.  
 
p. Ballay - čo sa týka tohto projektu, tak na začiatku, keď sme nevedeli nastavenie a podmienky 
programu Slovensko, keď sa pripravoval, tak sa myslelo v tej dobe, že sa bude využívať tento 
projekt v rámci zelenej infraštruktúry obdobným spôsobom, ako sa robil dajme tomu park, Starý 
park, Nový park na Vašinovej. S tým, že prišli nové podmienky v rámci programu Slovensko, 
tak tento projekt nevieme realizovať cez 274 výzvu na zelenú a modrú infraštruktúru, nakoľko 
primárnou aktivitou v tomto je zelená infraštruktúra. Tento projekt to nespĺňa, avšak tento 
projekt spĺňa výzvu 514, ktorá hovorí o investíciách do regionálnej a miestnej infraštruktúry 
pre pohybové aktivity, cykloturistiku. Čiže jednou z aktivít je aj rekonštrukcia a tvorba športovo 
oddychových zón, čiže túto projektovú dokumentáciu, ak použijeme ako rekonštrukciu a tvorbu 
športovo oddychových zón, tak bude oprávnená v rámci programu Slovensko, aj s tou budovou, 
ktorú spomínate, pani poslankyňa. Čiže z môjho pohľadu, keď to budeme, poviem, že v 
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technickej a v sprievodnej správe, aj s tou budovou definovať ako športovisko, ktoré bude 
využívateľné a dajme tomu, že tam budú šatne a bude to zadefinované ako šatne, preto verejné 
prístupné športovisko. Hovorím verejne prístupné, nemôže to byť zadefinované, že čisto pre 
školu, ale škola ho bude využívať a musí byť akože aj verejné. Ale to je len hra z môjho 
pohľadu. Len hra so slovíčkami.  
 
p. Špoták - je to veľmi podobné ako telocvičňa pri Cabajskej. Bola zadefinovaná ako 
multifunkčná alebo nejaká športová hala, aby bola oprávnená. Túto je podmienka, že to musí 
byť otvorený teda pre verejnosť športový areál. Samozrejme sa dajú nastaviť hodiny otvárania, 
že či to bude zatvárané o ôsmej a pod. ale tam sú určité podmienky. Myslím, že to nie je v tej 
výzve, že tak to je na meste. Keď schválime správcu, že ho budeme platiť priamo odtiaľto, 
podobne ako sme schválili správcov školských areálov a doplácame ich školám. A buď to riešia 
školníci, pokiaľ tam bývajú alebo majú nejakých iných dohodárov, tak aj tuto môže byť. Aj 
dnes sme schvaľovali, myslím, že tú sumu alebo to vypadlo z rozpočtu, to už neviem, lebo som 
nevidel ten materiál. Ale mali sme v rozpočte správcov školských areálov, tých otvorených, 
ako je Nábrežie, Beethovenova. 
 
p. Králová - ja by som sa len chcela spýtať, dokedy máme schváliť vlastne tieto projektové 
zámery v rámci UMR, aby to bolo priechodné? Koľko tam máme času? Ja myslím akože 
termínovo, že či tento mesiac budúci alebo na to ešte máme nejaký čas. Že či máme ešte nejaký 
čas vôbec nad tým rozmýšľať alebo to zaradiť, vyradiť alebo presunúť na ďalšie rokovanie? 
Lebo tu to určite nevyriešime tak, aby sme nestrácali čas, že keď máme ešte čas, tak to schváľme 
teda na budúci mesiac. 
 
p. Špoták - ja sa pokúsim odpovedať. Toto presne nevieme. Ale čím viac to odkladáme, tým 
viac nám hrozí to, že nám prepadnú, alebo nám ich iné mesto zoberie časť týchto peňazí na 
ÚMR.  
 
p. Ballay - stále je to nové programové obdobie nastavené iným spôsobom, ako bolo nastavené 
doteraz. Nejedná sa o dopytovú výzvu, jedná sa o výzvu v rámci udržateľného mestského 
rozvoja, kde to schvaľuje kooperačná rada a následne sa podáva žiadosť NFP. V súčasnosti je 
tam určitá alokácia, kde v rámci UMR okrem mesta aj ďalších 26 obcí, ktoré podávajú svoje 
žiadosti na svoje športoviská. Momentálne sa tam nachádza 3,4 milióna eur, kde tie obce 
podávajú svoje žiadosti a môže sa stať, že táto alokácia bude schválená pre tieto obce. My sa 
snažíme robiť všetky kroky pre to, aby tá alokácia ostala pre mesto. Čiže na otázku, že aký 
máme čas, tak z môjho pohľadu čas nemáme, nakoľko ministerstvo na nás tlačí v tom, že treba 
čerpať zdroje. Lebo keď si povieme, tak nové programové obdobie je 21, 27 s tým, že sme v 
roku 24 a 25 sa bude vyhodnocovať, že koľko bolo vyčerpaných. Čiže čím ďalej to odkladáme, 
tým neskôr budeme vedieť čerpať. Čo sa týka následne nejakých administratívno procesných 
krokov je to o tom, že aby sme pochopili, že po schválení projektového zámeru v mestskom 
zastupiteľstve my vieme podať projektový zámer do kooperačnej rady. Kooperačná rada musí 
mať predložené materiály minimálne 45 dní pred jej rokovaním. Čiže na marcové zasadnutie 
kooperačnej rady sa zbierajú projektové zámery 20. decembra. Keď nestihneme termín 20. 
decembra, následne aj kooperačná rada bude niekedy v apríli až v máji, kedy vieme podať 
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projektový zámer. Následne trvá ministerstvu cca mesiac, dokedy sa schváli tento projektový 
zámer, dostaneme výzvu na žiadosť NFP. Následne my vieme podávať žiadosť NFP, kde proces 
je ďalších nejakých 90 dní, čiže čím ďalej to odkladáme, tým neskôr budeme mať schválený 
projekt a financovanie. Čiže keď to teraz odložíme na január, tak reálne vieme začať alebo resp. 
mať schválený tento projekt niekedy ku koncu roka 25. 
 
p. Špoták - akokoľvek to vyznelo? Tá otázka bola veľmi dobrá, čo povedala, čo predniesla pani 
poslankyňa Králová. Pretože nám hrozí v tom lete 2025, že môžeme prísť o 30 % alokovaných 
zdrojov pre mesto Nitra a ÚMR, čo je vlastne zjednodušene veľmi rýchlo vypočítané. 
15.000.000 nám môžu zobrať, premiestniť pre iný ÚMR a myslím, že toto je akože dosť vážna 
vec, čerpať prostriedky. Druhá vec, ktorú spomínal pán Ballay, je to, že tam sú žiadatelia z 
celého územia, a to nielen obce, ale aj univerzity a podobné subjekty. A máme tam žiadosť od 
univerzity na 3.000.000 na nich na nejaké športovisko a teraz je otázne, aký máme argument na 
to, aby sme neschválil ako operačná rada športovisko pre univerzitu. Keď tam my nebudeme 
mať žiadny projekt na športovú infraštruktúru, tak je možné, že tieto peniaze využije niekto iný 
v meste Nitra alebo na území UMR. Má to svoje rácio, teda, aby sa aspoň čerpalo, aby sme 
neprišli o tých 15.000.000. Takže možno podporíme športovisko. Teraz to má SPU. A tie teda 
budú musieť byť verejne prístupné, tak budú športoviská SPU verejne prístupné a nie CVČ 
Domino. Tam budeme mať parkovisko pre trhovníkov, ako bol tu záujem niekedy. Nemyslím, 
že od vás, ale pred pár rokmi bolo pre tržnicu dobre. Áno, môžeme to odkladať, ale možno už 
potom žiadne projekty nebudú. 
 
p. Ballay - ja by som chcel len jednu vec možno podotknúť, že ja viem, že je to nejakým 
spôsobom, ja by som možnože bol taký smelý, navrhol jeden taký proces, ktorým by sme to 
možnože vedeli buď urýchliť alebo možno úplne zaseknúť s tým, že v tomto momente, že by 
sa schválil tento projektový zámer, tzn., že my ako oddelenie budeme vedieť podať projektový 
zámer v tejto podobe na kooperačnú radu. Kde na kooperačnej rade sa nepredkladá projektová 
dokumentácia a ako to vyzerá, ale predkladá sa zámer a schvaľuje sa výška rozpočtu. Tá výška 
rozpočtu sa môže pri predkladaní NFP navýšiť maximálne o 10 %. Z tohto pohľadu budeme 
mať my otvorené ruky a schválený projektový zámer, aj tak to k vám príde na schválenie na 8 
% spolufinancovanie a v prípade, ak by sa nesplnili tie podmienky, ktoré tu vlastne rokujete 
celý čas. Tak príde k tomu, že moji zamestnanci alebo moji kolegovia, ktorí pripravili ten 
projektový zámer, robili veci zbytočne. A nepodala by sa žiadosť NFP, lebo my žiadosť o NFP 
bez vášho súhlasu, to boli tie 4 materiály predtým, my ho nevieme podať. S týmto, ak by sa to 
dnes schválilo, vieme to podať do 20. decembra a schvaľovalo by sa to na marcovej kooperačnej 
rade. Ale to neznamená, že následne viem podať žiadosť NFP bez ďalšieho súhlasu 
zastupiteľstva. 
 
p. Obertáš - ja zopakujem, dva roky sa s tým nerobilo nič. Skateparku sa vraciam. Teraz to 
budeme hrať na časovú tieseň, zlý Obertáš, zlí poslanci a pod. nech rozhodnú kolegovia, ako 
chcú. Ale ja sa pýtam, dva roky nič a teraz budeme tu vyplakávať. Ja som povedal, bude sa tu 
plačkať, že časová tieseň je. Vážení a takto budeme všetko, že teda keď vaša vízia niečo nebude 
prechádzať, takto nechajme vyhniť a potom to hoďme na časovú tieseň, a my dôjdeme o veľké 
peniaze. A zhodou okolností aj to ihrisko v rámci UKF bude teda v Nitre, bude to meste Nitra. 
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A prečo ste nechali tie dva roky vyhniť ten projekt a nevenovali ste sa mu? Ja sa pýtam jedno. 
Na toto asi odpoveď nedostanem. 
 
p. Špoták - nemyslím si, že to nechať vyhniť projekt, je tento prípad. Pred dvoma rokmi ste 
povedali, že tam je nejaká plechová búda a nie sú tam toalety, nie sú tam šatne, nie je tam žiadne 
zázemie. 
 
p. Obertáš - a prečo sa nezvolala stretnutie počas tých dvoch rokov? Prečo sa nezvolalo také 
stretnutie ako minulý týždeň? Pýtam sa.  
 
p. Špoták - až keď rada školy neschválila na základe neviem čoho.  
 
p. Králová - to znamená, ako som správne pochopila od pána Ballaya, keďže som tiež v 
rôznych pracovných skupinách, čo sa tohto týka, tak vlastne teraz sa podá iba čisto zámer a my 
ďalej s tým projektom potom vieme pracovať. My nedávame projektovú dokumentáciu, vieme 
do nej zasiahnuť a vedia sa do nej zapracovať nejaké požiadavky v prípade, že by poslanci 
nesúhlasili s tým, aby sa vlastne už potom ten projekt riešil v tom, ako je. Tak my tam môžeme 
mať alokované nejaké finančné prostriedky, ale nemusíme ich využiť, áno? Čiže vlastne by ten 
projekt tam nešiel. Okej, toto som chcela počuť. 
 
p. Mezei - myslím, že tu bolo veľa vecí povedané zo strany pána Ballaya. A zároveň boli 
povedané niektoré tie problémové body toho projektu, kde ich vieme zapracovať a nejak sa 
nezabrzdíme, že tie procesy vedia prebiehať spolu. Ale ak ten projekt nechceme podávať, ak 
nechceme, aby tam bol nejaký takýto voľnočasový areál pre CVČ Domino aj s pridruženým 
verejným priestorom. Ak to nechceme, tak prosím neplytvajme silami pracovníkov, ktorí na 
tom pracujú, ktorí na tom míňajú čas. A rovno povedzme, že nie, pretože ten priestor na 
zapracovanie toho rozsahu pripomienok, ktoré zazneli na rade školy, tu predsa je medzi tým, 
ako to dáme do kooperačnej rady a ako to budeme schvaľovať na mestskom zastupiteľstve 
alebo budeme schvaľovať spolufinancovanie. To je celé. 
 
p. Obertáš - mne je len ľúto, že v tomto materiáli je napr. Hangocka. Napchali ste to tam bez 
toho, aby sa, je to o komunikácii, opakujem o komunikácii. Bohužiaľ, ak sa dnes rozhodne, že 
sa vráti materiál dopracovanie, tak ani tá Hangocká nebude riešená v tom časovom slede. Na 
čo ste to tam pchali? Peter, ja sa pýtam jedno. Dva roky sa nič nerobilo. Ešte raz, ani sa 
nezvolalo rokovanie a presne teraz sa tu bude hrať na tú nôtu, že my sme tí zlí, lebo dva roky 
ste nechali vyhniť. A teraz časová tieseň. Už nám ujde dotácia a podobné. Ako bohužiaľ, páni, 
komunikujte s nami na jednej úrovni. My chceme tiež sa spolupodieľali na fungovaní mesta. 
Nie, že vy si poviete, a my sme ovečky, ktoré dvihnú ruku bez toho, aby sme pripomienkovali.  
 
p. Špoták - Hangócka vypadne na základe tvojho materiálu, ak bude schválený. 
 
p. Štefek - som rád, že som sa dostal k slovu pred pol piatou, lebo už za päť pol. Samozrejme, 
že to, čo teraz povedal Milo, s tým plne súhlasím. Aj dáme pozmeňujúci návrh, aby sme 
Hangócka dnes pustili. Ale rovnako tu počúvam veľmi vážne argumenty na ten prvý a druhý 
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projekt. A pritom prvom projekte, ktorý tu trvá už alebo prechádza tretie volebné obdobie, tretie 
volebné obdobie, vážený. Tak dnes tým kvôli ktorým som ja navrhol, že treba urobiť tam to 
zázemie, aby sa tie malé deti neprezliekali na chodbe a do pol pásma všelijako. Dnes ráno vám 
tu vystupovali. Tam boli spolužiaci môjho Šimonka, kvôli komu som to ja navrhol, že sa tam 
urobiť zázemie, nejakú šatňu. Prvá vec sa nám podarila vyriešiť s Lackom Peniažkom, ktorý 
teraz tu nie je, že sme tam aspoň šatňové skrinky dali. A teda ospravedlňujem, keď som ja 
možno povedal, že plechová búda a možno mohlo to aj z mojich úst vyjsť. Som rád, že tam 
bude dobudované druhé nadzemné podlažie, ale teda prvé nadzemné a druhé nadzemné, že bude 
dobudované. Ale tu zásadne, keď to má byť šatňa pre tie naše deti, tak musí byť prepojená 
nejakým tunelom, traktom, neviem, či všetkým, chodbou s hlavnou budovou. A to za mesiac, 
za 2, za 3. Takéto nedosiahneme žiadnou projektovou dokumentáciou vydaným stavebným 
povolením, pretože myslím si, že bývalý živnostenský dom je určite nejaká pamiatka, že za dva 
roky takéto povolenie dostaneme. Pani kolegyňa, ja viem, čo hovorím. Neviem, či si ty nosila 
deti do toho do centra voľného času by si bola svedkom toho, že čo sa tam deje na chodbách. 
Tzn. máme tu ešte nejaký priestor. Nie je to pravda, že keď to dnes nemáme do pol piatej, že 
bude zle. Keď si v januári sadneme k rozpočtu a týmto dvom projektom a povieme si, tak je tu 
priestor od toho dňa, keď sa dohodneme, ako to Vladko Ballay povedal, do 45 dní zvolať 
kooperačnú radu a tam tieto dva projekty potvrdiť. Ale prepáčte, dnes, keď my schválime tieto 
projektové zámery, tak ako tu v tejto podobe, tak úloha zastupiteľstva bude už len schváliť 
alebo neschváliť 8 % spolufinancovania. Teraz o pol roka už nič iné. K ničomu inému sa už 
nebudeme vyjadrovať. Takže buď kolega Obertáš opraví svoj pozmeňujúci návrh, že Hangócka 
púšťame už dnes, ale Hangócka môžeme kľudne pustiť. Hangócka, môže odísť. Otázne je, že 
či teda spĺňa aj tie veci, či to je naozaj vodozádržné opatrenie, ale dobre, nech ide. Takže Pali 
Obertáš, pýtam sa takto. Hangócka mám dať ja pozmeňovák, aby sme ju tam nechali? A 
zároveň dávam procedurálny návrh, aby sa o mojom návrhu hlasovalo, ako o prvom. Však 
vrátime, ale Hangócka posunieme. 
 
p. Špoták - ja len krátko zareagujem, nechcem sa už k tomu vracať. To už bolo tridsať krát 
hovorené, že pri podmienkach, keď sa robilo zadanie projektu, sme vychádzali z požiadaviek 
CVČ Domino, už som tu obviňovaný, že to dávam, hádžem na riaditeľa, ale on zastupoval vtedy 
CVČ Domino, ako aj dnes. Šatne pôvodne ani nechcel, to bolo až v ďalšom kroku. Chcel toalety 
a zázemie ako sklad a pre rodičov. A už vôbec tam nebola krytá chodba, ktorá by mala viesť 
do tej budovy, lebo toto sú ďalšie a ďalšie požiadavky. A to už naozaj potom ten projekt tak 
mení, že to už nemá význam ani prepracovávať. Ale žiadne tam neboli, žiadne požiadavky 
neboli na krytú chodbu.  
 
p. Greššo - ja len nadviažem na slová pána poslanca Štefeka. Bolo by fakt vhodné debatovať o 
tom, ale nie debatovať o tom, že my debatujeme a vy sa nejakým spôsobom vyviňujete z 
niečoho. Treba debatovať konštruktívne, treba si fakt zadefinovať a hlavne netreba sa tváriť, že 
jediná pravda na tomto svete existuje na vašej strane. Prosím vás, naozaj treba sa nejako 
rešpektovať a snažiť sa nájsť ten kompromis. Tento ekvilibrum, kde sa vieme stretnúť. Asi o 
tom toto celom je. Totižto bol som účastníkov, veľa rôznych debát na úrovni grémia, na úrovni 
možno nejakých pracovných skupín atď. častokrát. Bohužiaľ, skĺznu do takých 
nekonštruktívnych zbytočných debát, kde vlastne sa obhajuje vždy len jedna pravda a druhá 
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pravda nikdy alebo teda málokedy sa stane, že takéto pracovné stretnutia, na nich sa nájde aj 
nejaký kompromis. Takže o toto by som ja skutočne prosil, aby sme takýmto spôsobom 
komunikovali.  
 
p. Králová - tu ide o úplne niečo iné v tomto. Vlastne v rámci UMR, sú navrhnuté nejaké 
aktivity alebo nejaké projekty, ktoré rôzne organizácie navrhovali ešte dávnejšie. Momentálne 
tam ide o to, aby sa potvrdili niektoré z tých zámerov, ktoré sú v rámci UMR navrhnuté a 
nepredkladá sa k tomu projektová dokumentácia, aspoň tak som to pochopila od pána Ballaya. 
Tzn., že ak bude ten zámer toho projektu, dajme tomu Domina alebo hocičoho iného, zahrnutý 
v rámci UMR, budú naň alokované finančné prostriedky. S tým projektom sa stále dá ďalej 
pracovať, pretože projektová dokumentácia sa k tomu nepredkladá. Ak nebudeme súhlasiť s 
tým, ako poslanci, ako projektová dokumentácia vyzerá, napriek tomu, že tam budú alokované 
peniaze na rekonštrukciu, revitalizáciu tohto priestoru a nebudeme s tým súhlasiť a 
neodsúhlasíme to, tak sa jednoducho tá aktivita potom realizovať nebude. Teraz ide o to, aby v 
rámci UMR na ňu boli vyčlenené finančné prostriedky a aby sa s ňou v budúcnosti počítalo čo 
najskôr, aby sa mohla zrealizovať. S tým projektom sa podľa mňa stále, stále dá ešte ďalej 
pracovať, kým sa začne s realizáciou. To nie je tak, že zajtra dostanete peniaze z UMR a hneď 
pozajtra sa to začne robiť. Ja by som možnože v tomto znení a keď je to naozaj takto, tak by 
som ten projekt, konkrétne toto, tie projektové zámery podporila a ďalej s nimi môžeme robiť 
neskôr. Pretože my, keď teraz nebudeme mať vyčlenené prostriedky, tak my možnože o tie 
prostriedky prídeme alebo vlastne celé sa to posunie zhruba o rok. Tu ide naozaj len o to, aby 
boli v rámci UMR alokované tieto projektové zámery. Kto skôr príde, ten skôr má alokované 
peniaze. Ide o to, či sa to bude alebo nebude realizovať, je druhá vec, to už potom bude záležať 
od nás. 
 
p. Obertáš - Jarka, bola sa na tom stretnutí. Je povolenie stavebné, tzn. ak má dôjsť k nejakým 
zmenám, bude nás to koľko stáť prepracovať projektovú dokumentáciu. Budeš schvaľovať 
peniaze na prepracovanie PD. Je územné aj stavebné. Všetky to sú pripravené veci, ktoré si tu 
páni pripravili. My darmo budeme mať prísľub, že drobné veci tam zapracujú. Ak tam bude 
niečo k dispozične zle treba prepracovať celú projektovú. A bude to pani Dulíková ochotná 
prepracovať grátis? Ja sa pýtam. Prepracuje to autor grátis? Nie je problém? Lebo teraz 
neberme. Takže áno, poďme si alokovať. Tu nám Peter nasľubuje hory, doly aj čierne je les. 
Ale reálne, ak bude treba, zmenu projektovej dokumentácie, na ktorej je vydané stavebné 
povolenie, rátam, že aj stavebko sa bude musieť znova oprášiť, keby došlo k nejakým výrazným 
zmenám. Takže buďme úprimní. Sľubovať si tu môžeme čokoľvek, ale realita je realita. 
 
p. Králová - bola som na tom stretnutí, presne viem, o čom hovoríš, dosť som do toho 
rozprávala, tam tiež sa mi mnoho vecí nepáči. No napriek tomu som za to, aby sme to v rámci 
UMR ako zámer podporili, aby na to boli vyčlenené finančné prostriedky. Ešte stále nemáme 
garantované, že vôbec na to tie peniaze dostaneme v rámci UMR, pretože tam je veľmi, veľmi 
veľa projektových zámerov. 
 
p. Obertáš - Jarka, áno, mnoho, mnoho projektových zámerov, len tie naše sa nerobia. 
Spomeniem aj vnútrobloky. My sme tu schválili na Klokočine, či na Chrenovej. Robí sa s tým 
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niečo? A môže tam byť aj na to infraštruktúra, nerobí sa s tým nič. Áno, mnoho projektov, 
mnoho zámerov, ale robí sa len to, čo si vedenie mesta želá. Častokrát. 
 
p. Mezei - ja sa ospravedlňujem, ja musím naozaj veľmi v krátkosti reagovať. Spomínané 
vnútrobloky, predsa mali participované stretnutia. A v januári má byť dokončené zadanie pre 
projektanta, aby sa mohol vysúťažiť. Takže tvrdenie, že sa na tom nerobí, nie je úplne pravdivé. 
 
p. Špoták - CVČ Domino bolo schválené v zastupiteľstve v roku 20 alebo 21. Takže to tiež nie 
je niečo, čo bolo nejak extra rýchlo hnané, ale štyri roky je tomu. 
 
p. Obertáš - Peter, robíte na tom, čo bolo schválené v rozpočte v roku 2023. To sú nebezpečné 
šprinty. 23 boli vnútrobloky, čo sme mali stretnutie po roku schválené, takže týmto tempom len 
tak ďalej. 
 

Hlasovanie č. 38 o procedurálnom návrhu p. Štefeka – - hlasovanie o pozmeňovacom návrhu 
p. Štefeka ako o prvom 
 
prezentácia – 25 
za – 23 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 39 o pozmeňovacom návrhu p. Štefeka - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
schvaľuje projektový zámer – Vaľká Hangócka – opatrenia pre stabilizáciu svahov 
 
prezentácia – 25 
za – 25 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 40 o pozmeňovacom návrhu p. Obertáša - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
prerokovalo Návrh na schválenie projektových zámerov v rámci UMR Nitra z prostriedkov 
Programu Slovensko v zmysle nasledovného zoznamu: 

1. Voľnočasový areál pri rieke Nitra 
2. Revitalizácia verejných priestranstiev pri CVČ Domino 
3. Veľká Hangócka – opatrenia pre stabilizáciu svahov 

 
s c h v a ľ u j e 
projektový zámer v rámci UMR Nitra z prostriedkov Programu Slovensko v zmysle Návrh                         
na schválenie projektových zámerov v rámci UMR Nitra z prostriedkov Programu Slovensko 
v zmysle nasledovného zoznamu: 

- Veľká Hangócka – opatrenia pre stabilizáciu svahov 
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V častiach 1, 2 vracia materiál na dopracovanie v zmysle diskusie 
 
U z n e s e n i e    číslo     495/2024-MZ 
 
prezentácia – 25 
za – 14 
proti – 9 
zdržal sa – 2 
Návrh bol schválený. 
 
 
16. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 395/2024-MZ zo dňa 

24.10.2024 (Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 49 000 
eur pre Nitriansku investičnú s.r.o. na zabezpečenie rekonštrukcie elektrických 
rozvodov osvetlenia a kúrenia v zápasníckej hale)    mat. č. 771/2024 

 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu)  
 
p. Moravčík – musím povedať, že teraz cez víkend som bol v tej hale. Bola tam akcia, dosť 
veľa ľudí tam bolo. A vážene tam smrdelo. A to len preto lebo tam niekto zabudol navrhnúť 
vzduchotechniku. Dnes som to skonzultoval s pánom Ballayom. Bohužiaľ, už sa to nedá 
doplniť do tohto projektu. Vždy som si myslel, že tá hala je v absolútnom perfektom stave, lebo 
z vonku naozaj vyzerá nádherne, ale zvnútra sú veľké problémy. Takže bol by som rád, keby 
sa toto odsúhlasilo, lebo naozaj sú tam problémy s tou elektrikou a hlavne, aby sa aj do budúcna 
aj tá vzduchotechnika dorobila.     
 
Hlasovanie č. 41 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  
na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 395/2024-MZ zo dňa 24.10.2024 
(Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 49 000 eur pre Nitriansku 
investičnú s.r.o. na zabezpečenie rekonštrukcie elektrických rozvodov osvetlenia a kúrenia                                   
v zápasníckej hale) 
 
s c h v a ľ u j e    
zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 395/2024-MZ zo dňa 24.10.2024 (Návrh                   
na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 49 000 eur pre Nitriansku investičnú                  
s. r. o. na zabezpečenie rekonštrukcie elektrických rozvodov osvetlenia a kúrenia v zápasníckej 
hale) 
 
v schvaľovacej časti sa pojem rekonštrukcia mení za slovo oprava 
 
U z n e s e n i e    číslo     496/2024-MZ 
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prezentácia – 23 
za – 23 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
17. Návrh na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 20 000 eur                                     

pre Nitriansku investičnú s.r.o. na vybudovanie závlahy na pomocnom ihrisku P1 
v areáli pod Zoborom        mat. č. 772/2024 

 
Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

(bez spravodajcu) 
 
Hlasovanie č. 42 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh        
na poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 20 000 eur pre Nitriansku investičnú 
s. r. o. na vybudovanie závlahy na pomocnom ihrisku P1 v areáli pod Zoborom 
  
s ch v a ľ u j e  
poskytnutie účelového transferu na rok 2024 vo výške 20 000 eur pre Nitriansku investičnú                       
s. r. o. na vybudovanie závlahy na pomocnom ihrisku P1 v areáli pod Zoborom 
 
U z n e s e n i e    číslo     497/2024-MZ 
 
prezentácia – 23 
za – 23 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
     

18. Správa o výsledku kontroly uplatňovania sistačného práva primátora mesta                            
pri pozastavení výkonu uznesení mestského zastupiteľstva a kontroly dodržiavania                 
čl. 52 Rokovacieho poriadku mestského zastupiteľstva v Nitre  mat. č. 759/2024 

 
Materiál uviedla Ing. Darina Keselyová, hlavný kontrolór mesta.  

Spravodajca:        p. Peter Mezei    
 
p. Obertáš – mňa len mrzí, tak, ako na mestskej rade tu nie je prítomný primátor, ktorého sa to 
týka tak ani na zastupiteľstve nie je primátor. A ja to zopakujem ako aj na mestskej rade. Pre 
mňa by bolo, asi proti zdravému rozumu podpísať uznesenie k harmonogramu – vyznačenie 
rezidentského parkovania prebral kolega Sitkey. A podpísal, že nevýhodne pre mesto. To je 
pod úroveň, opakujem pod úroveň a potom sa to schváli v zastupiteľstve. Takže pán primátor, 
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škoda, že tu nie si. Pozri si záznam. Ale pod úroveň, sú vaše uplatnenia sistačného práva 
niektorých podkladov, uznesení.    
 
Hlasovanie č. 43 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Správu 
o výsledku kontroly uplatňovania sistačného práva primátora mesta pri pozastavení výkonu 
uznesení mestského zastupiteľstva a kontroly dodržiavania čl. 52 Rokovacieho poriadku 
Mestského zastupiteľstva v Nitre. 
b e r i e   n a    v e d o m i e 
Správu o výsledku kontroly uplatňovania sistačného práva primátora mesta pri pozastavení 
výkonu uznesení mestského zastupiteľstva a kontroly dodržiavania čl. 52 Rokovacieho 
poriadku Mestského zastupiteľstva v Nitre 
 
U z n e s e n i e    číslo     498/2024-MZ 
 
prezentácia – 23 
za – 23 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
   

 
19. Návrh plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2025    mat. č. 755/2024 
 
Materiál uviedla Ing. Darina Keselyová, hlavný kontrolór mesta.  

Spravodajca:        p. Miloš Dovičovič        
 
Hlasovanie č. 44 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 
plánu kontrolnej činnosti na  I. polrok 2025   
s c h v a ľ u je  
Plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2025 
 
U z n e s e n i e    číslo     499/2024-MZ 
 
prezentácia – 24 
za – 24 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
   
 
20. Návrh na prijatie úveru na financovanie kapitálových výdavkov mesta Nitry v roku                     

2025 - 2027         mat. č. 762/2024 
 
Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 
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Spravodajca: p. Pavol Obertáš  
 
p. Kršiak - tento návrh, respektíve materiál nebol vyradený z rokovania, aby sa v podstate 
minimálne deklarovalo, aký má záujem mestské zastupiteľstvo a aký má postoj k úveru. Kolega 
Miloš Dovičovič spracoval jeden pozmeňujúci návrh, nakoľko tu z osobných dôvodov nemôže 
byť, dovoľte, aby som ho predniesol a predložil. A to návrh na uznesenie. „Mestské 
zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo návrh na prijatie úveru na financovanie kapitálových 
výdavkov mesta Nitry v roku 25-27 schvaľuje zámer rokovať o prijatí úveru určeného na 
kapitálové výdavky mesta Nitry s podmienkou, že schválenie úveru v konkrétnom finančnom 
vyčíslení bude predchádzať predloženie konkrétneho zoznamu investičných akcií s uvedením 
nákladov a harmonogramom realizácie, žiada primátora mesta Nitra predložiť na najbližšie 
rokovanie mestského zastupiteľstva materiál napĺňajúci schvaľovaciu časť uznesenia, berie na 
vedomie stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu na prijatie úveru na financovanie 
kapitálových výdavkov mesta Nitry v roku 2025-2027.“ Vlastne tento návrh má deklarovať 
nejakú spoločnú vôľu o tom, že na úvere sa chceme baviť a nie, ale v nejakých 
nepomenovaných bianko položkách, ale ako o konkrétnom úvere na konkrétne financovanie, či 
už investičných akcií alebo spolufinancovanie projektových zámerov, ktoré prejdú cez územný 
mestský rozvoj.  
 
Hlasovanie č. 45 o pozmeňovacom návrhu p. Kršiaka na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo 
v Nitre prerokovalo Návrh na prijatie úveru na financovanie kapitálových výdavkov mesta 
Nitry roku 2025-2027 
s ch v a ľ u j e 
zámer rokovať o prijatí úveru určeného na kapitálové výdavky mesta Nitry s podmienkou,                           
že schváleniu úveru v konkrétnom finančnom vyčíslení bude predchádzať predloženie 
konkrétneho zoznamu investičných akcií s uvedením nákladov a harmonogramom realizácie,  
ž i a d a    primátora mesta Nitra  
predložiť na najbližšie rokovanie mestského zastupiteľstva materiál napĺňajúci schvaľovaciu 
časť uznesenia  
b e r i e   n a   v e d o m i e 
Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu na prijatie úveru na financovanie kapitálových 
výdavkov mesta Nitry roku 2025-2027 
 
U z n e s e n i e    číslo     500/2024-MZ 
 
prezentácia – 18 
za – 18 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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21. Návrh časových plánov práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre                                 
na I. polrok 2025        mat. č. 746/2024 

 

Materiál uviedla JUDr. Ivana Buranská, vedúca odboru služieb úradu a zástupca prednostu.  
 
Spravodajca: p. Peter Mezei  
 
p. Hollý - predkladám Návrh časového plánu zasadnutím komisie na ochranu verejného 
poriadku, životného prostredia a komunálnych činností, nakoľko koliduje dátum zasadnutia 
6. 3. mestské zastupiteľstvo s naším termínom našej komisie a chceme ho nahradiť termínom 
11. 3. 2025. 
 
p. Turba - aj plán práce, komisie športu. Je tam asi nejaká chyba 15. 2. je napísané, ale                             
v skutočnosti je to 5. 2.  
 

Hlasovanie č. 46 o pozmeňovacom návrhu p. Dubaiovej a p. Hollého -  
v Komisii MZ Nitra pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti sa  
vypúšťa znenie:  
„06.03.2025“ 
 
Nahrádza znením: 
„11.03.2025“ 
 
prezentácia – 21 
za – 21 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
Hlasovanie č. 47 o pozmeňovacom návrhu p. Turbu -  
v Komisii MZ Nitra pre šport sa 
Vypúšťa znenie:  
„15.02.2025“ 
 
Nahrádza znením: 
„05.02.2025“ 
 
prezentácia – 22 
za – 22 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č. 48 o návrhu na uznesenie ako celok - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  
Návrh časových plánov práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v  Nitre                                                   
na  I. polrok 2025 
s ch v a ľ u j e  
časové plány práce stálych komisií Mestského zastupiteľstva v Nitre na  I. polrok 2025 podľa 
predloženého návrhu s nasledovnými schválenými zmenami:  
 
v Komisii MZ Nitra pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti sa  
vypúšťa znenie:  
„06.03.2025“ 
 
Nahrádza znením: 
„11.03.2025“ 
 
v Komisii MZ Nitra pre šport sa 
Vypúšťa znenie:  
„15.02.2025“ 
 
Nahrádza znením: 
„05.02.2025“ 
 
U z n e s e n i e    číslo     501/2024-MZ 
 
prezentácia – 21 
za – 21 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
    
 
22. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 204/2024-MZ zo dňa 

30.05.2024 (Memorandum o spolupráci – Pamätník obetiam totality a holokaustu) 
mat. č. 763/2024 

 
Materiál uviedol Ing. arch. Milan Csanda, hlavný architekt mesta Nitra. 
 
(bez spravodajcu)   
 
Hlasovanie č. 49 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh      
na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 204/2024-MZ zo dňa 30.05.2024 
(Memorandum o spolupráci - Pamätník obetiam totality a holokaustu). 
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s c h v a ľ u j e     
zmenu uznesenia č. 204/2024-MZ zo dňa 30.05.2024 a to tak, že v schválenej časti návrhu 
dokumentu „Memorandum o spolupráci - Pamätník obetiam totality a holokaustu“, vrátane 
schválenej zmeny v zmysle uznesenia č. 204/2024-MZ zo dňa 30.05.2024, sa vypúšťa pôvodné 
znenie v rozsahu: 
 
2.2 Mesto Nitra: 
po zložení finančnej čiastky na porytie nákladov architektonickej súťaže overenej SKA zo 
strany OZ Pamätník na účet mesta Nitry vo výške 10.000,- €, Mesto Nitra, za podmienky 
schválenia finančných prostriedkov v Mestskom zastupiteľstve v Nitre, poskytne finančné 
krytie vo výške 10.000,- € z vlastných zdrojov, po zabezpečení celej finančnej čiastky, na 
pokrytie nákladov architektonickej súťaže s názvom „Pamätník obetí totality a holokaustu“, 
zabezpečí podklady k súťaži, ich overenie SKA, vyhlási a zabezpečí priebeh architektonickej 
súťaže, pre účely súťaže súhlasí s predpokladaným umiestnením diela na území mesta Nitra v 
lokalite Kalvária Borina, tak ako je uvedené v grafickej prílohe tohto Memoranda. 
 
a nahrádza sa nasledujúcim znením: 
 
2.2 Mesto Nitra: 
Mesto Nitra, za podmienky schválenia finančných prostriedkov v Mestskom zastupiteľstve v 
Nitre poskytne časť finančného krytia vo výške 5.000,- € z vlastných zdrojov na zabezpečenie 
prípravných prác súťaže, hlavne geometrické zameranie oblasti podľa Prílohy č. 1 tohto 
Memoranda, vyjadrenia správcovu sietí, prípravu zadania a iné výdavky spojené s prípravou 
architektonickej súťaže overenej SKA.  
Po zložení finančnej čiastky na porytie nákladov architektonickej súťaže overenej SKA zo 
strany OZ Pamätník na účet mesta Nitry vo výške 10.000,- €, Mesto Nitra, za podmienky 
schválenia finančných prostriedkov v Mestskom zastupiteľstve v Nitre, poskytne zvyšné 
finančné krytie vo výške 5.000,- €  z vlastných zdrojov. Po zabezpečení celej finančnej čiastky, 
na pokrytie nákladov architektonickej súťaže, zorganizuje Mesto Nitra  súťaž a to hlavne jej 
propagáciu, vyhlásenie súťaže ako aj priebeh architektonickej súťaže. 
Pre účely súťaže súhlasí Mesto Nitra s predpokladaným umiestnením diela na území mesta 
Nitra v lokalite Kalvária Borina, tak ako je uvedené v grafickej Prílohe č. 1 tohto Memoranda. 
 
vypúšťa sa Článok III ods. 3 v rozsahu: 
Memorandum sa uzatvára na dobu určitú do 31.12.2025. 
 
a nahrádza sa nasledujúcim znením: 
 
Memorandum sa uzatvára na dobu určitú do 31.12.2026 alebo do ukončenia  
architektonickej súťaže podľa toho, ktorá so skutočností nastane skôr. 
 
a v podpisovej časti sa za Článok III ods. 7 vkladajú slová: 
 
Príloha č. 1 – ortofotomapa s vyznačenou lokalitou umiestnenia 
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o d p o r ú č a    primátorovi mesta 
aby prostredníctvom: 
odboru ekonomiky a rozpočtu vyčlenil financie a zabezpečil podklady na rokovanie mestského 
zastupiteľstva v zmysle tohto uznesenia tak, aby bolo možné zabezpečiť finančné krytie pre 
plnenie podľa schváleného znenia „Memorandum o spolupráci - Pamätník obetiam totality 
a holokaustu“. 
útvaru hlavného architekta zabezpečil prípravou architektonickej súťaže tak, aby bolo možné 
zabezpečiť plnenie podľa schváleného znenia „Memorandum o spolupráci - Pamätník obetiam 
totality a holokaustu“. 
 
o d p o r ú č a   primátorovi mesta 
zabezpečiť vykonanie tohto uznesenia do rokovania mestského zastupiteľstva v júni 2025. 
 
U z n e s e n i e    číslo     502/2024-MZ 
 
prezentácia – 21 
za – 20 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
23. Návrh na odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Topoľová, Nitra  

mat. č. 754/2024 
Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  
 
Spravodajca: p. Igor Kršiak  
 
Hlasovanie č. 50 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh  
na odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Topoľová, Nitra 
 
s c h v a ľ u j e  
odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Topoľová, Nitra 
 
- rekonštrukcia kuchyne v celkovej obstarávacej hodnote 279.991,82 € 

 
                                                                                                            T: 31.03.2025 
                                                                                                            K: MR  
U z n e s e n i e    číslo     503/2024-MZ 
 
prezentácia – 22 
za – 20 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
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24. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra v k. ú. Mlynárce         
(SPP – Distribúcia, a. s., vecné bremeno k stavbe „Rekonštrukcia plynovodov, 
Lužianky, ul. Hlohovecká, ÚO 01957“)     mat. č. 760/2024 

 
Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  
 
Spravodajca: p. Igor Kršiak  
 
Hlasovanie č. 51 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 
na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k.ú. Mlynárce 
(SPP - Distribúcia, a.s., vecné bremeno k stavbe „Rekonštrukcia plynovodov, Lužianky,                              
ul. Hlohovecká, ÚO 01957“) 
s c h v a ľ u j e 
zriadenie vecného bremena „in rem“ na pozemkoch vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území 
Mlynárce, a to: 
 

Parcelné 
číslo 

Reg. 
KN LV č. Výmera 

v m2 Druh pozemku Katastrálne 
územie Obec Okres 

1078/101 E 8074 4117 ostatná plocha Mlynárce Nitra Nitra 

321/3 C 7194 1463 zastav. plocha a 
nádvorie Mlynárce Nitra Nitra 

 
pričom vecné bremeno bude spočívať v práve spoločnosti SPP - distribúcia, a.s., Plátennícka 
19013/2, 821 09 Bratislava, IČO: 35 910 739, ako oprávneného z vecného bremena, a Mesta 
Nitra, ako vlastníka zaťažených nehnuteľností a povinného z vecného bremena, na 
predmetných pozemkoch v rozsahu podľa priloženej situácie na dobu určitú počas existencie 
plynárenských zariadení strpieť: 
a) zriadenie a uloženie plynárenských zariadení distribučnej siete, vrátane rozvodov 

plynových vedení a prípojok a iných stavieb súvisiacich a potrebných na ich prevádzku 
vybudovaných v rámci stavby „Rekonštrukcia plynovodov, Lužianky, ul. Hlohovecká, 
ÚO 01957“ (ďalej len „stavba“), 

b) užívanie, prevádzkovanie, údržbu, opravy, úpravy, rekonštrukcie, modernizácie                                
a akékoľvek  iné stavebné úpravy stavby a jej odstránenie;  

c) vstup, prechod peši a prejazd motorovými a nemotorovými dopravnými prostriedkami, 
strojmi a mechanizmami budúcim oprávneným za účelom výkonu povolenej činnosti                       
a činností uvedených v písm. a) a b);  

d) nútené obmedzenie užívania budúcich zaťažených nehnuteľností v ochrannom pásme 
plynárenských zariadení v zmysle zákona č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene                            
a doplnení niektorých zákonov (ďalej len ako „zákon č. 251/2012 Z. z.") a v súlade                                     
s príslušnou STN. 

 
Oprávnený z vecného bremena je povinný na vlastné náklady odstrániť plynárenské zariadenia 
bez zbytočného odkladu po tom, čo ich prestane využívať na účel, na ktorý boli určené. Počas 
výstavby bude uzavretá Zmluva o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena v rozsahu podľa 
projektovej dokumentácie k Stavbe. 
Zmluva o zriadení vecného bremena bude uzatvorená za uvedených podmienok po kolaudácii 
predmetnej stavby najneskôr však do 6 mesiacov po dni nadobudnutia právoplatnosti 
kolaudačného rozhodnutia. Rozsah vecného bremena určí geometrický plán vypracovaný po 
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zrealizovaní predmetnej stavby zohľadňujúci všetky vecné bremená zriaďované na základe 
tohto uznesenia. 
Vecné bremená budú zriadené na dobu určitú počas existencie plynárenských zariadení 
za jednorazovú odplatu stanovenú znaleckým posudkom vypracovaným po realizácii Stavby na 
základe geometrického plánu spomínaného v predchádzajúcom odseku. 
 
U z n e s e n i e    číslo     504/2024-MZ 
 
prezentácia – 22 
za – 21 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
   
          
25. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve mesta Nitra v k. ú. Nitra                 

(SPP – Distribúcia, a. s., vecné bremeno k stavbe „Rekonštrukcia plynovodov Nitra, 
Dolnočermánska, Tehelná, ÚO 01944“)     mat. č. 761/2024 

 
Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku. 
 
Spravodajca: p. Igor Kršiak  
 
Hlasovanie č. 52 o návrhu na uznesenie - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh    
na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k.ú. Mlynárce 
(SPP - Distribúcia, a.s., vecné bremeno k stavbe „Rekonštrukcia plynovodov, Lužianky,                              
ul. Hlohovecká, ÚO 01957“) 
s c h v a ľ u j e 
zriadenie vecného bremena „in rem“ na pozemkoch vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území 
Mlynárce, a to: 
 

Parcelné 
číslo 

Reg. 
KN LV č. Výmera 

v m2 Druh pozemku Katastrálne 
územie Obec Okres 

1078/101 E 8074 4117 ostatná plocha Mlynárce Nitra Nitra 

321/3 C 7194 1463 zastav. plocha a 
nádvorie Mlynárce Nitra Nitra 

 
pričom vecné bremeno bude spočívať v práve spoločnosti SPP - distribúcia, a.s., Plátennícka 
19013/2, 821 09 Bratislava, IČO: 35 910 739, ako oprávneného z vecného bremena, a Mesta 
Nitra, ako vlastníka zaťažených nehnuteľností a povinného z vecného bremena, na 
predmetných pozemkoch v rozsahu podľa priloženej situácie na dobu určitú počas existencie 
plynárenských zariadení strpieť: 
e) zriadenie a uloženie plynárenských zariadení distribučnej siete, vrátane rozvodov 

plynových vedení a prípojok a iných stavieb súvisiacich a potrebných na ich prevádzku 
vybudovaných v rámci stavby „Rekonštrukcia plynovodov, Lužianky, ul. Hlohovecká, 
ÚO 01957“ (ďalej len „stavba“), 

f) užívanie, prevádzkovanie, údržbu, opravy, úpravy, rekonštrukcie, modernizácie                                
a akékoľvek  iné stavebné úpravy stavby a jej odstránenie;  
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g) vstup, prechod peši a prejazd motorovými a nemotorovými dopravnými prostriedkami, 
strojmi a mechanizmami budúcim oprávneným za účelom výkonu povolenej činnosti                       
a činností uvedených v písm. a) a b);  

h) nútené obmedzenie užívania budúcich zaťažených nehnuteľností v ochrannom pásme 
plynárenských zariadení v zmysle zákona č. 251/2012 Z. z. o energetike a o zmene                            
a doplnení niektorých zákonov (ďalej len ako „zákon č. 251/2012 Z. z.") a v súlade                                     
s príslušnou STN. 

 
Oprávnený z vecného bremena je povinný na vlastné náklady odstrániť plynárenské zariadenia 
bez zbytočného odkladu po tom, čo ich prestane využívať na účel, na ktorý boli určené. Počas 
výstavby bude uzavretá Zmluva o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena v rozsahu podľa 
projektovej dokumentácie k Stavbe. 
Zmluva o zriadení vecného bremena bude uzatvorená za uvedených podmienok po kolaudácii 
predmetnej stavby najneskôr však do 6 mesiacov po dni nadobudnutia právoplatnosti 
kolaudačného rozhodnutia. Rozsah vecného bremena určí geometrický plán vypracovaný po 
zrealizovaní predmetnej stavby zohľadňujúci všetky vecné bremená zriaďované na základe 
tohto uznesenia. 
Vecné bremená budú zriadené na dobu určitú počas existencie plynárenských zariadení 
za jednorazovú odplatu stanovenú znaleckým posudkom vypracovaným po realizácii Stavby na 
základe geometrického plánu spomínaného v predchádzajúcom odseku. 
 
U z n e s e n i e    číslo     505/2024-MZ 
 
prezentácia – 22 
za – 22 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
      

 
26. Interpelácie  
 
Neboli vznesené žiadne Interpelácie.  
   
    
27. Diskusia 
 
p. Špoták - máme tu občana do bodu diskusia. Poviem však, ak súhlasíte, aby vystúpil                           
na začiatku, lebo už dosť dlhú dobu čaká, kým sa dostaneme k bodu diskusia. Pán Procházka 
sa prišiel uchádzať o slovo na našom pléne. Takže je všeobecný súhlas s vystúpením do dĺžky 
5 minút? Áno. 
 
p. Prochádzka - ďakujem za možnosť, že môžem vystúpiť na tomto zasadnutí a vyjadriť sa k 
téme Osvaldovej ulice. S odstupom času od účinnosti dopravných zmien nielen na sociálnych 
sieťach, kde som o tom dosť veľa diskutoval, ale aj pred tými z vás, ktorí o tomto rozhodnutí 
alebo ktorí sa na tomto rozhodnutí podieľali. Chcel som vystúpiť už na minulých zasadnutiach, 
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ale z nejakých dôvodov sa mi to nepodarilo a asi to tak malo byť, lebo práve pred týmto 
zasadnutím prišiel protest krajského prokurátora voči tomuto rozhodnutiu. A pán Sitkey 
zverejnil aj dosť podrobné chyby, ktoré v tomto projekte nastali. A ja sa svojím príspevkom 
chcem aj v mene ďalších 130 obyvateľov, ktorých podpisy mám tu, vyjadriť k tomu, ako by 
malo mesto na tento protest reagovať. Chcel by som začať východiskami a spôsobu prijatia 
toho rozhodnutia aj pre tých občanov Nitry, ktorí sledujú tento prenos. Celé to začalo 
rozhodnutím asi tých 55 vlastníkov bytov vo vnútrobloku na Štúrovej 17-21 o skrášlených 
dvora, čím vznikol nielen pekný priestor, ale aj problém s parkovaním približne 40 vozidiel, 
ktoré tam dovtedy parkovali. Predpokladám, že keď toto rozhodnutie prijímali, tak ani sami 
netušili, čo tým v lokalite spôsobia. S revitalizáciou začali samozrejme riešiť potom aj následne, 
že s čím, kde tie svoje autá majú parkovať. Podali na výbor mestskej časti žiadosť o vytvorenie 
parkovacích miest na Osvaldovej s vytvorením jednosmerky. Keď už k žiadosti rokovala 
komisia mobility, navrhla alternatívne riešenie, ktoré by umožnilo vytvoriť požadované 
parkovacie miesta aj so zachovaním obojsmernej premávky. Čiže spokojní by boli aj obyvatelia 
vnútrobloku, aj široká Nitrianska motoristická verejnosť, ktorá využíva túto mestskú 
komunikáciu. Na základe toho na výbore mestskej časti, ktorý sa vyjadroval k tejto žiadosti. 
Prítomný predseda spoločenstva vlastníkov bytov z vnútrobloku zmenil pôvodne predĺženú 
požiadavku na realizáciu v súlade s týmto odporučením komisia mobility. Teda žiadal 
vytvorenie parkovacích miest nie už na jednosmerke, ale so zachovaním obojsmernej 
premávky, napriek tomu bola nepochopiteľne schválená jednosmerná premávka proti 
požiadavke žiadateľa bez toho, aby bol uvedený akýkoľvek relevantný dôvod, prečo je pre túto 
lokalitu lepšia. Vychádzam priamo zo zápisnice výboru mestskej časti, z tohto zasadnutia. 
Následne napriek nesúhlasu krajského dopravného inšpektorátu nesúhlasí komisie mobility. 
Volal som nech primátorom schválená zmena dopravy, hoci štandardne sú takéto zmeny s 
schvaľované vedúcim odboru dopravy. Toto spolu s chybami v realizácii a protestami občanov 
na sociálnych sieťach následne vyústilo až do spomenutého protestu prokurátora. A teraz vás 
chcem informovať, aby ste vedeli, aká je realita. Po niekoľkých mesiacoch účinnosti 
rozhodnutia v danej lokalite zmena premávky nieže nezlepšila komfort obyvateľov lokality, ale 
naopak ho zhoršila. Za prvé, ťažko hovoríte o zvyšovaní komfortu. Išlo hlavne o odstránenie 
diskomfortu, ktorý v lokalite vznikol presunom vozidiel z vnútrobloku na parkovacie miesta na 
uliciach, ktoré už predtým boli nedostatočné pre obyvateľov tejto lokality. V tejto lokalite 
mimochodom, za posledných pár rokov sa stratilo 100 parkovacích miest, ktoré boli z rôznych 
dôvodov zrušené, takže vybudovanie nových parkovacích miest ako takých vlastne nenastalo. 
Išlo len o náhradu tých zrušených. Vytvoril sa v úvodzovkách komfort pre obyvateľov dvoch 
vchodov, to je ôsmich bytov, ktoré sa nachádzajú na Osvaldovej ulici na úkor mnohonásobného 
väčšieho počtu obyvateľov na Štúrovej a Hollého, kde aj bez tejto zmeny tu bolo toho hluku a 
prachu viac ako dosť. Zmena zbytočne obmedzuje vodičov, ktorí používali túto komunikáciu 
na ceste za svojimi povinnosťami. Pre obyvateľov piatich vchodov bytového domu na rohu 
Cintorínskej a Štúrovej ulici táto zmena vytvorila problém dostať sa z parkoviska pred strednou 
odbornou školou na akýkoľvek smer po Štúrovej. Musíme sa otáčať v križovatke Cintorínska - 
Osvaldová, pretože inak by sme museli ísť buď cez železničný prejazd na Staničnej alebo cez 
Coboriho a dve, tri ďalšie svetelné križovatky na Štefánikovej. A to je ešte tiež len reálne, keď 
je prázdne, lebo keď stoja autá na tú križovatku niekde pri base, tak sa nedostaneme vôbec. 
Táto zmena skomplikovala prístup na nové parkovacie miesta cez križovatku pri VBC, aj pre 
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tých, ktorí o túto zmenu žiadali. Spôsobila tiež problémy s vyhýbaním sa vozidiel na 
Bernolákovej ulici, ktorá teraz nespĺňa normy pre obojsmennú premávku. Vodiči prichádzajúci 
z Vajanského a smerujúcu na Štúrovu majú vzhľadom na šírku komunikácia vozidla 
zaparkované na vozovke pocit, že sú na jednosmernej ulici a pohybujú sa po jej strede a 
vytvárajú kolízne situácie s vozidlami idúcim od Štúrovej opačným smerom. Zmena zároveň 
prehĺbila problémy v lokalite. Pri uzávierke Cintorínskej je pri bombových vyhrážkach na súde 
miesto čiastočnej uzávierky Cintorínskej je táto uzatvorená takmer celá až od Allianz a 
obmedzuje to aj pracovníkov v prevádzkach v tejto časti, ktorí doteraz tento problém nemali a 
blokuje prístup ľudí aj na mestský cintorín. Na Osvaldovej sa dokonca ani vodiči k svojim 
vozidlám po novom nedostanú, lebo je uzatvorená z oboch strán políciou. Tiež sa skomplikoval 
prístup do Základnej umeleckej školy na Vajanského pre rodičov, ktorí vozia svoje deti na 
vyučovanie obvykle v poobedňajších hodinách. Ochrana chodcov, ktorou argumentovali 
členovia výboru mestskej časti, sa ukázala ako predimenzovaná, pretože pohyb chodcov na 
tejto ulici je skutočne minimálny, čo som si uveril vlastným prieskumom. Jeden z nich som 
robil 26. septembra 20 minút v čase medzi 7:30 a 8:00. Prešlo 117 áut, viaceré s viac osobovou 
posádkou, 1 motocykel, 3 cyklisti. Jeden smerom na Bernolákovu, dvaja smerom k súdu, z toho 
jeden po chodníku. Prešlo za ten čas 44 chodcov, z toho bolo približne 10 študentov. Týždeň 
predtým som urobil 30 minútový prieskum v tom istom čase prešlo 62 chodcov, auta som 
nepočítal, cyklista neprešiel žiadny. Okrem toho som pristavil 22 ľudí a opýtal som sa ich. 
„Vadilo by vám, ak by bol chodník o polovicu užší, aby mohli autá čiastočne parkovať na 
chodníku a ulica bola opäť obojsmerná?“ 18 odpovedí bolo nie, 2 mi neodpovedali, lebo sa 
ponáhľali na vlak a 2 odpovede bolo áno, že by im to vadilo. Jedna bola pracovníčka školy pre 
presuny skupín detí a druhá osoba bola pani školníčka tiež zo Strednej odbornej školy, lebo 
nemala kam vyložiť smetné nádoby. Autá som vtedy nesledoval, ale za 30 minút, za ten čas v 
lokalite, kde je dopravnou značkou vyznačený zvýšený pohyb chodcov, teda cyklistov, 
neprešiel ani 1 cyklista. Pohyb chodcov na Osvaldovej teda skutočne minimálny. Ráno v špičke 
to vychádza asi dvaja ľudia za minútu. Zúžené chodníky, úplne by tomu postačovali. Študenti 
na príchod školy využívajú hlavne Štúrovu a Cintorínsku ulicu. Vyjadrenie predsedu výboru 
mestské časti, výboru mestskej časti, že mesto ide hlavne o bezpečnosť chodov, predovšetkým 
školákov, ktorí tadiaľto denne prechádzajú z bližšie neidentifikovanej autobusovej zastávky do 
strednej školy, nie je teda ničím podložené. Mojím prieskumom je skôr vyvrátená. Z toho mi 
teda vyplýva záver, že chodcom, ktorých ochranou sa hlavne argumentuje, by menšia šírka 
chodníka nevadila a nič nebráni, aby obojsmerná premávka mohla byť obnovená. Umiestnenie 
dopravného značenia, ako som už spomínal, ktoré má vodičov informovať o zvýšenom pohybe 
cyklistov, je teda slušne povedané, zavádzajúce a nadbytočné. Takisto aj umiestnenie 
cyklostojanov, z ktorých som bol šokovaný, v ktorých som za niekoľko mesiacov nevidel ani 
jeden odstavený bicykel. Skôr vnímam ako na komunikácii ako úplne zbytočnú prekážku. Škola 
má vlastné stojany na svojom pozemku, ani tie nie sú využívané. Pri diskusiách na sociálnych 
sieťach som sa od členov výboru mestskej časti dozvedel tiež, že sa rozhodli pre jednosmerku 
aj preto, že to robia aj iné mestá. Prepáčte, ale toto je dôvod, aby to bol aj v Nitre? Ďalší 
zaujímavý argument. Tentoraz z odboru dopravy bol, že pri čiastočnom parkovaní na chodníku 
na Osvaldovej by bolo treba vymeniť obrubníky, lebo sú vraj vysoké, také isté obrubníky sú aj 
na Bernolákovej, kde autá parkujú celou plochou na chodníku a tam to nikomu neprekáža. To, 
že bolo rozhodnutie na tomto výbore mestskej časti prijaté pomerom 9 ku 1, bohužiaľ tiež 
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automaticky neznamená, že to rozhodnutie bolo správne. Nehnevajte sa na mňa. Zlatým 
klincom bol argument poslanca, čo na výboru mestskej časti. „Auta na chodník nepustíme a 
hotovo.“ Evidentne tu má niekto problém s motoristami a zabúda, že motoristi sú tiež 
obyvateľmi a občanmi mesta. Vážené dámy a páni, pri svojej práci na pracoviskách tu v 
zastupiteľstve alebo v súkromí robíte množstvo rozhodnutí a osobne neverím, že vždy a všetky 
sú správne. Nepoznám žiadneho človeka, vrátane mňa osobne, ktorý by takéto bezchybné 
rozhodnutia robil vždy. Ale skutočne veľkí ľudia a dobrí manažéri, ak urobia zlé rozhodnutie, 
dokážu si to priznať, dokážu povedať - prepáčte, toto som nerozhodol dobre a preto to mením. 
Vyjadrenia predstaviteľov mesta, že sa nič prehodnocovať nebude, považujem preto za veľmi 
nešťastné, neprofesionálne a dokonca až arogantné. Sám pán predseda výboru mestskej časti v 
marci minulého roku pri schválení dopravnej zmeny prisľúbil zástupcovi vlastníkov bytov 
revitalizovanom dvore, že nie je problém po pár mesiacov zmeny prehodnotiť a prípadne 
zmeniť. Pán predseda, prosím, dodržte svoje slovo. Podobne. Reakcie na aktuálny protest 
prokurátora naznačujú, že niektorí ľudia z vedenia mesta majú problém so sebareflexiou a 
schopnosťou prijať oprávnenú kritiku, či už zo strany obyvateľov alebo orgánov, ktoré k veci 
majú čo povedať a trvajú na svojej neomylnosti. Prax ukázala, že dopravné zmeny na 
Osvaldovej neboli dobrým rozhodnutím, a preto vyzývam primátora i výbor mestskej časti v 
mene aj tých skoro 130 obyvateľov, ktorí sa mi v priebehu pár hodín podpísali aj návštevníkov 
Nitry, teda aby som bol presný. A priznali si, že toto rozhodnutie nebolo v prospech všetkých 
občanov Nitry a že je veľké množstvo vodičov, ktorí sú súčasným stavom obmedzovaní a 
diskriminovaní vo svojom práve využívania verejnej komunikácie v centre Nitry. A aby svoje 
rozhodnutie prehodnotili a obnovili obojsmernú premávku na Osvaldovej a umožnili 
plnohodnotné využívanie tejto komunikácie pre všetkých obyvateľov i návštevníkov Nitry. 
Parametre na to táto ulica má. A vás všetkých ostatných tiež veľmi prosím, aby ste v budúcnosti 
pri svojom rozhodovaní využívali okrem zásady rozhodovania sa na základe najlepšieho 
vedomia aj svedomia, ale aby ste do svojho rozhodovania zaradili aj zásadu čo najväčšieho 
dobra pre najväčší počet ľudí. Vždy si položte otázku. Moje rozhodnutie, ktoré sa chystám 
urobiť, pomôže väčšine ľudí, o ktorých rozhodujem alebo väčšine skôr uškodí. Ďakujem vám 
za pozornosť, aj za vašu prácu pre obyvateľov Nitry. 
 
p. Greššo - ja veľmi pekne ďakujem za toto zhrnutie. Pán Procházka, ak si dobre spomínam, 
pamätám. Poukázali ste teraz v podstate verejne na svojvôľu pána primátora, ktorú uplatňuje 
už niekoľko rokov. Dnes sme mali jeden materiál od pani hlavnej kontrolky, ktorá o tejto 
svojvôli hovorí. 35 nepodpísaných uznesení, ktoré prijalo toto zastupiteľstvo, má tiež takú istú 
výpovednú hodnotu ako táto svojvôľa, ktorá napriek nejakým odborným stanoviskám a 
názorom uviedla do praxe, nie je až tak úplne šťastný návrh. Možno by bol šťastný, keby bol 
možno hlavne zrealizovaný v nejakých parametroch, o tom hovorí predsa aj protest toho 
prokurátora, proti ktorému sa teraz ideme brániť. Takže každopádne ďakujem za túto iniciatívu 
vo voľnom čase a pevne verím, že teda sa nejakým spôsobom k tomu mesto postaví, tak, ako 
ste hovorili v závere vašej reči. 
 
p. Obertáš - ďakujem pekne, pán Procházka. Veľká vďaka za dnešné vystúpenie. My, čo máme 
oči otvorené, ste nám len ozrejmili, že dobre na to pozeráme. A tí, čo majú stále zavreté, možno 
sa im troška odchýlia a si uvedomia, že je tu aj druhá strana mince celej situácie. Náklady na 



109 

 

ten paškvil, ja to nazvem, čo sa spravilo na Osvaldovej boli nejakých 7.000. Verím tomu, že 
pána viceprimátora to bolieť nebude tak, ako cyklostojany. Však robíme všetko preto, aby sa 
tento spôsob dopravy prezentoval v rámci mesta a bol teda čo najviac na očiach. Zároveň trošku 
som sklamaný, že mesto ide bojovať s prokurátorom a neakceptuje protest, lebo rovnaké 
stanovisko dal aj Okresný úrad pán Slávik, ak sa nemýlim. A ja ďakujem kolegovi poslancovi 
pánovi Sitkeyovi, že teda túto aktivitu učinil a dával teda podnet. A bohužiaľ, nerešpektovalo 
sa stanovisko komisie mobility, kde sú odborníci. Tu si niekto spravil čo chcel a takto to potom 
dopadlo. A ja verím, že ešte k tomuto nepadlo posledné slovo a dožijeme sa ešte na budúci rok 
toho, ako tie značky sa budú buď odstraňovať alebo prekrývať. 
 
p. Prochádzka - ďakujem, držím nám všetkým palce. Mne tiež ide o to, aby sme si hlavne zase 
neurobili hanbu, že bude zase krajské mesto, ktoré nerešpektuje protest prokurátora. 
 
p. Ágh - ja nieže si myslím, ale teda konštatujem, že výbor mestskej časti je poradný orgán, tak 
isto ako komisia mobility. A teda predpokladám, že pán primátor dal na odporúčanie výboru 
mestskej časti, takže nie je úplne namieste povedať, že ide o svojvôľu, predsa sme to 
prerokovávali riadne na výbore aj za účasti obyvateľov mesta Nitry. To je jedna vec a druhá 
vec. Ja ako člen výboru mestskej časti asi stojím za tým, že to naše odporúčanie bolo správne, 
že sme sa rozhodli, že zachováme nejaký štandard v tej ulici, nejaký charakter tej ulici a 
nenecháme tú ulicu len pre autá, či už je to pri parkovaní alebo pri obojsmernej dopravy a 
budeme sa pozerať aj na obyvateľov a chodcov, ktorí používajú tú ulicu.  
 
p. Prochádzka - môžem na to reagovať? 
 
p. Špoták - dáme asi príspevky, najskôr, sa to tu zbiera. A ono to takto neprebieha väčšinou, 
že je to voľná diskusia, ale tak môžeme výnimočne. 
 
p. Obertáš - ja budem reagovať na Romana. Roman, býva štandardom, že dopravné určenie k 
tejto zmene organizácie dopravy podpíše primátor? Toto sa stal myslím, že je tak troška 
precedens za pána Hattasa prvýkrát. Tak myslím, že aj pán Maruniak mal asi trošku pud 
sebazáchovy, že asi nejdeme dobrým štýlom. Ja sa pod to radšej nepodpíšem. Pán primátor, vy 
buďte teda zodpovedná osoba, hoci prvýkrát dopravné určenie, vlastný podpis, nech vás ťahá 
prokuratúra, potom v prípadných doťahovačkách. V tomto prípade dopravné určenie podpísal 
pán primátor, nikto iný. Vždy podpisuje 99 % vedúci odboru dopravy. 
 
p. Greššo - naozaj sa nedá súhlasiť, Roman, s tým, čo si povedal, pretože je iks desiatok 
prípadov, kedy výbory mestskej časti a ich rozhodnutia po podrobení detailnejšiemu skúmaniu 
odbornými útvarmi a organizáciami, ako je napr. krajský dopravný inšpektorát boli zmenené 
tie rozhodnutia na základe toho, že nemali tú logiku, ktorú majú mať. Predsa výbor mestskej 
časti nie je zoskupenie odborníkov, je to zoskupenie obyvateľov a poslancov za danú mestskú 
časť. Čiže obhajovať to, že tvrdohlavosť primátora vo finále nerešpektovala názor nejakej 
autority. A už len komisia mobility zrejme združuje určite viacej odborníkov ako výbor 
mestskej časti, tým samozrejme nechcem dehonestovať a degradovať pozíciu výboru mestskej 
časti, ale samotný názor, kde sa to dostane ako prvé a potom sa vyvíja nejaký proces a ten v 
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ďalších krokoch odborných názorov povie, že nie je to dobrý nápad alebo urobte to inak. Tak s 
týmto sa naozaj súhlasiť nedá, čo si povedal.  
 
p. Maruniak - v rámci podpísania tých určení a boli aj iné určenia, ktoré podpisoval primátor, 
nebol toto jediné určenie z minulosti, ktoré primátor podpisoval pri tých závažných veciach, pri 
ktorých je tá zmena organizácie dopravy vážna, tak v takýchto veciach to podpisuje primátor.  
 
p. Špoták - Takže ďalšie námety na prokuratúru pre pána Obertáša. 
 
p. Obertáš - veľmi rád. Tu je tých námetov pre prokuratúru až, až pod týmto vedením mesta. 
Ale ja by som asi už v rámci diskusie teda predniesol svoj návrh na uznesenie. Ja by som v 
prvom rade chcel poďakovať pani Kyselyovej aj takto na záznam za jej aktivitu, činnosť za jej 
pôsobenie na úrade. Myslím, že bola nestranná, viem, som si istý, že bola nestranná, nemyslím, 
viem. Tak, ako častokrát bola spochybňovaná jej aktivita v rámci hlavnej kontrolórky, vždy sa 
držala litery zákona a ja jej za to ďakujem. Za náš poslanecký klub určite vyslovujem úprimné 
poďakovanie za tú spoluprácu. A dovolil by som teda ako každoročne na konci roka dať návrh 
na uznesenie.  
Mestské zastupiteľstvo schvaľuje odmenu hlavnej kontrolórke vo výške 2.000 EUR vyplatiť v 
najbližšom výplatnom termíne. 
 
 
28. Návrh na uznesenie 
 
Hlasovanie č. 53 o návrhu v bode „Diskusia“ p. Obertáša - Mestské zastupiteľstvo v Nitre  
s ch v a ľ u j e  
odmenu Hlavnej kontrolórke vo výške 2 000 € vyplatiť v najbližšom výplatnom termíne  
 
U z n e s e n i e    číslo     506/2024-MZ 
 
prezentácia – 18 
za – 17 
proti – 0 
zdržal sa – 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
29. Záver  

 

p. Špoták - nakoľko sme prerokovali posledný bod programu vyzývam predsedu návrhovej 
komisie p. Ágha, aby nás informoval, či bol ku každému samostatnému bodu rokovania prijaté 
uznesenie. 
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p. Ágh – ako predseda návrhovej komisie konštatujem, že sme prijali uznesenie každému bodu 
schváleného programu.   
 
p. Špoták - vypočuli sme si predsedu návrhovej komisie, má k jeho vystúpeniu niekto 
pripomienky? Ak nie, ďakujem predsedovi a členom návrhovej komisie za vykonanú prácu. 
Vážené mestské zastupiteľstvo, nakoľko sme program dnešného rokovania vyčerpali 
vyhlasujem 26. zasadnutie (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre za skončené. Ďakujem.  
 
Nitra, 19.12.2024 
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